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Coopération au développement 

 Sprekers: Steven Matheï, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Questions jointes de 24 Samengevoegde vragen van 24 
    
- Sander Loones à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"La création d'une "bad bank" par la BCE" 

(55007322C) 

24 - Sander Loones aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De oprichting van een "bad bank" door de ECB" 

(55007322C) 

24 

    
- Dieter Vanbesien à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"La création d'une 'bad bank' européenne" 

(55007932C) 

25 - Dieter Vanbesien aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De oprichting van een Europese 'bad bank'" 

(55007932C) 

25 

Orateurs: Sander Loones, Dieter Vanbesien, 

Alexander De Croo, vice-premier ministre et 

ministre des Finances - Lutte contre la fraude 

fiscale - Coopération au développement 

 Sprekers: Sander Loones, Dieter Vanbesien, 

Alexander De Croo, vice-eersteminister en 

minister van Financiën - Bestrijding van de 

fiscale fraude - Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Sander Loones à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le programme d'aide pour la 

Grèce" (55007335C) 

26 Vraag van Sander Loones aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het 

steunpakket aan Griekenland" (55007335C) 

26 

Orateurs: Sander Loones, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Sander Loones, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Yoleen Van Camp à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La crise du coronavirus et la 

déduction fiscale des chèques destinés à 

promouvoir l'économie locale" (55007375C) 

26 Vraag van Yoleen Van Camp aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

coronacrisis en de fiscale aftrekbaarheid van de 

cheques die de lokale economie aanmoedigen" 

(55007375C) 

26 

Orateurs: Yoleen Van Camp, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

 Sprekers: Yoleen Van Camp, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 
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Coopération au développement Ontwikkelingssamenwerking 

    
Question de Yoleen Van Camp à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'étude de la Banque 

nationale sur le coût de la migration" (55007573C) 

27 Vraag van Yoleen Van Camp aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De studie van 

de Nationale Bank over de kosten van migratie" 

(55007573C) 

27 

Orateurs: Yoleen Van Camp, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Yoleen Van Camp, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Steven Matheï à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L"évaluation des 

recommandations de la commission d'enquête 

Panama Papers" (55007618C) 

27 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De evaluatie van de aanbevelingnen van de 

onderzoekscommissie Panama Papers" 

(55007618C) 

27 

Orateurs: Steven Matheï, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Steven Matheï, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Steven Matheï à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La réserve de progressivité" 

(55007619C) 

28 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "Het progressievoorbehoud" (55007619C) 

28 

Orateurs: Steven Matheï, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Steven Matheï, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Steven Matheï à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Les contrôles des 

plateformes électroniques d'économie 

collaborative" (55007620C) 

28 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De controles op erkende elektronische 

platformen van deeleconomie" (55007620C) 

28 

Orateurs: Steven Matheï, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Steven Matheï, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Marco Van Hees à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le dernier rapport de la 

CTIF" (55007741C) 

29 Vraag van Marco Van Hees aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het jongste 

rapport van de CFI" (55007741C) 

29 

Orateurs: Marco Van Hees, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Marco Van Hees, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Marco Van Hees à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le rapport annuel du SPF 

Finances" (55007775C) 

31 Vraag van Marco Van Hees aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het 

jaarverslag van de FOD Financiën" (55007775C) 

31 

Orateurs: Marco Van Hees, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Marco Van Hees, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Marco Van Hees à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'absence d’envoi de 

déclarations fiscales sur papier" (55007742C) 

32 Vraag van Marco Van Hees aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het niet 

versturen van papieren 

32 
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belastingaangifteformulieren" (55007742C) 

Orateurs: Marco Van Hees, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Marco Van Hees, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Hugues Bayet à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La prolifération des 

arnaques financières durant le confinement et le 

déconfinement" (55007785C) 

33 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De forse toename van de financiële 

oplichtingspraktijken tijdens de lockdown en de 

exitfase" (55007785C) 

33 

Orateurs: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Hugues Bayet à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Les comptes en banque 

détenus par les Belges à l’étranger" (55007786C) 

35 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De buitenlandse bankrekeningen van 

Belgische onderdanen" (55007786C) 

35 

Orateurs: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Hugues Bayet à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L’action de la BCE face à la 

crise du coronavirus" (55007787C) 

37 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De door de ECB in het licht van de 

coronacrisis genomen maatregelen" (55007787C) 

37 

Orateurs: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Hugues Bayet à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L’étude de l'ONG Tax 

Justice Network identifiant un 'axe de l’évasion 

fiscale' en Europe" (55007946C) 

39 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De studie van de ngo Tax Justice Network 

die een 'as van belastingontwijking' in Europa 

blootlegt" (55007946C) 

39 

Orateurs: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Hugues Bayet, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Malik Ben Achour à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le rôle des banques 

centrales dans l'après-crise-COVID-19" 

(55007788C) 

40 Vraag van Malik Ben Achour aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De rol van de 

centrale banken in het postcoronatijdperk" 

(55007788C) 

40 

Orateurs: Malik Ben Achour, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Malik Ben Achour, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Sander Loones à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La taxe sur les géants du 

web" (55007794C) 

41 Vraag van Sander Loones aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De belasting 

op internetreuzen" (55007794C) 

41 

Orateurs: Sander Loones, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Sander Loones, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 
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Question de Dieter Vanbesien à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Les négociations à l'OCDE 

sur la lutte contre l'évasion fiscale opérée par les 

multinationales" (55007931C) 

42 Vraag van Dieter Vanbesien aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De OESO-

onderhandelingen over de aanpak van 

belastingontwijking door multinationals" 

(55007931C) 

42 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Dieter Vanbesien, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Dieter Vanbesien à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'argent au noir et les 

mesures dans le cadre de la lutte contre la fraude 

fiscale" (55007933C) 

43 Vraag van Dieter Vanbesien aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Zwart geld en 

de maatregelen tegen fiscale fraude" 

(55007933C) 

43 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Dieter Vanbesien, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Malik Ben Achour à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La taxation des 

multinationales" (55007949C) 

44 Vraag van Malik Ben Achour aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

belastingheffing voor multinationals" (55007949C) 

44 

Orateurs: Malik Ben Achour, Alexander De 

Croo, vice-premier ministre et ministre des 

Finances - Lutte contre la fraude fiscale - 

Coopération au développement 

 Sprekers: Malik Ben Achour, Alexander De 

Croo, vice-eersteminister en minister van 

Financiën - Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 

 

    
Question de Benoît Friart à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La frilosité des banques à 

prêter de l’argent aux entreprises" (55007378C) 

45 Vraag van Benoît Friart aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De terughoudendheid van de banken om 

geld te lenen aan bedrijven" (55007378C) 

45 

Orateurs: Benoît Friart, Alexander De Croo, 

vice-premier ministre et ministre des Finances 

- Lutte contre la fraude fiscale - Coopération 

au développement 

 Sprekers: Benoît Friart, Alexander De Croo, 

vice-eersteminister en minister van Financiën - 

Bestrijding van de fiscale fraude - 

Ontwikkelingssamenwerking 
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COMMISSION DES FINANCES ET 
DU BUDGET 

COMMISSIE VOOR FINANCIËN EN 
BEGROTING 

 

du 

 

MERCREDI 15 JUILLET 2020 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 15 JULI 2020 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

13 h 06 sous la présidence de M. Jan Bertels. 

 

 

Le texte en italique est un résumé de la question 

préalablement déposée. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 13.06 uur en voorgezeten door de heer Jan 

Bertels. 

 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 

die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 

 

01 Débat d'actualité sur le secteur aérien et 

questions jointes de 

- Reccino Van Lommel à Sophie Wilmès 

(première ministre) sur "La concertation et 

l'éventuelle aide d'État à Brussels Airlines" 

(55006152C) 

- Gilles Vanden Burre à Sophie Wilmès (première 

ministre) sur "Les intentions gouvernementales à 

propos des aides publiques à l’entreprise 

Brussels Airlines" (55006154C) 

- Maria Vindevoghel à Sophie Wilmès (première 

ministre) sur "L'avenir de Brussels Airlines et de 

notre aéroport national" (55006161C) 

- Theo Francken à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Brussels Airlines" (55006820C) 

- Theo Francken à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"La faillite de Swissport" (55006898C) 

- Florence Reuter à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Le secteur aérien face à la crise" (55007004C) 

- Maria Vindevoghel à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Le plan de sauvetage de Brussels Airlines" 

(55007304C) 

- Maria Vindevoghel à Sophie Wilmès (première 

ministre) sur "Le sauvetage de Brussels Airlines" 

(55007305C) 

- Theo Francken à Sophie Wilmès (première 

ministre) sur "L'aéroport de Zaventem" 

(55007312C) 

- Patrick Prévot à Nathalie Muylle (Emploi, 

Économie et Consommateurs) sur "Les 

01 Actualiteitsdebat over de luchtvaartsector en 

toegevoegde vragen van 

- Reccino Van Lommel aan Sophie Wilmès 

(eerste minister) over "Het overleg en de 

mogelijke staatssteun aan Brussels Airlines" 

(55006152C) 

- Gilles Vanden Burre aan Sophie Wilmès (eerste 

minister) over "De intenties van de regering 

inzake de staatssteun aan Brussels Airlines" 

(55006154C) 

- Maria Vindevoghel aan Sophie Wilmès (eerste 

minister) over "De toekomst van Brussels 

Airlines en van onze nationale luchthaven" 

(55006161C) 

- Theo Francken aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"Brussels Airlines" (55006820C) 

- Theo Francken aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"Het faillissement van Swissport" (55006898C) 

- Florence Reuter aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De impact van de crisis op de luchtvaartsector" 

(55007004C) 

- Maria Vindevoghel aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"Het reddingsplan voor Brussels Airlines" 

(55007304C) 

- Maria Vindevoghel aan Sophie Wilmès (eerste 

minister) over "De redding van Brussels Airlines" 

(55007305C) 

- Theo Francken aan Sophie Wilmès (eerste 

minister) over "De luchthaven van Zaventem" 

(55007312C) 
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négociations entre Lufthansa et le gouvernement 

belge" (55007369C) 

- Joris Vandenbroucke à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Les négociations interminables au sujet de 

Brussels Airlines" (55007406C) 

- Maria Vindevoghel à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"L'accord social chez Brussels Airlines et 

Lufthansa" (55007478C) 

- Malik Ben Achour à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"L’avenir de Brussels Airlines" (55007791C) 

 

- Patrick Prévot aan Nathalie Muylle (Werk, 

Economie en Consumenten) over "De 

onderhandelingen tussen Lufthansa en de 

Belgische regering" (55007369C) 

- Joris Vandenbroucke aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De aanslepende onderhandelingen over 

Brussels Airlines" (55007406C) 

- Maria Vindevoghel aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"Het sociaal akkoord bij Brussels Airlines en 

Lufthansa" (55007478C) 

- Malik Ben Achour aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De toekomst van Brussels Airlines" (55007791C) 

 

01.01  Reccino Van Lommel (VB): Je comprends 

qu'en raison de la confidentialité du dossier, le 

ministre ne puisse pas communiquer ouvertement 

toute information, mais plusieurs mois se sont 

entre-temps écoulés depuis que les débats ont été 

menés en séance plénière. Même Brussels Airlines 

attend avec une certaine nervosité, vu que l'on y 

reporte de nouveau les futurs schémas de vol. La 

nervosité règne également parmi les travailleurs de 

certaines entreprises liées à l'aéroport. Un accord 

est-il en vue?  

 

01.01  Reccino Van Lommel (VB): Ik begrijp dat 

de minister wegens de vertrouwelijkheid niet 

zomaar informatie kan delen, maar ondertussen 

liggen de debatten in de plenaire vergadering al 

enkele maanden achter ons. Zelfs Brussels Airlines 

is zenuwachtig aangezien ze opnieuw toekomstige 

vluchtschema's uitstellen. Ook bij de werknemers 

van de aan de luchthaven gekoppelde bedrijven 

heerst zenuwachtigheid. Is er een akkoord in zicht? 

 

01.02  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Aussi 

longtemps que nous ne disposerons pas d'un 

vaccin, il régnera une très grande incertitude. Nous 

sommes tous conscients de l'intérêt économique 

majeur de l'aéroport, qui est, avec 24 000 emplois 

directs et 60 000 emplois indirects et une valeur 

ajoutée de 3 milliards d'euros, le deuxième pôle 

économique le plus important de notre pays. À la 

suite de la faillite de Swissport, 1 500 personnes ont 

perdu leur emploi. Celles qui veulent entrer en 

service chez son successeur, Alyzia, doivent 

travailler sous un contrat intérimaire ou journalier. 

 

01.02  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Zolang er 

geen vaccin is, blijft de onzekerheid heel groot. 

Iedereen is zich bewust van het grote economische 

belang van de luchthaven, met 

24.000 rechtstreekse en 60.000 onrechtstreekse 

jobs en een toegevoegde waarde van 3 miljard 

euro, de tweede grootste economische pool van 

ons land. Door het faillissement van Swissport 

verloren 1.500 mensen hun job. Wie aan de slag 

kan bij de opvolger, Alyzia, moet werken onder een 

interim- of dagcontract. 

 

Brussels Airlines a déjà tiré la sonnette d'alarme au 

début de la crise mais nous ne savons toujours pas 

aujourd'hui ce qu'il en est. Selon les partenaires 

sociaux, l'accord social entre les travailleurs et la 

direction de Brussels Airlines conduira à la 

"ryanairisation" des emplois. Lors de l'audition, les 

syndicats ont déclaré que sur 4 000 emplois, 1 000 

sont menacés. La compagnie Brussels Airlines, 

vendue à Lufthansa pour la somme de 67 millions, 

réclame à présent 200 millions au gouvernement 

belge. 

 

Où en sont les négociations? Que pense le ministre 

de l'idée qu'il est préférable de remettre une 

entreprise entre les mains de l'État lorsque les 

difficultés auxquelles elle est confrontée ont des 

répercussions sur l'ensemble de la collectivité? 

Brussels Airlines trok al in het begin van de crisis 

aan de alarmbel, maar ondertussen weten we nog 

altijd niet hoe het zit. Het sociaal akkoord tussen de 

werknemers en de directie van Brussels Airlines 

leidt volgens de sociale partners tot de 

ryanairisering van de jobs. Op de hoorzitting zeiden 

de vakbonden dat er 1.000 van de 4.000 jobs op de 

helling staan. Brussels Airlines, voor 67 miljoen 

verkocht aan Lufthansa, vraagt de Belgische 

overheid nu om 200 miljoen. 

 

 

Hoe staat het met de onderhandelingen? Wat vindt 

de minister van het denkspoor dat, wanneer 

moeilijkheden bij een bedrijf gevolgen hebben voor 

de hele samenleving, dit bedrijf beter in 

overheidshanden terechtkomt? Wat kan de 



CRABV 55 COM 242 15/07/2020  

 

CHAMBRE-2E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2019 2020 KAMER-2E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

3 

Quelle peut être la plus-value de l'exploitant de 

l'aéroport BAC, qui est détenu à 25 % par l'État et 

qui a réalisé un bénéfice de 390 millions d'euros au 

cours des 5 dernières années? La BAC ne pourrait-

elle pas aider la compagnie aérienne en abaissant 

les loyers par exemple? 

 

meerwaarde zijn van de luchthavenuitbater BAC, 

dat voor 25 % in overheidshanden is en de voorbije 

5 jaar 390 miljoen euro winst maakte? Kan BAC de 

luchtvaartmaatschappij niet ter hulp schieten door 

bijvoorbeeld de huurgelden te verlagen? 

 

01.03 Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen): Ces 

dernières semaines, nous avons suivi le dossier 

sensible et complexe de l'avenir de Brussels 

Airlines. Nous avons lu que l'État belge accorderait 

une aide de 300 millions d'euros à cette compagnie 

qui appartient à Lufthansa. Un deal est intervenu 

pour que l'État allemand injecte de l'argent dans 

Lufthansa. Au niveau belge, les discussions n'ont 

pas encore abouti. Vous avez déclaré que vous 

souhaitiez des garanties sur le maintien et le 

développement du hub de Bruxelles. 

 

 

Pour Ecolo-Groen, injecter de l'argent dans une 

compagnie aérienne ne va pas sans conditions 

sociales et environnementales, en lien avec les 

objectifs de la COP21. Avant la pandémie, une 

réforme du secteur était déjà nécessaire. 

 

 

Au moment où de nombreux pays négocient avec 

les compagnies aériennes, il faut plaider au niveau 

européen pour une restructuration globale du 

secteur. Il est aberrant que des trajets très courts, 

de moins de 500 ou 1 000 km, soient encore faits 

en avion. Nous plaidons pour investir massivement 

dans les trains à grande vitesse. 

 

Confirmez-vous votre souhait d'aider financièrement 

Brussels Airlines? Où en sont les discussions avec 

Lufthansa? Sur quoi bloquent les négociations? Si 

elles ne devaient pas aboutir, envisagez-vous de 

racheter une partie de Brussels Airlines ou 

d'augmenter votre participation dans l'aéroport? 

 

01.03  Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen): De 

voorbije weken hebben wij het delicate en complexe 

dossier van de toekomst van Brussels Airlines 

gevolgd. We hebben gelezen dat de Belgische 

Staat een steunpakket van 300 miljoen euro aan 

deze dochtermaatschappij van Lufthansa zou 

toekennen. Er werd een deal gesloten, waarbij de 

Duitse Staat geld in Lufthansa zou investeren. Op 

het Belgische niveau zijn de besprekingen nog niet 

afgerond. U hebt gezegd dat u garanties wilt voor 

het behoud en de ontwikkeling van de hub in 

Brussel.  

 

Voor Ecolo-Groen moeten er aan een 

kapitaalinjectie in een luchtvaartmaatschappij 

sociale en milieuvoorwaarden gekoppeld worden, in 

lijn met de doelstellingen van de COP21. Ook vóór 

de pandemie was een hervorming van de sector al 

noodzakelijk. 

 

Nu heel wat landen onderhandelingen voeren met 

luchtvaartmaatschappijen, moeten we op Europees 

niveau pleiten voor een algehele herstructurering 

van de sector. Het is absurd dat erg korte trajecten 

van minder dan 500 of 1.000 km nog met het 

vliegtuig afgelegd worden. Wij pleiten voor massale 

investeringen in hogesnelheidstreinen. 

 

Bevestigt u dat u Brussels Airlines financiële steun 

wilt verlenen? Hoe staat het met de besprekingen 

met Lufthansa? Wat belemmert er de voortgang 

van de onderhandelingen? Indien die 

onderhandelingen zouden mislukken, overweegt u 

dan een deel van Brussels Airlines over te nemen of 

uw participatie in de luchthaven te vergroten? 

 

01.04  Theo Francken (N-VA): Si nous voulons 

éviter la faillite, laquelle serait une catastrophe pour 

des milliers de vacanciers, il importe de trouver 

d'urgence une solution pour Brussels Airlines. Le 

dossier est crucial pour le Brabant flamand et pour 

l'ensemble du pays. 

 

Un accord interviendra-t-il aujourd'hui, demain ou 

après-demain? Quel est l'état d'avancement de la 

procédure de faillite de Swissport et de l'application 

de la loi Renault?  

 

01.04  Theo Francken (N-VA): Brussels Airlines 

heeft dringend een oplossing nodig als we 

grounding willen vermijden, wat een ramp zou zijn 

voor duizenden vakantiegangers. Dit is een 

belangrijk dossier voor Vlaams-Brabant en voor het 

hele land. 

 

Komt er vandaag, morgen of overmorgen een 

akkoord? Hoe staat het met het faillissement van 

Swissport en de toepassing van de wet-Renault?  

 

01.05  Joris Vandenbroucke (sp.a): Les 

négociations entre le gouvernement fédéral, 

Brussels Airlines et Lufthansa s'éternisent. 

01.05  Joris Vandenbroucke (sp.a): De 

onderhandelingen tussen de federale regering, 

Brussels Airlines en Lufthansa slepen aan. 
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Lufthansa se braque et Brussels Airlines craint de 

ne pas pouvoir réaliser le programme estival prévu 

en raison d'un épuisement des liquidités. 

 

 

Quel est l'état d'avancement des négociations? La 

faillite de Brussels Airlines est-elle une option 

envisagée? Le gouvernement pourrait-il envisager 

une nationalisation temporaire de la compagnie 

aérienne? Jusqu'à quelle date les liquidités 

permettront-elles à Brussels Airlines d'éviter la 

faillite?  

 

Lufthansa neemt een stugge houding aan en 

Brussels Airlines vreest het geplande zomerschema 

niet te kunnen realiseren door opdrogende 

liquiditeiten. 

 

Wat is de stand van zaken? Ligt het faillissement 

van Brussels Airlines als optie op tafel? Is een 

tijdelijke nationalisering van Brussels Airlines een 

denkbare optie voor de regering? Tot wanneer heeft 

Brussels Airlines voldoende liquiditeiten? 

 

01.06  Malik Ben Achour (PS): Vous négociez 

avec Lufthansa l'octroi d'une aide de 300 millions 

d'euros pour sortir Brussels Airlines de l'ornière, en 

le conditionnant à des garanties en matière d'emploi 

et de croissance. Je continue de penser que cela ne 

peut s'envisager qu'avec 25 % plus une action, afin 

d'avoir une minorité de blocage. 

 

 

 

 

La compagnie allemande n'exclut pas une faillite de 

Brussels Airlines et s'est servie de cet argument 

dans les négociations sur le plan social. 

 

 

Où en sont les pourparlers? Avez-vous été 

confronté à ce chantage sur la faillite de 

l'entreprise? Confirmez-vous que la somme 

nécessaire au maintien de la compagnie soit 

passée à 400 millions d'euros?  

 

01.06  Malik Ben Achour (PS): U onderhandelt 

met Lufthansa over de toekenning van 300 miljoen 

euro aan overheidssteun om Brussels Airlines te 

redden en koppelt daar garanties inzake 

werkgelegenheid en groei aan. Ik vind nog altijd dat 

die steun enkel mag worden toegekend in ruil voor 

een participatie van 25 % plus een aandeel, zodat 

de Belgische Staat een minderheidsbelang zou 

hebben dat groot genoeg is om belangrijke 

beslissingen tegen te houden. 

 

De Duitse luchtvaartmaatschappij sluit het 

faillissement van Brussels Airlines niet uit en heeft 

dat argument gebruikt bij de onderhandelingen over 

het sociaal plan. 

 

Wat is de stand van zaken met betrekking tot de 

onderhandelingen? Heeft men getracht u te 

chanteren met het faillissement van Brussels 

Airlines? Bevestigt u dat het bedrag dat nodig is om 

de luchtvaartmaatschappij te redden ondertussen is 

opgelopen tot 400 miljoen euro? 

 

01.07  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Jusqu'à présent, je n'ai communiqué 

les informations qu'au compte-gouttes pour que les 

négociations aient toutes les chances d'aboutir. La 

ligne suivie par l'État belge est celle d'un 

engagement. Il s'agit d'une entreprise étrangère qui 

ne déploie qu'une petite partie de ses activités dans 

notre pays. Cette activité est toutefois importante 

pour les travailleurs bruxellois. Une demande de 

soutien financier à l'État belge implique une 

contrepartie. Lors des négociations, nous avons mis 

l'accent sur le développement d'un nouveau 

business plan auquel un volet "croissance" a été 

ajouté jusqu'en 2026. Cela offre des perspectives 

aux travailleurs auxquels nous demandons 

beaucoup d'efforts. On nous demandait en fait de 

financer une restructuration sans ces perspectives 

et cela, il n'en est pas question. 

 

Nous avons joué notre rôle dans cet accord et je 

voudrais profiter de cette occasion pour rendre 

hommage à l'ensemble des travailleurs et aux 

01.07 Minister Alexander De Croo (Nederlands): Ik 

heb tot nog toe maar mondjesmaat informatie 

gegeven om de onderhandelingen alle kansen te 

geven. De lijn die de Belgische Staat volgt is die van 

een engagement. Het gaat om een buitenlands 

bedrijf dat in ons land maar een klein deel van zijn 

activiteiten ontplooit. Die activiteit is wel belangrijk 

voor de werknemers in Brussel. Wie aanspraak 

maakt op Belgische financiering, moet daar iets 

tegenover zetten. Bij de onderhandelingen hebben 

we de nadruk gelegd op de ontwikkeling van een 

nieuw businessplan, waardoor er een groeiluik aan 

is toegevoegd tot 2026. Dat geeft de werknemers, 

aan wie we veel inspanningen vragen, een 

perspectief. Zonder dit perspectief werd ons 

gevraagd om een herstructurering te financieren en 

daar kan geen sprake van zijn. 

 

 

Wij hebben onze rol gespeeld in dit akkoord en ik 

wil van deze gelegenheid gebruik maken om alle 

werknemers en de vakbonden van Brussel Airlines 
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syndicats de Brussels Airlines pour la manière dont 

ils ont coopéré. Les négociations n'étaient pas 

simples et le résultat, la conclusion d'un accord 

social, est plutôt unique dans l'histoire de notre 

pays.  

 

hulde te brengen voor de manier waarop zij 

meegewerkt hebben. De onderhandelingen waren 

niet evident en de uitkomst, met het sociaal 

akkoord, is eerder uniek in de geschiedenis van ons 

land. 

 

Notre gouvernement s’est montré très constructif et 

un accord social est prêt, lequel réduit d'un quart le 

nombre d'emplois tandis que certains groupes 

perdront une partie importante de leur salaire. Nous 

avons joué, en notre qualité d'actionnaire de 

Brussels Airlines, le rôle de médiateur entre 

l'entreprise et Brussels Airport. Nous fournissons 

des efforts pour améliorer le caractère attrayant de 

notre aéroport. Des concertations intenses ont 

également été menées avec la Commission 

européenne afin de créer une assise en vue d'une 

solution pour Brussels Airlines.   

 

Il eut été naïf d'octroyer aveuglément de l'argent 

belge à l'entreprise. N'oublions pas qu'au cours des 

dernières années, Lufthansa a voulu faire de 

Brussels Airlines une compagnie à bas coût, 

intégrée dans Eurowings. L'idée a été abandonnée 

par la suite, mais le temps qui a été perdu à 

l'époque ne reviendra plus. Il est important pour 

nous que les efforts consentis par l'État, mais aussi 

et surtout par les travailleurs, mènent à un résultat. 

C'est pourquoi nous demandons la garantie que le 

plan d'affaires soit exécuté si les conditions du 

marché le permettent. Sans relance économique, il 

ne serait pas judicieux de se cramponner 

obstinément à un plan d'affaires irréalisable. 

 

Onze overheid heeft zich heel constructief 

opgesteld en er ligt een sociaal akkoord klaar dat 

het aantal jobs met een kwart reduceert en 

bepaalde groepen stevig laat inleveren op hun loon. 

Als aandeelhouder van Brussels Airlines hebben we 

bemiddeld tussen het bedrijf en Brussels Airport. 

We leveren inspanningen om de aantrekkelijkheid 

van onze luchthaven te verbeteren. We hebben ook 

intensief overleg gevoerd met de Europese 

Commissie om een draagvlak te creëren voor een 

oplossing voor Brussels Airlines.  

 

 

Blindelings Belgisch geld toezeggen aan het bedrijf 

zou naïef geweest zijn. We mogen niet vergeten dat 

Lufthansa de voorbije jaren een 

lagekostenmaatschappij wilde maken van Brussels 

Airlines, geïntegreerd in Eurowings. Achteraf vond 

men dat dan toch geen goed idee, maar die tijd is 

verloren gegaan. Wij vinden het belangrijk dat de 

inspanningen van de overheid, maar vooral die van 

de werknemers, ergens toe leiden. Daarom vragen 

we de garantie dat het businessplan wordt 

uitgevoerd als de marktomstandigheden dat 

toelaten. Als de economie niet herstelt, zou het niet 

goed zijn om aan een onhaalbaar businessplan te 

blijven vasthouden.  

 

Nous avons certes trouvé une oreille très favorable 

à nos arguments, mais cela n'implique pas 

d'emblée que nous sommes disposés à signer un 

chèque en blanc à une entreprise étrangère, après 

les immenses efforts que nos travailleurs ont déjà 

dû consentir. Le soutien de la Belgique doit être 

conditionné à des critères raisonnables, comme 

c'est d'ailleurs le cas en Suisse et en Autriche. 

 

De bereidheid om met ons mee te denken was 

groot, maar dat betekent nog steeds niet dat we een 

blanco cheque willen geven aan een buitenlands 

bedrijf, nadat onze werknemers al een enorme 

inspanning hebben moeten doen. Tegenover de 

Belgische steun moeten redelijke voorwaarden 

staan, net zoals dat het geval is in Zwitserland en in 

Oostenrijk. 

 

(En français) Les négociations prennent du temps 

mais nous avons fait preuve de proactivité.  

 

Le 17 mars, Brussels Airlines, filiale de Lufthansa, a 

demandé l'aide financière de l'État, qui s'est montré 

ouvert, compte tenu le rôle de Brussels Airlines 

pour Brussels Airport, mais demande des garanties 

en échange. L'échec d'Eurowings est resté dans les 

esprits. 

 

 

Je rappelle les conditions macro que nous avons 

posées. Lufthansa doit également investir dans 

Brussels Airlines. La concertation sociale doit être 

respectée. Le nombre de licenciements secs doit 

(Frans) De onderhandelingen nemen tijd in beslag, 

maar wij hebben ons proactief opgesteld.   

 

Op 17 maart heeft Brussels Airlines, een 

dochteronderneming van Lufthansa, een aanvraag 

voor financiële staatssteun ingediend. Rekening 

houdend met het belang van Brussels Airlines voor 

Brussels Airport staat de Staat daarvoor open, maar 

hij eist in ruil wel garanties. Het Eurowingsdebacle 

staat in het geheugen gegrift.  

 

Ik herinner aan de door ons opgelegde 

macrovoorwaarden. Lufthansa moet ook in 

Brussels Airlines investeren. Het sociaal overleg 

moet gerespecteerd worden. Het aantal naakte 
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être le plus faible possible. Des perspectives 

d'avenir sont nécessaires. Il ne doit pas seulement 

s'agir d'une restructuration. Brussels Airlines a un 

potentiel de développement. Il faut des garanties 

que les engagements seront respectés. La 

recapitalisation doit être suffisante. La lutte contre le 

changement climatique doit être prise en 

considération. 

 

ontslagen moet zo laag mogelijk zijn. Het is 

noodzakelijk toekomstperspectieven te bieden. 

Enkel en alleen een herstructurering is 

onvoldoende. Brussels Airlines heeft een 

ontwikkelingspotentieel. We moeten garanties 

krijgen dat de beloftes ingelost zullen worden. De 

herkapitalisering moet voldoende groot zijn. De 

strijd tegen de klimaatverandering moet hierin 

meegenomen worden. 

 

(En néerlandais) Durant les négociations, Lufthansa 

est souvent revenu sur des points essentiels pour la 

Belgique. Eu égard à une insuffisance considérable 

de fonds propres et au problème de solvabilité de 

Brussels Airlines, le gouvernement était partisan 

d'une injection de capital. Cette solution a été 

rejetée par Lufthansa au profit d'une subvention, un 

prêt sans remboursement. Nous n'avons cessé de 

répéter que cette option n'était pas envisageable 

pour nous. Lufthansa n'a pas voulu en démordre et 

a maintenu qu'un prêt était la seule option possible. 

 

Les garanties sur l'avenir de la compagnie aérienne 

sont toujours restées une pierre d'achoppement. 

Lufthansa considère que la sous-capitalisation de 

l'entreprise n'est pas un problème et que la question 

doit être examinée à l'échelon du groupe, mais 

qu'adviendra-t-il si la société mère ferme le robinet? 

 

En signe de rapprochement à l'égard de Lufthansa, 

nous avons suggéré de recourir aux certificats de 

participation aux bénéfices, un instrument hybride 

qui présente les caractéristiques d'un prêt, mais 

influe toutefois sur le capital d'une entreprise. Cette 

solution présente l'avantage de répondre à nos 

inquiétudes relatives à la sous-capitalisation de 

l'entreprise. Nous sommes prêts à accepter la 

solution du prêt, à condition que Lufthansa donne 

des garanties en matière de capitalisation. 

L'essentiel ne réside pas dans le choix de 

l'instrument de financement. 

 

(Nederlands) Lufthansa is tijdens de 

onderhandelingen vaak teruggekomen op punten 

die voor ons land belangrijk zijn. Gelet op het sterk 

negatieve eigen vermogen en het 

solvabiliteitsprobleem van Brussels Airlines waren 

wij voorstander van een kapitaalinjectie. Lufthansa 

wou dat niet en stelde een grant voor, een lening 

zonder terugbetaling. Wij hebben steeds herhaald 

dat dit voor ons geen optie was. Lufthansa bleef bij 

zijn standpunt dat enkel een lening mogelijk was.  

 

 

Garanties over toekomstperspectieven bleven 

steeds een heikel punt. Volgens Lufthansa is de 

onderkapitalisatie geen probleem en moet men dat 

op groepsniveau bekijken, maar wat als het 

moederbedrijf de kraan dichtdraait? 

 

 

Om Lufthansa tegemoet te komen, hebben wij 

voorgesteld gebruik te maken van profit sharing 

certificates, een hybride instrument met de 

kenmerken van een lening, maar dat wel telt ten 

opzichte van het kapitaal. Die oplossing komt 

tegelijk tegemoet aan onze bezorgdheid omtrent de 

onderkapitalisatie. Als Lufthansa garanties geeft in 

verband met de kapitalisatie, kan een lening voor 

ons ook. Het financieringsinstrument is niet de 

essentie.  

 

Pour faire en sorte que les accords conclus soient 

respectés, nous avons élaboré un mécanisme 

d'escalade et de sanction visant à régler les conflits 

par voie de dialogue, et non devant les tribunaux. Il 

est fait appel à un arbitre impartial. Il est en outre 

systématiquement tenu compte des conditions du 

marché. Les sanctions ont été prévues uniquement 

pour le cas où Lufthansa ne respecterait pas le 

business plan à un moment où celui-ci peut être mis 

en œuvre. Le mécanisme a surtout pour objectif de 

débloquer des situations dans la mesure du 

possible. 

 

Le gouvernement belge a également consenti 

d'importants efforts afin d'élaborer le business plan 

et de parvenir à un accord social, et les discussions 

Om ervoor te zorgen dat de gemaakte afspraken 

worden nageleefd, hebben we een escalatie- en 

sanctiemechanisme uitgewerkt om conflicten via 

dialoog op te lossen, en niet voor de rechtbank. Er 

wordt gewerkt met een onpartijdige scheidsrechter. 

Bovendien wordt steeds rekening gehouden met de 

heersende marktomstandigheden. Sancties zijn er 

enkel voor het geval Lufthansa zich niet zou houden 

aan het businessplan wanneer dat wel kan worden 

uitgevoerd. Het mechanisme heeft vooral de 

bedoeling zo mogelijk situaties te deblokkeren. 

 

 

De Belgische overheid heeft ook bijzonder veel 

inspanningen geleverd om het businessplan uit te 

werken en om het sociaal akkoord tot stand te laten 



CRABV 55 COM 242 15/07/2020  

 

CHAMBRE-2E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2019 2020 KAMER-2E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

7 

ont été particulièrement intenses. Entre le 11 mai et 

le 11 juillet, Lufthansa n'a toutefois formulé aucune 

contre-proposition. Je reste convaincu qu'un accord 

avec l'actionnaire actuel serait dans l'intérêt de tous. 

 

komen, en de gesprekken waren bijzonder intens. 

Tussen 11 mei en 11 juli deed Lufthansa echter 

geen enkel tegenvoorstel. Ik blijf ervan overtuigd dat 

een akkoord met de huidige aandeelhouder in 

eenieders belang zou zijn. 

 

Il me paraît cependant logique, à un moment où 

tant d'efforts exceptionnels sont réclamés aux 

travailleurs et au gouvernement, de veiller à obtenir 

quelques garanties concernant le respect des 

accords.  

 

Je déplore la décision de Brussels Airlines de ne 

pas augmenter son nombre de vols, c'est une 

véritable douche froide pour les travailleurs. 

J'espère que les activités pourront reprendre le plus 

rapidement possible, mais cela dépend des parties 

avec qui nous sommes en pourparlers. 

 

Au cours des derniers mois, des contacts politiques 

ont aussi eu lieu jusqu'au plus haut niveau en 

Allemagne, et Berlin s'efforce de parvenir à un 

accord raisonnable entre nos deux pays. J'espère 

voir bientôt les entreprises adopter la même 

attitude. 

 

Het lijkt me echter logisch, op een moment dat van 

werknemers en van de overheid uitzonderlijke 

inspanningen worden gevraagd, ook voor enige 

garantie te zorgen dat de afspraken zullen worden 

nageleefd.  

 

Ik betreur dat Brussels Airlines beslist heeft het 

aantal vluchten niet uit te breiden. Dat is een koude 

douche voor de werknemers. Ik hoop dat de 

activiteiten zo snel mogelijk kunnen worden hervat, 

maar dat hangt af van de partijen waarmee we in 

gesprek zijn. 

 

Er waren de voorbije maanden ook politieke 

contacten tot op het hoogste niveau in Duitsland en 

Berlijn streeft daarbij naar een redelijk akkoord 

tussen Duitsland en ons land. Ik hoop dat wij bij de 

bedrijven ook snel dezelfde houding zullen zien. 

 

01.08  Reccino Van Lommel (VB): Je suis heureux 

que le ministre ait contribué à l'élaboration de 

l'accord, que des garanties claires aient été exigées 

et qu'il y ait eu un appel à la raison. Il est cependant 

inquiétant que la Lufthansa ne formule pas elle-

même des contrepropositions. Le ministre n'a pas 

cité de montants, alors que les négociations 

porteront certainement sur ces chiffres. Il ne peut 

cependant être question de faire des cadeaux à la 

Lufthansa, puisque la compagnie a reçu 55 % du 

portefeuille d'actions pour 2,6 millions d'euros en 

2017. 

 

01.08  Reccino Van Lommel (VB): Het is positief 

dat de minister heeft bijgedragen tot de 

totstandkoming van het akkoord, dat er duidelijke 

garanties worden gevraagd en dat er wordt 

opgeroepen tot redelijkheid. Dat Lufthansa zelf niet 

met tegenvoorstellen komt, is echter zorgwekkend. 

De minister noemde geen bedragen, al zal het daar 

tijdens de onderhandelingen wel over gaan. Het 

mag echter geen cadeau worden aan Lufthansa, 

dat in 2017 voor 2,6 miljoen euro 55 % van de 

aandelenportefeuille gekregen heeft. 

 

01.09  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Il subsiste 

encore de nombreuses zones d'ombre. L'État 

prendra-t-il le contrôle de Brussels Airlines si les 

négociations avec la Lufthansa échouent? Le 

Portugal a agi de la sorte avec TAP. Non seulement 

sur le plan économique, mais également pour les 

milliers de membres du personnel, il est important 

de disposer d'une compagnie nationale.  

 

01.09  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Er blijven 

nog veel onduidelijkheden. Zal de overheid Brussels 

Airlines in handen nemen indien de 

onderhandelingen met Lufthansa alsnog zouden 

afbreken? In Portugal gebeurde dat met TAP. Een 

home carrier is belangrijk, zowel economisch als 

voor de duizenden personeelsleden.  

 

01.10 Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen): Il est 

fondamental que ce soit l'actionnaire Lufthansa qui 

intervienne en priorité pour aider la filiale, avant 

qu'un euro public soit investi. Or, ses intentions sont 

loin d'être claires. Si l'on décide de dépenser de 

l'argent public, il faut assortir cet investissement de 

conditions strictes, en matière sociale et 

environnementale. 

 

 

01.10  Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen): Het is 

essentieel dat Lufthansa als aandeelhouder als 

eerste probeert de dochtermaatschappij te helpen, 

voordat er ook maar een euro overheidsgeld wordt 

geïnvesteerd. De bedoelingen van Lufthansa zijn 

echter helemaal niet duidelijk. Als men beslist 

overheidsgeld uit te trekken, moeten er strenge 

voorwaarden aan die investering gekoppeld worden, 

op sociaal vlak en in milieuopzicht. 
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Y a-t-il un plan B en cas d'absence d'accord? Il faut 

y réfléchir, vu la manière dont se déroulent les 

négociations.  

 

Hebt u een plan B achter de hand voor het geval er 

geen akkoord wordt bereikt? Daar moet over 

nagedacht worden, gezien het verloop van de 

onderhandelingen. 

 

01.11  Theo Francken (N-VA): Toutes les 

entreprises devraient disposer d'un business plan. 

J'espère qu'Aviapartner en avait un lorsqu'il a 

obtenu 25 millions. Je ne l'ai jamais vu. Je suis à sa 

recherche. J'aimerais également voir le 

business plan d'Air Belgium. 

 

Personne n'est en faveur d'un chèque en blanc 

mais cela fait des mois que le ministre travaille sur 

ce dossier. Certes, comme il l'a fait remarquer à 

juste titre, il a dû attendre le 11 juillet pour obtenir 

une contre-proposition.  

 

Nous souhaitons un accord prévoyant les mêmes 

conditions que pour Swissair et Austrian Airlines. Je 

serais surpris que la Lufthansa ne propose pas une 

solution qui aille dans ce sens.  

 

Le ministre ne doit pas céder au chantage. J'espère 

que les choses vont s'accélérer à présent. Le 

ministre peut compter sur notre soutien. La 

compagnie Brussels Airlines est extrêmement 

importante pour la communauté aéroportuaire du 

Brabant flamand et pour le pays tout entier. 

 

01.11  Theo Francken (N-VA): Voor alle bedrijven 

zou er een businessplan moeten zijn. Ik hoop dat er 

ook een was voor Aviapartner toen dat 25 miljoen 

heeft gekregen. Ik heb dat nooit gezien. Ik ben 

ernaar op zoek. Ik zou tevens het businessplan van 

Air Belgium wel eens willen zien.  

 

Niemand pleit voor een blanco cheque, maar 

intussen is de minister al maanden bezig. Hij merkt 

wel terecht op dat hij heeft moeten wachten tot 

11 juli om een tegenvoorstel te krijgen.  

 

 

Wij willen een akkoord met dezelfde voorwaarden 

zoals bij Swissair en Austrian Airlines. Het zou me 

verbazen als Lufthansa zoiets niet op tafel zou 

leggen.  

 

De minister moet zich niet laten chanteren, maar ik 

hoop dat het nu snel kan gaan. Hij kan op onze 

steun rekenen. Brussels Airlines is enorm belangrijk 

voor de luchthavengemeenschap in Vlaams-

Brabant en voor heel het land. 

 

01.12  Joris Vandenbroucke (sp.a): C'est une 

histoire peu prometteuse. Je suis heureux 

d'entendre la réalité des choses. Bien entendu, une 

attitude proactive et engagée et la prise de position 

politique de Berlin ne signifient pas grand-chose 

tant qu'aucun accord n'a été conclu. 

 

Ce système de profit sharing certificates semble 

nous permettre d'obtenir des garanties, alors que la 

Lufthansa continue de fermer la voie à la 

participation au capital. Je ne sais pas comment l'un 

et l'autre sont conciliables. 

 

D'autre part, nous sommes pressés par le temps 

puisque le plan estival ne pourra pas être 

entièrement déployé. Quand les liquidités seront-

elles épuisées? Il y aura alors deux options: 

accepter la faillite et voir qui saute ou reprendre la 

boutique à notre compte, temporairement ou non. 

Cette dernière option n'est pas celle que nous 

privilégions mais elle est préférable à un chèque en 

blanc donné à la Lufthansa. Le ministre a 

clairement indiqué qu'il est exclu que le 

gouvernement fédéral accorde des subsides sans 

aucune condition. J'espère qu'il ne changera pas 

d'avis. 

 

01.12  Joris Vandenbroucke (sp.a): Het is een 

weinig hoopgevend verhaal. Ik ben blij dat we de 

realiteit te horen krijgen. Een proactieve en 

geëngageerde houding en de politieke stellingname 

van Berlijn betekenen natuurlijk weinig zolang er 

geen akkoord is. 

 

Dat systeem van profit sharing certificates klinkt 

alsof wij denken garanties te kunnen krijgen, terwijl 

Lufthansa de weg naar kapitaalsdeelname blijft 

afsluiten. Ik weet niet hoe dat met elkaar 

verzoenbaar is. 

 

Anderzijds is er ook tijdsdruk, want het 

zomerschema kan niet volledig worden ontplooid. 

Wanneer is het geld op? Dan zijn er twee opties: 

het faillissement en dan zien wie er in het gat 

springt of zelf de winkel overnemen, al dan niet 

tijdelijk. Die laatste optie geniet niet onze voorkeur, 

maar ze is wel beter dan Lufthansa een blanco 

cheque geven. De minister heeft duidelijk gezegd 

dat het absoluut geen optie is voor de federale 

regering om zomaar een subsidie te geven. Hopelijk 

blijft dit het standpunt. 

 

01.13  Malik Ben Achour (PS): Je ne doute pas 01.13  Malik Ben Achour (PS): Ik twijfel er niet aan 
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que les efforts ont été importants mais le rapport de 

force semble déséquilibré: on a l'impression que 

c'est à l'État belge de faire des efforts et des 

compromis. Il faudrait faire valoir auprès de 

Lufthansa la légitimité de nos exigences et 

demander des garanties sérieuses. Si ceci échoue, 

que fait-on? Il faudrait y penser.  

 

dat er grote inspanningen werden geleverd, maar 

de krachtsverhoudingen lijken me onevenwichtig: 

men heeft de indruk dat het de Belgische Staat is 

die inspanningen moet doen en compromissen 

moet sluiten. Men moet Lufthansa duidelijk maken 

dat onze eisen gewettigd zijn en men moet 

duidelijke garanties vragen. Als dit mislukt, wat 

doen we dan? Daarover moet er worden nagedacht. 

 

01.14 Tim Vandenput (Open Vld): L'utilisation de 

l'argent du contribuable pour aider la SN Brussels 

Airlines ne peut se faire que dans le cadre d'une 

aide temporaire remboursable à terme. Cet argent 

doit être injecté dans un scénario de croissance et 

non dans un scénario de restructuration. Que celui 

qui estime que nous devons accorder des 

subventions sans garanties le dise maintenant. 

 

SN représente 40 % du chiffre d'affaires et de 

l'emploi de notre aéroport. Zaventem est le plus 

grand pôle de croissance au sein du groupe 

Lufthansa, un atout qu'il nous faut utiliser. La 

nationalisation n'est pas une option, elle serait bien 

trop coûteuse. Je partage l'avis du ministre lorsqu'il 

dit qu'un bon accord reste possible. S'il s'en tient à 

sa position, nous nous en sortirons. 

 

01.14  Tim Vandenput (Open Vld): Belastinggeld 

gebruiken om SN Brussels Airlines te helpen, kan 

alleen maar via tijdelijke hulp, die daarna moet 

worden terugbetaald. Het geld moet voor een 

groeiscenario en niet voor een 

herstructureringsscenario worden gebruikt. Wie 

vindt dat we subsidies moeten geven zonder 

garanties, moet daar ook voor durven uitkomen.  

 

SN vertegenwoordigt 40 % van de omzet en van de 

tewerkstelling van onze luchthaven. Binnen de 

Lufthansagroep is Zaventem de grootste groeipool. 

Die troef moeten we uitspelen. Nationaliseren is 

geen optie, want dat zal ons te veel kosten. Ik ben 

het met de minister eens dat er nog altijd een goed 

akkoord is. Als hij bij zijn standpunt blijft, zullen we 

er wel uitkomen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

02 Question de Dieter Vanbesien à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La perte de recettes due à 

'l'axe de l'évasion fiscale'" (55005664C) 

 

02 Vraag van Dieter Vanbesien aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De verloren 

inkomsten door de 'as van belastingontwijking'" 

(55005664C) 

 

02.01 Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): En avril est 

paru un rapport révélant que des entreprises 

américaines actives en Europe transfèrent leurs 

bénéfices vers des pays où l'impôt est le plus faible, 

à savoir le Luxembourg, les Pays-Bas, la Suisse et 

le Royaume-Uni. Ces pays constituent l'axe de 

l'évasion fiscale, d'autres États membres de l'Union 

européenne se voyant de ce fait privés de plus de 

27 milliards d'euros. La Belgique subit ainsi une 

perte annuelle d'environ 2,6 milliards d'euros. 

 

Le ministre est-il favorable à un niveau européen 

minimum pour l'impôt des sociétés? Comment 

pouvons-nous éviter que des entreprises 

transfèrent leurs bénéfices de la Belgique vers un 

autre pays? L'Union européenne ne doit-elle pas 

obliger les entreprises à faire connaître leurs 

bénéfices par pays? Le ministre va-t-il prendre des 

initiatives afin d'éviter à l'avenir les transferts vers 

d'autres États membres? 

 

02.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): In april 

verscheen een rapport waaruit blijkt dat 

Amerikaanse bedrijven die in Europa actief zijn, hun 

winsten verschuiven naar die landen waar de 

belasting het laagst is, met name naar Luxemburg, 

Nederland, Zwitserland en het VK. Dat is de as van 

de belastingontwijking, waardoor andere EU-

lidstaten meer dan 27 miljard euro mislopen. België 

lijdt zo jaarlijks een verlies van zowat 2,6 miljard 

euro. 

 

Is de minister gewonnen voor een Europees 

minimumniveau voor de vennootschapsbelasting? 

Hoe kunnen we vermijden dat bedrijven hun winst 

uit België wegsluizen naar een ander land? Moet de 

EU bedrijven niet verplichten om hun winst per land 

bekend te maken? Zal de minister initiatieven 

nemen om transfers naar lidstaten in de toekomst 

te vermijden? 

 

02.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Mon administration a certaines 

02.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Mijn administratie heeft bedenkingen bij de 
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réserves quant à l'étude citée en termes de 

méthodologie et d'estimation des pertes. La 

proposition de modification de la directive relative à 

la communication, par certaines entreprises, 

d'informations relatives à l'impôt sur les bénéfices 

est de la compétence de la ministre de l'Économie. 

La Belgique coopère de manière constructive à 

l'examen des propositions de directives concernant 

la déclaration publique pays par pays et la base 

d'imposition commune à l'impôt des sociétés, et 

tâche de parvenir à des compromis en la matière. Il 

n'appartient toutefois pas à un ministre des 

Finances de se prononcer à cet égard. 

 

À la demande du G20, les débats sur l'impôt 

minimum se déroulent au sein du Cadre inclusif, 

épaulé par le secrétariat de l'OCDE. Le G20 

souhaite voir un consensus se dégager pour la 

fin 2020. Aucune proposition n'a encore été émise 

sur ce point au niveau européen. La Belgique 

soutient en tout cas le principe d'une imposition 

juste de toutes les entreprises, y compris les grands 

acteurs mondiaux du numérique.  

 

Des pourparlers sont actuellement en cours avec 

les Pays-Bas en vue d'une nouvelle convention 

préventive de la double imposition. La Belgique y 

attache une attention toute particulière à l'utilisation 

abusive des conventions et au contournement 

artificiel de l'établissement stable. 

 

aangehaalde studie qua methodologie en geraamde 

verliezen. Het voorstel tot wijziging van de richtlijn 

over de openbaarmaking van informatie over de 

winstbelasting voor bepaalde ondernemingen is een 

bevoegdheid van de minister van Economie. België 

werkt constructief mee aan de bespreking van 

voorstellen van richtlijnen over de publieke 

landenrapportage en de gemeenschappelijke 

heffingsgrondslag in de vennootschapsbelasting, en 

zoekt daarbij naar compromissen. Het is echter niet 

aan een minister van Financiën om zich daarover 

uit te spreken.  

 

 

De discussie over de minimumbelasting wordt op 

vraag van de G20 gevoerd binnen het Inclusive 

Framework, dat daarbij wordt ondersteund door het 

OESO-secretariaat en de G20 vraagt een 

consensus tegen eind 2020. Op EU-niveau zijn 

daarover nog geen voorstellen. België steunt wel 

het principe van faire belastingbijdragen door alle 

ondernemingen, ook de grote internationale digitale 

spelers.  

 

Momenteel lopen onderhandelingen met Nederland 

over een nieuw dubbelbelastingverdrag. België 

heeft daarbij speciale aandacht voor 

verdragsmisbruik en het kunstmatig vermijden van 

een vaste inrichting. 

 

02.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Les 

multinationales échappent encore trop souvent à un 

impôt équitable et à une juste contribution. Je suis 

convaincu qu'il faut continuer à œuvrer à une 

intégration accrue entre les pays européens, de 

sorte à pouvoir opposer un front uni à ces 

entreprises.  

 

02.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Wat 

eerlijke belastingen en een faire bijdrage betreft, 

ontspringen de multinationals vandaag nog al te 

vaak de dans. Ik ben ervan overtuigd dat we 

moeten blijven werken aan een verdere integratie 

tussen de Europese landen, zodat we één vuist 

tegen die ondernemingen kunnen maken. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

03 Questions jointes de 

- Kurt Ravyts à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Le régime de garantie en cours pour les crédits 

ponts avec garantie d'État" (55006118C) 

- Jan Bertels à Alexander De Croo (VPM Finances 

et Coopération au développement) sur "Les prêts 

garantis par l'État" (55006190C) 

- Sander Loones à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Les crédits ponts avec garantie d'État" 

(55006338C) 

- Steven Matheï à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"La durée du régime de garantie d'État et le coût 

du report de paiement" (55006342C) 

- Sander Loones à Alexander De Croo (VPM 

03 Samengevoegde vragen van 

- Kurt Ravyts aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De lopende waarborgregeling voor de 

overbruggingskredieten met staatswaarborg" 

(55006118C) 

- Jan Bertels aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De leningen met staatsgarantie" (55006190C) 

- Sander Loones aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De overbruggingskredieten met 

staatswaarborg" (55006338C) 

- Steven Matheï aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De duur van de staatswaarborgregeling en de 

kostprijs van het betalingsuitstel" (55006342C) 
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Finances et Coopération au développement) sur 

"L'octroi de reports de remboursement de 

crédits" (55006621C) 

- Jan Bertels à Alexander De Croo (VPM Finances 

et Coopération au développement) sur "Le plan 

bancaire pour les PME" (55006785C) 

- Sander Loones à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"L'accord bancaire et la garantie d'État" 

(55007667C) 

 

- Sander Loones aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De toekenning van betalingsuitstel voor 

kredieten" (55006621C) 

- Jan Bertels aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"Het bankenplan voor de KMO’s" (55006785C) 

- Sander Loones aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"Het bankenakkoord en de staatswaarborg" 

(55007667C) 

 

03.01  Jan Bertels (sp.a): Le ministre possède-t-il 

déjà de nouvelles données de la Banque nationale 

de Belgique ou de Febelfin en ce qui concerne la 

durée du remboursement des prêts avec garantie 

d'État et le plan bancaire pour les PME? 

 

03.01  Jan Bertels (sp.a): Beschikt de minister al 

over nieuwe gegevens van de Nationale Bank of 

Febelfin over de terugbetalingsduur van de leningen 

met staatsgarantie en het bankenplan voor de 

kmo's? 

 

03.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): La Banque nationale de Belgique 

s'active à acquérir les informations les plus 

récentes. Nous n'avons encore rien reçu. 

 

03.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

De Nationale Bank is bezig met het verwerven van 

de recentste informatie. Wij hebben nog niets 

ontvangen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

 Benoît Piedboeuf (MR): Je ne vais pas poser mes 

questions nos 55005835C, 55006127C et 

55006509C, auxquelles le ministre a déjà répondu 

mais je voudrais qu'elles soient actées dans le 

compte rendu. 

 

Le président: Il en sera ainsi. 

 

 Benoît Piedboeuf (MR): Ik zal mijn vragen 

nrs. 55005835C, 55006127C en 55006509C niet 

stellen. De minister heeft ze reeds beantwoord, 

maar ik wil niettemin dat ze in het verslag 

opgenomen worden.  

 

De voorzitter: Aldus zal geschieden.  

 

04 Question de Benoît Piedboeuf à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'engagement individuel de 

pension (EIP) et le droit passerelle" (55005835C) 

 

04 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

individuele pensioentoezegging (IPT) en het 

overbruggingsrecht" (55005835C) 

 

Conformément à l'article 38, § 1er, 19°, du Code 

des impôts sur les revenus 1992, sont exonérés les 

avantages résultant, pour les dirigeants d'entreprise 

qui recueillent des rémunérations visées à 

l'article 30, 2°, du paiement incombant à l'entreprise 

ou à la personne morale visée à l'article 220 ou 227, 

3°, de cotisations et primes visées à l'article 52, 3°, 

b, qui se rapportent à des rémunérations qui sont 

allouées ou attribuées régulièrement et au moins 

une fois par mois avant la fin de la période 

imposable au cours de laquelle l'activité rémunérée 

y donnant droit a été exercée et à condition que ces 

rémunérations soient imputées sur les résultats de 

cette période. 

 

L'existence d'une rémunération régulière est l'une 

des conditions de déduction de l'EIP. Quid du 

respect de cette condition pour les dirigeants 

d'entreprise qui auront suspendu leurs 

Overeenkomstig artikel 38, § 1, 19° van het 

Wetboek van de inkomstenbelastingen 1992 zijn de 

voordelen vrijgesteld die voor de bedrijfsleiders die 

in artikel 30, 2°, bedoelde bezoldigingen verkrijgen, 

voortvloeien uit de op de onderneming of op de in 

artikel 220 of 227, 3°, bedoelde rechtspersoon 

rustende betaling van bijdragen en premies als 

bedoeld in artikel 52, 3°, b, die betrekking hebben 

op bezoldigingen die regelmatig en tenminste om de 

maand worden betaald of toegekend vóór het einde 

van het belastbare tijdperk waarin de ertoe 

aanleiding gevende bezoldigde werkzaamheden zijn 

verricht en mits zij op de resultaten van dat tijdperk 

worden aangerekend. 

 

Een regelmatige bezoldiging is een van de 

voorwaarden voor de aftrek van de IPT. Hoe zit het 

met de inachtneming van die voorwaarde voor 

bedrijfsleiders die hun bezoldiging hebben 
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rémunérations pendant la période COVID du fait 

qu'ils ont bénéficié du droit passerelle? Ce droit 

passerelle, techniquement un revenu de 

remplacement et pas un revenu de dirigeant 

d'entreprise, peut entrer en considération. 

 

 

Avez-vous prévu de neutraliser ce problème 

potentiel si l'administration fiscale venait à refuser le 

bénéfice du régime de l'EIP pour cette raison? 

 

opgeschort tijdens de coronacrisis omdat zij het 

overbruggingsrecht genoten? Het 

overbruggingsrecht is technisch gezien een 

vervangingsinkomen en geen bezoldiging van de 

bedrijfsleider, en er moet verduidelijkt worden dat 

het in aanmerking kan worden genomen. 

 

Zult u dit potentiële probleem uit de weg ruimen als 

de belastingadministratie de toekenning van het 

IPT-stelsel om die reden zou weigeren? 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Question de Benoît Piedboeuf à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La déductibilité fiscale des 

aides alimentaires versées par des parents à 

leurs enfants" (55006127C) 

 

05 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

belastingaftrek voor onderhoudsgeld dat ouders 

aan hun kinderen betalen" (55006127C) 

 

Il existe une obligation alimentaire des parents 

envers leurs enfants. Nous ne parlons pas ici des 

enfants mineurs ou majeurs encore aux études 

mais des autres cas. 

 

Avec la crise du COVID-19, de nombreuses 

personnes travaillant dans le secteur culturel se 

sont retrouvées sans revenus du jour au lendemain. 

Un certain nombre d'entre elles ont été aidées 

financièrement par leur parents. 

 

Pouvez-vous confirmer que ces parents peuvent 

déduire fiscalement cette aide au titre de rente 

alimentaire sur pied de l'article 104, alinéa unique, 

1°, du C.I.R. 1992? Pouvez-vous confirmer que ces 

rentes alimentaires comprennent tant les frais 

ordinaires qu’extraordinaires tels que définis à 

l'article 203bis, § 3, du Code civil? Donnerez-vous 

instruction pour que l’état de besoin invoqué ici ne 

soit pas remis en cause par l’administration fiscale? 

 

Ouders hebben een onderhoudsplicht ten opzichte 

van hun kinderen. Het gaat hier niet over 

minderjarige of meerderjarige kinderen die nog 

studeren, maar over andere gevallen. 

 

Als gevolg van de COVID-19-crisis kwamen tal van 

personen die in de culturele sector werken van de 

ene op de andere dag zonder inkomen te zitten. 

Sommige van hen konden op financiële steun van 

hun ouders rekenen. 

 

Kunt u bevestigen dat de ouders in kwestie die 

steun van de belastingen kunnen aftrekken als 

onderhoudsgeld op grond van artikel 104, enig lid, 

1°, van het WIB 1992? Kunt u bevestigen dat dat 

onderhoudsgeld zowel de gewone als de 

buitengewone kosten omvat, zoals bepaald in 

artikel 203bis, § 3, van het Burgerlijk Wetboek? Zult 

u de betrokken diensten de nodige instructies 

geven, opdat de staat van behoeftigheid die in dat 

geval wordt aangevoerd niet ter discussie zou 

worden gesteld door de belastingadministratie?  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

06 Question de Benoît Piedboeuf à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La prolongation durable de 

l’accord avec le Luxembourg concernant le 

télétravail frontalier" (55006509C) 

 

06 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De duurzame 

verlenging van het akkoord met Luxemburg 

inzake telewerk voor grenswerkers" (55006509C) 

 

Le 19 mai, Belgique et Grand-Duché ont convenu 

un accord amiable par lequel "les jours de travail 

(…) pendant lesquels l'emploi a été exercé à 

domicile suite aux mesures prises pour combattre la 

pandémie, peuvent être considérés comme ayant 

été prestés dans l'État contractant dans lequel le 

travailleur frontalier aurait exercé l'emploi sans (ces) 

mesures. Cet accord vaut du 11 mars 2020 au 

Op 19 mei hebben België en het Groothertogdom 

Luxemburg een minnelijk akkoord gesloten, waarbij 

"werkdagen (…) waarop de dienstbetrekking thuis 

werd uitgeoefend, uitsluitend wegens de 

maatregelen (…) om de COVID-19-pandemie te 

bestrijden, geacht worden te zijn gepresteerd in de 

overeenkomstsluitende staat waar de grensarbeider 

de dienstbetrekking zou hebben uitgeoefend zonder 
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30 juin 2020. À partir du 1er juillet 2020, l'application 

de l'accord sera prolongée jusqu'à la fin de chaque 

mois si les deux autorités compétentes en 

conviennent par écrit au moins une semaine avant 

le début du mois." 

 

 

 

Cette mesure, à visée sanitaire, a des impacts 

positifs sur le trafic routier et la qualité de vie des 

travailleurs, sans perte de productivité et renforce 

l'attractivité de la main-d'œuvre belge pour les 

employeurs grand-ducaux. Le manque à gagner 

fiscal trouve des compensations diverses de ce 

côté-ci de la frontière. 

 

 

 

Les entreprises grand-ducales renoncent à suivre 

des formations, tenir réunions et repas d'affaires en 

Belgique, vu la "sanction fiscale" qui menace leurs 

employés, d'où un manque à gagner pour le secteur 

horeca. Les mêmes et l'État grand-ducal sont 

demandeurs d'une plus grande facilité, pour les 

cadres résidant en Belgique, de prester des 

missions professionnelles en dehors du Grand-

Duché. 

 

 

 

 

Le moment est idéal pour convenir d'un accord 

définitif entre États, au bénéfice de nos deux 

économies. 

 

Quelle proposition faites-vous? 

 

de maatregelen ter bestrijding van de COVID-19-

pandemie. Dit akkoord is van toepassing van 

11 maart 2020 tot 30 juni 2020. Vanaf 1 juli 2020 zal 

de toepassing van dit akkoord worden verlengd tot 

het einde van elke maand, indien beide bevoegde 

autoriteiten dit schriftelijk overeenkomen ten minste 

één week voor de aanvang van de maand." 

 

Deze voor gezondheidsdoeleinden genomen 

maatregel heeft positieve gevolgen voor het 

wegverkeer en de levenskwaliteit van de 

werknemers zonder dat er een productiviteitsverlies 

is, en verhoogt de aantrekkelijkheid van Belgische 

werkkrachten voor werkgevers uit het 

Groothertogdom Luxemburg. Tegenover de fiscale 

winstderving staan verscheidene compensaties aan 

deze zijde van de grens. 

 

De bedrijven uit het Groothertogdom Luxemburg 

zien ervan af in België opleidingen te volgen, 

vergaderingen te beleggen en zakendiners te 

organiseren omdat er hun werknemers een 'fiscale 

sanctie' boven het hoofd hangt, waardoor de 

horecasector heel wat inkomsten misloopt. Die 

bedrijven en het Groothertogdom Luxemburg zijn 

vragende partij om de kaderleden die in België 

wonen meer mogelijkheden te bieden teneinde 

prestaties in het kader van beroepsopdrachten 

buiten het Groothertogdom Luxemburg te 

verrichten. 

 

Dit is het ideale moment om een definitief akkoord 

tussen de Staten te sluiten, ten gunste van onze 

beide economieën.  

 

Wat stelt u voor? 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

07 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La reconduction des 

accords concernant les travailleurs frontaliers 

travaillant à domicile" (55006494C) 

 

07 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

verlenging van de akkoorden met betrekking tot 

de thuiswerkende grensarbeiders" (55006494C) 

 

07.01 Steven Matheï (CD&V): En raison de la crise 

du coronavirus, des travailleurs frontaliers ont dû, 

eux aussi, travailler depuis leur domicile, ce qui les 

exposait à des conséquences négatives 

potentielles. C'est pourquoi le ministre a conclu des 

accords avec les Pays-Bas, l'Allemagne, la France 

et le Luxembourg pour que ces travailleurs 

continuent à être imposés dans l'État dans lequel ils 

exerçaient précédemment leur activité 

professionnelle. Une décision a-t-elle déjà été prise 

quant à la prolongation de ces contrats? Leur 

teneur reste-t-elle inchangée? 

 

07.01  Steven Matheï (CD&V): Door de 

coronacrisis werden ook grensarbeiders verplicht 

om van thuis uit te werken, waardoor ze mogelijk 

negatieve gevolgen riskeerden. De minister sloot 

daarom overeenkomsten met Nederland, Duitsland, 

Frankrijk en Luxemburg waardoor de 

grensarbeiders belastbaar blijven in de Staat waar 

ze voorheen hun beroepsactiviteit uitoefenden. 

Werd al een akkoord bereikt om die 

overeenkomsten te verlengen? Blijft de inhoud 

ervan onveranderd? 
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Ces accords, qui courent jusqu'au 31 août, seront-

ils automatiquement prolongés de mois en mois? 

 

Zullen deze akkoorden, die nu lopen tot 

31 augustus, maandelijks automatisch verlengd 

worden? 

 

07.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Je n'ai pas encore reçu de réaction de 

la part des pays voisins mais il va sans dire que le 

plus tôt sera le mieux. 

 

07.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): Ik 

kreeg nog geen reactie van onze buurlanden, maar 

hoe vroeger, hoe beter, uiteraard. 

 

07.03  Steven Matheï (CD&V): Je me réjouis 

d'entendre que cette question fait l'objet d'un suivi. 

 

07.03  Steven Matheï (CD&V): Ik ben blij dat dit 

wordt opgevolgd. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

08 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La sensibilisation des clubs 

sportifs aux obligations fiscales" (55006574C) 

 

08 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

sensibilisering van sportclubs omtrent fiscale 

verplichtingen" (55006574C) 

 

08.01  Steven Matheï (CD&V): En février, encore 

avant la crise du coronavirus, la ministre De Block 

avait annoncé une concertation avec les fédérations 

sportives et les clubs de sport en raison des 

ambiguïtés entourant parfois leurs obligations 

fiscales. J'ai suggéré à ce moment-là d'adapter la 

présentation datée à ce sujet sur le site web du SPF 

Finances, mais cela n'a pas encore été fait. Qu'en 

est-il? 

 

08.01  Steven Matheï (CD&V): In februari, nog 

voor de coronacrisis, zei minister De Block dat de er 

overleg zou komen met de sportfederaties en de 

sportclubs omdat hun fiscale verplichtingen niet 

altijd even duidelijk zijn. Ik suggereerde toen om de 

gedateerde presentatie hierover op de website van 

de FOD Financiën aan te passen, maar dat is nog 

niet gebeurd. Wat is de stand van zaken? 

 

08.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): À l'issue de la concertation entre le 

président et l'ONSS à la mi-juin, l'Administration 

Générale de la Fiscalité a entamé les préparatifs 

d'une nouvelle campagne d'information axée sur les 

clubs de sport.  

 

08.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Na het overleg tussen de voorzitter en het RSZ van 

midden juni startte de Algemene Administratie 

Fiscaliteit met de voorbereidingen voor een nieuwe 

informatiecampagne gericht op sportclubs. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

09 Questions jointes de 

- Wouter Vermeersch à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Le fonds de relance européen de 750 milliards 

d'euros" (55006595C) 

- Sander Loones à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"Le financement du fonds de relance européen" 

(55006598C) 

- Jan Bertels à Alexander De Croo (VPM Finances 

et Coopération au développement) sur "Le 

financement du plan de relance européen" 

(55006644C) 

 

09 Samengevoegde vragen van 

- Wouter Vermeersch aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "Het Europees herstelfonds van 750 miljard 

euro" (55006595C) 

- Sander Loones aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De financiering van het Europese herstelfonds" 

(55006598C) 

- Jan Bertels aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De financiering van het Europese herstelplan" 

(55006644C) 

 

09.01  Jan Bertels (sp.a): Le plan de relance de la 

Commission européenne propose un nouveau 

mode de financement innovant pour l'UE. Il propose 

différents instruments pour accroître les fonds 

propres. 

09.01  Jan Bertels (sp.a): Het Europese 

herstelplan bevat een nieuwe, baanbrekende 

financiering voor Europa. Het bevat verschillende 

mogelijkheden om de eigen middelen te verhogen. 
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Que pense le ministre de ces propositions? Quelles 

sont celles jugées utiles par la Belgique?   

 

 

Hoe staat de minister tegenover deze voorstellen? 

Welke acht België nuttig?  

 

09.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): L'ambition du plan de relance de la 

Commission européenne est de donner au moteur 

économique européen la possibilité de retrouver sa 

vitesse de croisière au plus vite. La proposition du 

président du Conseil, M. Michel, constitue un pas 

dans la bonne direction. Elle préserve de nombreux 

équilibres au sein du cadre financier pluriannuel 

(CFP), propose un fonds Brexit, prévoit une 

répartition équitable et un haut niveau d'ambition 

pour le Fonds de relance et est axée sur un 

équilibre entre solidarité et responsabilité. Le 

Conseil doit poursuivre les discussions sur ce 

dernier point. 

 

Quelques options en matière de recettes pour aider 

au remboursement des prêts contractés pour 

financer le plan de relance COVID-19 ont été 

proposées. Adopter un point de vue définitif à ce 

sujet est prématuré. Une taxe sur le plastique 

pourrait en tout cas être rapidement mise en œuvre. 

L'idée d'une taxe carbone sur les produits ne venant 

pas du marché intérieur circule également. En ce 

qui concerne l'imposition des multinationales et des 

entreprises numériques, je vous renvoie aux projets 

de réforme de la fiscalité internationale de l'OCDE. 

La Belgique participera de manière constructive à la 

réflexion sur le choix des options adéquates.  

 

09.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Het plan van de Europese Commissie wil de 

economische motor van de lidstaten zo snel 

mogelijk op kruissnelheid brengen. Het voorstel van 

Raadsvoorzitter Michel is een stap in de goede 

richting. Het behoudt belangrijke evenwichten 

binnen het meerjarig financieel kader (MFK), stelt 

een Brexitfonds in het vooruitzicht, voorziet in een 

billijke verdeling en een hoog ambitieniveau binnen 

het Herstelfonds en focust op een evenwicht tussen 

solidariteit en verantwoordelijkheid. Over dat laatste 

punt moeten de discussies in de Raad worden 

voortgezet. 

 

 

Er liggen enkele mogelijke bronnen voor inkomsten 

op tafel om de geleende financiering voor het 

COVID-19-herstelplan te helpen terugbetalen. Het 

is te vroeg om daarover al een definitief standpunt 

in te nemen. Een plastictaks is alvast snel 

uitvoerbaar. Er zijn ook mogelijkheden voor een 

koolstoftaks voor goederen van buiten de 

eenheidsmarkt. Voor de belasting op multinationale, 

digitale ondernemingen verwijs ik naar de OESO-

projecten voor de hervorming van de internationale 

fiscaliteit. België zal constructief mee onderzoeken 

welke mogelijkheden geschikt zijn. 

 

La Commission a uniquement maintenu les 

ristournes pour les États membres qui ont 

également déjà droit à une réduction dans le CFP 

actuel, à savoir le Danemark, l'Allemagne, les Pays-

Bas, l'Autriche et la Suède. L'extinction d'ici 2025 a 

été reportée à une date ultérieure. La Commission 

prévoit uniquement une réduction forfaitaire, la lump 

sum rebate, sur la contribution RNB. 

 

Les règles relatives à la contribution TVA et au 

versement des droits de douane sont les mêmes 

pour tous les États membres. Compte tenu de 

l'important versement de droits de douane à l'Union 

européenne, la Belgique peut inscrire un volume 

significatif de frais de perception au budget national. 

Il est important pour la Belgique que les 20 % de 

frais de perception soient maintenus. 

 

De Commissie heeft enkel de rebates behouden 

voor lidstaten die in het huidige MFK ook al recht 

hebben op een korting: Denemarken, Duitsland, 

Nederland, Oostenrijk en Zweden. De uitdoving 

tegen 2025 is op een langere termijn geschoven. 

De Commissie voorziet enkel in een forfaitaire 

korting, de lump sum rebate, op de BNI-bijdrage. 

 

 

De regels voor de btw-bijdrage en de afdracht van 

douanerechten zijn dezelfde voor alle lidstaten. 

Gezien de grote afdracht van douanerechten aan 

de EU, mag België een significant volume aan 

inningskosten op de nationale begroting inschrijven. 

Het is belangrijk voor België dat de 20 % 

inningskosten behouden blijven. 

 

09.03  Jan Bertels (sp.a): Nous devons faire en 

sorte que les travaux de l'OCDE conduisent à des 

résultats. Nous ne pouvons pas nous laisser 

impressionner par des pays tels que les États-Unis. 

 

09.03  Jan Bertels (sp.a): We moeten ervoor 

zorgen dat de werkzaamheden van de OESO tot 

resultaten leiden. We mogen ons niet laten 

afdreigen door bijvoorbeeld de VS.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 
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10 Question de Sander Loones à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'arrêt de la Cour suprême 

allemande sur la politique de la BCE" 

(55006088C) 

 

10 Vraag van Sander Loones aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De uitspraak 

van het Duitse hooggerechtshof n.a.v. het beleid 

van de ECB" (55006088C) 

 

10.01  Sander Loones (N-VA): En Allemagne, le 

Bundesverfassungsgericht a attiré l'attention sur la 

tension entre la politique monétaire laxiste de la 

Banque centrale européenne (BCE) et la manière 

dont l'Allemagne considère cette politique, et entre 

les législations européenne et allemande. Le 

ministre y fait référence dans une carte blanche très 

intéressante parue dans le Knack du 9 mai. À la 

demande du Parlement allemand, la BCE a promis 

de fournir une documentation complète et je 

prépare également une requête allant dans le 

même sens. 

 

Qu'en pense le ministre? Considère-t-il que cette 

information revêt une grande valeur?  

 

10.01  Sander Loones (N-VA): Het Duitse 

Bundesverfassungsgericht heeft gewezen op het 

spanningsveld tussen het lakse monetaire beleid 

van de Europese Centrale Bank (ECB) en de Duitse 

visie daarop, en de Europese en Duitse 

regelgeving. In een bijzonder interessant opiniestuk 

in Knack van 9 mei verwijst de minister ernaar. Op 

vraag van het Duitse Parlement beloofde de ECB 

een volledige documentatie te bezorgen en ik 

bereid eveneens een verzoek in die zin voor. 

 

 

 

Wat is de visie van de minister? Is die informatie 

volgens hem waardevol?  

 

10.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): La BCE a une compétence exclusive 

pour la politique monétaire tandis que les États 

membres eux-mêmes sont en grande partie 

compétents pour la politique économique. La BCE 

doit surtout garantir la stabilité des prix dans la 

zone euro. Depuis la crise de 2007, elle a 

développé de nouveaux instruments pour garantir 

un bon fonctionnement du mécanisme de 

transmission monétaire et pour faire en sorte que 

nous puissions rester suffisamment stimulants à 

l'heure où le taux directeur est proche de son seuil 

cependant que la pression baissière sur l'inflation 

se maintient. La stabilité des prix a toujours été 

l'objectif principal. Le rachat d'obligations sur le 

marché secondaire a aujourd'hui pour effet que les 

coûts de financement des autorités publiques, des 

entreprises et des ménages sont comprimés. 

Néanmoins, les autorités publiques demeurent 

elles-mêmes responsables de leurs déficits 

budgétaires et de leur financement. Pour ce qui est 

de l'utilisation d'obligations comme instrument de 

politique monétaire, le conseil d'administration de la 

BCE décide en fonction des risques pour la stabilité 

des prix.  

 

10.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Voor het monetaire beleid is de ECB exclusief 

bevoegd, voor het economische beleid zijn dat 

goeddeels de lidstaten zelf. De ECB moet vooral 

zorgen voor de prijsstabiliteit in de eurozone. Sinds 

de crisis van 2007 heeft ze nieuwe instrumenten 

ontwikkeld om een goede werking van het 

monetaire transmissiemechanisme te garanderen 

en ervoor te zorgen dat we voldoende stimulerend 

kunnen blijven nu de beleidsrente dicht bij zijn 

benedengrens zit, terwijl de neerwaartse druk op de 

inflatie blijft aanhouden. Prijsstabiliteit was steeds 

het hoofddoel. De aankoop van overheidspapier op 

de secundaire markt zorgt er nu voor dat de 

financieringskosten van overheden, bedrijven en 

gezinnen, gedrukt wordt. Niettemin blijven de 

overheden zelf verantwoordelijk voor hun 

begrotingstekorten en de financiering ervan. Over 

de inzet van overheidspapier als monetair 

beleidsinstrument beslist de raad van bestuur van 

de ECB op basis van de risico's voor de 

prijsstabiliteit. 

 

L'arrêt allemand rappelle qu'une banque centrale ne 

peut pas se subroger au Trésor ni à des 

gouvernements. Selon moi, la BCE a agi dans les 

limites de son mandat de politique monétaire, 

comme le confirme d'ailleurs la Cour européenne 

de Justice. La politique de la BCE doit être 

complétée par une politique économique et 

monétaire pour répondre aux défis inhabituels mais 

cela passe par une coordination entre les États 

membres de l'UE. 

Het Duitse arrest herinnert eraan dat een centrale 

bank zich niet in de plaats mag stellen van de 

Schatkist of de regeringen. Volgens mij heeft de 

ECB gehandeld binnen de grenzen van haar 

monetaire beleidsmandaat, zoals bevestigd werd 

door het Europese Hof van Justitie. Het ECB-beleid 

moet worden aangevuld met een economisch en 

monetair beleid om een antwoord te bieden op de 

ongewone uitdagingen, maar daartoe is coördinatie 

tussen de EU-lidstaten vereist.  
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L'UE n'est pas un État fédéral, mais une 

construction politique amenée à promouvoir la paix, 

nos valeurs communes et le bien-être de ses 

peuples. C'est pourquoi l'UE s'est vue accorder 

certaines compétences et pour ce qui est de la 

politique monétaire, il s'agit de compétences 

exclusives qui ont été confiées à une institution 

totalement indépendante, ce qui était du reste une 

exigence allemande. Qui plus est, les États 

membres ont accordé à l'unanimité la compétence 

judiciaire exclusive à la Cour de justice de l'UE et 

ladite Cour a définitivement établi que la BCE 

n'avait pas dépassé le cadre de ses compétences. 

Il n'est donc pas opportun de contester ces 

questions devant les tribunaux nationaux. Si les 

États membres marquent leur désaccord à 

l'unanimité, une modification du traité reste 

possible. 

 

Dans certains cas, une majorité qualifiée serait 

préférable, y compris sur le plan de la fiscalité, le 

vote étant parfois lié à celui d'autres dossiers. Cela 

peut néanmoins aussi constituer un danger pour les 

plus petits États membres étant donné leur poids 

nettement plus faible. J'ai toujours adopté une 

position constructive dans les discussions qui ont 

eu lieu à ce sujet. Quoi qu'il en soit, il nous faudra 

travailler pas à pas et il ne sera pas possible de 

supprimer l'unanimité pour tous les dossiers fiscaux 

en même temps.  

 

 

De EU is geen federale staat, maar het is een 

politieke constructie die de vrede, onze 

gemeenschappelijke waarden en het welzijn van 

haar volkeren moet bevorderen. Daarom werden de 

unie bepaalde bevoegdheden verleend en wat het 

monetaire beleid betreft, zijn dat exclusieve 

bevoegdheden die werden toevertrouwd aan een 

volledig onafhankelijke instelling, overigens een 

Duitse eis. Bovendien hebben de lidstaten unaniem 

het Hof van Justitie van de EU de exclusieve 

rechterlijke bevoegdheid verleend en dat Hof heeft 

definitief voor recht verklaard dat de ECB binnen 

haar bevoegdheden gebleven is. Er is dus geen 

ruimte om deze vraagstukken voor de nationale 

rechtbanken te betwisten. Indien de lidstaten er 

unaniem niet mee akkoord gaan, blijft de 

mogelijkheid het verdrag te wijzigen. 

 

 

In bepaalde gevallen zou een gekwalificeerde 

meerderheid beter zijn, ook op het vlak van 

fiscaliteit, omdat de goedkeuring soms wordt 

gekoppeld aan die van andere dossiers. Ze kan 

echter ook een gevaar inhouden voor kleinere 

lidstaten, daar hun gewicht veel minder groot is. In 

discussies daarover heb ik mij steeds constructief 

opgesteld. Hoe dan ook zal er stap per stap moeten 

worden gewerkt en kan men niet voor alle fiscale 

dossiers tegelijk de unanimiteit schrappen.  

 

10.03  Sander Loones (N-VA): Le ministre s'était 

déjà montré critique précédemment vis-à-vis de la 

politique extrêmement laxiste de la BCE. Il est 

positif qu'il continue à se référer de façon 

conséquence à la stabilité des prix, car c'est ce 

paramètre, et non l'inflation, qui constitue la 

référence pertinente. Dans la résolution adoptée ici 

la semaine dernière, le Parlement affirme 

clairement que la BCE ne peut outrepasser son 

mandat. J'invite le ministre à continuer à participer 

au débat et à faire entendre sa voix. 

 

10.03  Sander Loones (N-VA): De minister toonde 

zich vroeger al kritischer over het ultralakse beleid 

van de ECB. Het is wel goed dat hij consequent 

blijft verwijzen naar de prijsstabiliteit, want dat is de 

relevante referentie, niet de inflatie. In de resolutie 

die hier vorige week werd goedgekeurd, zegt het 

Parlement heel duidelijk dat de ECB haar mandaat 

niet mag te buiten gaan. Ik nodig de minister uit het 

debat mee te blijven voeren en zijn stem te laten 

horen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

11 Question de John Crombez à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'AR n° 4 portant des 

dispositions en matière de copropriété et droit 

des sociétés et associations" (55006689C) 

 

11 Vraag van John Crombez aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "het KB nr. 4 

houdende bepalingen inzake mede-eigendom en 

het vennootschaps- en verenigingsrecht" 

(55006689C) 

 

11.01  John Crombez (sp.a): En raison de la 

pandémie du coronavirus, une séance électronique 

est d'application pour les assemblées générales 

ordinaires, spéciales et extraordinaires. De 

nombreuses sociétés et associations avaient 

11.01  John Crombez (sp.a): Door de COVID-19-

pandemie geldt een digitale zitting voor de gewone, 

bijzondere en buitengewone algemene 

vergaderingen. Talloze vennootschappen en 

verenigingen hadden zich voorgenomen hun 
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l'intention de mettre leurs statuts en conformité avec 

le Code des sociétés et des associations, en 

vigueur depuis le 1er janvier 2020. Diverses 

mesures ont entre-temps été assouplies. La plupart 

des assemblées ne pourraient-elles pas dès lors se 

dérouler à nouveau de façon plus normale, pour 

peu que les ajustements légaux nécessaires soient 

apportés? Comment la FSMA a-t-elle renforcé son 

contrôle, sachant que la protection de l'actionnaire 

au sens large a diminué? Des actifs belges ne 

risquent-ils pas d'être aliénés en raison de cette 

mesure temporaire qui offre moins de protection? 

 

Que des avocats pour le compte d'entités qui 

peuvent travailler au détriment d'actifs belges 

entrent en scène et en même temps soient 

membres de l'organe de contrôle en Belgique, ne 

pose-t-il pas un gros problème par rapport à 

l'organisation de ce contrôle sur les transactions? 

 

statuten aan te passen aan het Wetboek van 

vennootschappen en verenigingen, dat van kracht is 

sedert 1 januari 2020. Inmiddels werden diverse 

maatregelen weer versoepeld. Kunnen de meeste 

vergaderingen daarom niet opnieuw op een 

normaler manier gebeuren, mits de nodige 

wettelijke aanpassingen? Hoe heeft het FSMA haar 

toezicht versterkt, gezien het feit dat de 

bescherming van de aandeelhouders in brede zin is 

verminderd? Dreigen Belgische activa niet te 

worden vervreemd door deze tijdelijke maatregel 

met minder bescherming?  

 

Als advocaten van entiteiten die ook kunnen werken 

ten nadele van Belgische activa, tevens lid zijn van 

het toezicht in België, is er dan geen groot probleem 

wat betreft de organisatie van dat toezicht op de 

transacties? 

 

11.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): L'arrêté de pouvoirs spéciaux instaure 

provisoirement une série d'assouplissements et 

d'options afin de permettre aux sociétés d'organiser 

validement une assemblée générale. Les sociétés 

peuvent néanmoins continuer à appliquer le droit 

ordinaire sans préjudice des mesures contre le 

coronavirus. Une éventuelle adaptation de l'arrêté 

royal en question relève du ministre de la Justice. 

 

La FSMA doit veiller à ce que les informations que 

les sociétés cotées en bourse doivent fournir au 

marché permettent à l'investisseur de se former une 

image correcte de la situation de l'entreprise. À 

cette fin, la FSMA a publié un "Questions-réponses" 

au sujet de l'arrêté royal n° 4, dans lequel figurent 

des recommandations pour promouvoir la 

transparence de l'assemblée générale. 

 

11.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Het volmachtenbesluit voert tijdelijk een aantal 

versoepelingen en opties in om vennootschappen in 

staat te stellen rechtsgeldig een algemene 

vergadering te organiseren. De vennootschappen 

mogen echter nog steeds het gewone recht 

toepassen, zonder afbreuk te doen aan de COVID-

19-maatregelen. Een eventuele aanpassing van het 

betrokken KB valt onder de minister van Justitie. 

 

De FSMA moet erover waken dat de informatie die 

genoteerde ondernemingen aan de markt moeten 

verstrekken, investeerders in staat stelt zich een 

correct beeld te vormen van de situatie van de 

onderneming. Daartoe heeft de FSMA een Q&A 

gepubliceerd over het betrokken KB nr. 4, waarin 

aanbevelingen staan om de transparantie van de 

algemene vergaderingen te bevorderen.  

 

11.03  John Crombez (sp.a): Je continue de 

demander instamment une réponse à ma question 

jointe: si de petits actionnaires sont attaqués dans 

leurs droits, cela se fait avec l'aide d'avocats qui 

exercent parfois eux-mêmes le contrôle à la FSMA 

et qui doivent donc juger si les petits actionnaires 

peuvent exercer leurs droits valablement. Il s'agit 

d'un conflit d'intérêts qui requiert notre attention.  

 

11.03  John Crombez (sp.a): Ik blijf aandringen op 

een antwoord op mijn toegevoegde vraag: als kleine 

aandeelhouders in hun rechten worden 

aangevallen, gebeurt dat met steun van advocaten 

die soms rechtstreeks zelf de toezichthouder zijn bij 

de FSMA en die dus moeten oordelen of de kleine 

aandeelhouders hun rechten wel degelijk 

rechtsgeldig kunnen uitoefenen. Dat is een 

conflictsituatie die onze aandacht vraagt.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

12 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'incidence de la crise du 

coronavirus sur les additionnels à l'impôt des 

personnes physiques" (55006701C) 

 

12 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De impact 

van de coronacrisis op de aanvullende 

personenbelasting" (55006701C) 

 

12.01  Steven Matheï (CD&V): Pour les 12.01  Steven Matheï (CD&V): Voor gemeenten is 
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communes, il est très important de savoir combien 

leur rapporteront exactement les additionnels à 

l'impôt des personnes physiques. 

 

A-t-on déjà des précisions sur les répercussions 

possibles sur les recettes communales des 

exercices d'imposition 2019, 2020 et 2021? Une 

concertation sera-t-elle organisée avec les 

communes?  

 

het heel belangrijk dat ze weten hoeveel de 

aanvullende personenbelasting hen zal opbrengen. 

 

 

Bestaat er al meer duidelijkheid over de eventuele 

effecten op de inkomsten inzake het inkomstenjaar 

2019, 2020 en 2021? Komt er overleg met de 

gemeenten?  

 

12.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Dans le cadre des mesures pour lutter 

contre le COVID-19, l'enrôlement de l'impôt des 

personnes physiques a été reporté de deux mois à 

partir du 12 mars 2020. Dès lors que tous les 

enrôlements n'ont pas encore été effectués, il est 

impossible, à ce stade, de préciser l'impact de ce 

report, mais il devrait néanmoins varier entre 100 et 

150 millions d'euros pour l'exercice d'imposition 

2019. 

 

Le décompte des avances aux communes a été 

réalisé dans le courant du mois de mai 2020. Ces 

avances ont été versées le 27 mai 2020 aux 

communes affichant un solde positif. Un solde 

négatif sera imputé avec le versement de juin. 

 

Nous devrons attendre les prévisions 

macroéconomiques du Bureau fédéral du Plan pour 

l'exercice d'imposition 2021. Ce n'est 

qu'en septembre 2020 que l'impact de la pandémie 

du COVID-19 sera connu. 

 

Actuellement, aucune concertation avec les villes et 

communes n'est encore à l'ordre du jour.  

 

12.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): In 

het kader van de COVID-19-maatregelen werd de 

inkohiering van de personenbelasting voor de 

inkohieringen vanaf 12 maart 2020 met twee 

maanden uitgesteld. De precieze omvang van de 

impact is momenteel nog niet bekend, aangezien 

ook nog niet alle inkohieringen zijn uitgevoerd, maar 

voor het aanslagjaar 2019 wordt ze geraamd op 

100 tot 150 miljoen euro. 

 

 

De afrekening van de voorschotten naar de 

gemeenten is uitgevoerd in de loop van mei 2020. 

De gemeenten met een positief saldo ontvingen dit 

op 27 mei 2020. Een negatief saldo wordt 

verrekend met de storting in juni. 

 

Voor het aanslagjaar 2021 is het wachten op de 

macro-economische verwachtingen van het 

Federaal Planbureau. Pas in september 2020 zal de 

impact van de COVID-19-pandemie gekend zijn. 

 

 

Er is nog geen overleg gepland met de steden en 

gemeenten.  

 

12.03  Steven Matheï (CD&V): J'espère que les 

chiffres seront communiqués au plus vite. 

 

12.03  Steven Matheï (CD&V): Ik hoop dat de 

cijfers zo snel mogelijk gecommuniceerd zullen 

worden. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

13 Question de Benoît Piedboeuf à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La révision de la 

convention fiscale belgo-française" (55006959C) 

 

13 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

herziening van het Belgisch-Franse 

belastingverdrag" (55006959C) 

 

13.01  Benoît Piedboeuf (MR): La Belgique est 

favorable à l'imposition des pensions dans l'État de 

la source et fait valoir cette position lors des 

négociations d'une nouvelle convention fiscale avec 

la France. 

 

Les négociations en cours ont-elles abouti? Les 

pensions des Belges ayant travaillé en France 

seront-elles taxées en France?  

 

13.01  Benoît Piedboeuf (MR): België is 

voorstander van de belasting van de pensioenen in 

de bronstaat en verdedigt dat standpunt in de 

onderhandelingen over een nieuw 

dubbelbelastingverdrag met Frankrijk. 

 

Hebben de lopende onderhandelingen resultaten 

opgeleverd? Zullen de pensioenen van de Belgen 

die in Frankrijk gewerkt hebben, in Frankrijk belast 

worden?  
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13.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

La convention préventive de double imposition entre 

la Belgique et la France date de mars 1964. Des 

négociations ont abouti à un projet de nouvelle 

convention en décembre 2019. S'agissant d'un 

traité mixte, relevant de l'État fédéral et des entités 

fédérées, la nouvelle convention devra être signée 

par toutes les entités. Le texte sera alors publié par 

les deux États. 

 

13.02 Minister Alexander De Croo (Frans): Het 

dubbelbelastingverdrag tussen België en Frankrijk 

dateert van maart 1964. De onderhandelingen 

hebben in december 2019 geleid tot een ontwerp 

van een nieuw verdrag. Aangezien het een 

gemengd verdrag betreft, waarvoor de federale 

Staat en de deelgebieden bevoegd zijn, zal het 

nieuwe verdrag door alle entiteiten moeten 

ondertekend worden. De tekst zal dan door beide 

Staten gepubliceerd worden. 

 

13.03  Benoît Piedboeuf (MR): Merci, mais je 

voudrais savoir ce que cette convention prévoit 

mais le texte est en attente. 

 

13.03  Benoît Piedboeuf (MR): Ik dank u, maar ik 

wilde weten wat er in dat verdrag vermeld staat, 

maar de tekst is dus nog in behandeling.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

14 Question de Dieter Vanbesien à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le rôle de BlackRock en 

tant que conseiller européen pour la durabilité du 

monde financier" (55007010C) 

 

14 Vraag van Dieter Vanbesien aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De rol van 

BlackRock als Europees adviseur voor de 

duurzaamheid van de financiële wereld" 

(55007010C) 

 

14.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Le 

gestionnaire d'actifs BlackRock a été désigné par la 

Commission européenne comme conseiller pour 

participer à l'élaboration d'éventuelles nouvelles 

règles bancaires en matière de climat, de 

développement durable et d'éthique. C'est un peu 

comme si on faisait entrer le loup dans la bergerie. 

BlackRock est le plus grand investisseur mondial 

dans les énergies fossiles. Il existe clairement un 

conflit d'intérêts et l'attribution est incohérente sur le 

fond. Dans le cadre des deux principales questions 

du rapport à venir, BlackRock s'est révélé au cours 

des dernières années l'une des voix les plus 

critiques par rapport à l'approche européenne, en 

raison de ses propres intérêts financiers. 

 

Quelle est la position du ministre par rapport à cette 

décision? Tentera-t-il de la faire annuler? 

 

La réaction de la Commission européenne montre 

que l'entreprise a été sélectionnée parce qu'elle 

était disposée à rédiger ce rapport pour un prix 

plancher et parce qu'elle disposait déjà du plus 

grand nombre d'informations internes. Le ministre 

prendra-t-il une initiative afin d'adapter les règles 

européennes pour de tels appels d'offres? 

 

14.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): 

Vermogensbeheerder BlackRock werd door de 

Europese Commissie aangesteld als adviseur voor 

het mee uitwerken van eventuele nieuwe 

bankenregels op het vlak van klimaat, 

duurzaamheid en ethiek. Dat lijkt op het aanstellen 

van een vos om het kippenhok te bewaken. 

BlackRock is de grootste investeerder ter wereld in 

fossiele brandstoffen. Er is een duidelijk 

belangenconflict en de toekenning is inhoudelijk niet 

coherent. In de twee belangrijkste kwesties van het 

toekomstige rapport was BlackRock uit financieel 

eigenbelang de voorbije jaren een van de grootste 

critici van de Europese aanpak. 

 

 

Hoe verhoudt de minister zich tot die beslissing? Zal 

hij proberen die beslissing te laten terugdraaien? 

 

De reactie van de Europese Commissie toont aan 

dat het bedrijf werd geselecteerd omdat het dat 

rapport wilde schrijven voor een bodemprijs en 

omdat het reeds de meeste inside-information had. 

Zal de minister een initiatief nemen om de 

Europese regels voor dergelijke aanbestedingen 

aan te passen? 

 

14.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): La désignation du conseiller a été 

prise par la Commission européenne et s'est 

déroulée, selon elle, conformément aux règles en 

vigueur. Je n'ai aucune raison d'en douter. Je ne 

suis d'ailleurs investi d'aucune compétence en la 

14.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

De aanstelling van de adviseur is een beslissing van 

de Europese Commissie en is volgens haar 

verlopen in overeenstemming met de geldende 

regels. Ik heb geen enkele reden om daaraan te 

twijfelen. Ik heb ook geen enkele bevoegdheid op 
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matière. Si BlackRock a obtenu le marché, je pars 

du principe que c'est le résultat d'une évaluation 

objective.  

 

dat vlak. Als BlackRock het heeft gehaald, dan ga ik 

ervan uit dat dit is gebeurd op basis van een 

objectieve beoordeling.  

 

Des voies de recours existent pour contester de 

telles décisions le cas échéant. Si des candidats 

non retenus se sentent lésés, il leur est loisible d'y 

faire appel. 

 

Er zijn rechtsmiddelen om desgevallend dergelijke 

beslissingen aan te vechten. Als niet-verkozen 

kandidaten zich onrechtmatig behandeld voelen, 

dan staat het hen vrij deze rechtsmiddelen in te 

zetten. 

 

14.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): C'est de 

l'opinion du ministre que je m'enquérais. L'attitude 

de BlackRock face au contenu du rapport à établir 

devrait nous inciter à réfléchir aux critères à retenir 

dans une telle adjudication, et au rôle que nous 

pouvons y jouer. Il nous faut rester vigilants et 

prévenir toute intrusion au sein des institutions 

européennes ou belges de certains lobbies qui 

chercheraient à étouffer les avancées dans l'œuf. 

 

14.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Ik vroeg 

naar de mening van de minister. Hoe BlackRock 

zich verhoudt tot de inhoud van het rapport dat 

moet worden geschreven, zou ons moeten doen 

nadenken over welke criteria we in zo'n 

aanbesteding moeten opnemen en welke rol wij 

daarin kunnen spelen. We moeten erover blijven 

waken dat bepaalde lobbygroepen zichzelf niet 

binnensluizen in de Europese of Belgische 

instellingen om zo zaken te neutraliseren voor ze 

goed en wel zijn opgestart. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

15 Question de Dieter Vanbesien à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La politique climatique de 

BNP Paribas" (55007011C) 

 

15 Vraag van Dieter Vanbesien aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het 

klimaatbeleid van BNP Paribas" (55007011C) 

 

15.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Un rapport 

inquiétant montre que les 35 plus grandes banques 

du monde ont financé le secteur des énergies 

fossiles à hauteur de 2,7 billions de dollars. La 

banque BNP Paribas est en tête des grandes 

banques européennes. Le financement de ce 

secteur n'est pas compatible avec les objectifs 

climatiques. La Belgique en est le principal 

actionnaire, par le biais de la SFPI. 

 

Le ministre est-il au courant de ce rapport? A-t-il 

déjà contacté la direction de BNP Paribas à ce 

sujet? Quelles démarches a entrepris notre pays 

pour réorienter la politique climatique de BNP 

Paribas?  

 

15.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Uit een 

verontrustend rapport blijkt dat de 35 grootste 

banken van de wereld de sector van de fossiele 

energie met 2,7 biljoen dollar hebben ondersteund. 

Van de Europese grootbanken staat BNP Paribas 

aan kop. Het financieren van deze sector valt niet te 

rijmen met de klimaatdoelstellingen. België is via 

FPIM de grootste aandeelhouder.  

 

 

Is de minister op de hoogte van dit rapport? Heeft 

hij het management van BNP Paribas hierover al 

gecontacteerd? Welke stappen heeft ons land 

genomen om het klimaatbeleid van BNP Paribas bij 

te sturen?  

 

15.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Je suis au courant que le secteur des 

énergies fossiles est un secteur à haute intensité de 

capital et que les banques satisfont une grande 

partie de ce besoin. 

 

La SFPI entretient des contacts réguliers avec BNP 

Paribas concernant différentes questions, parmi 

lesquelles celles liées au climat. Les crédits que 

BNP Paribas alloue aux secteurs pétrolier et gazier 

sont demeurés stables depuis 2016. Les crédits liés 

aux énergies renouvelables ont doublé au cours de 

la même période. Les augmentations observées 

15.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): Ik 

ben ervan op de hoogte dat de sector van de 

fossiele brandstoffen een kapitaalintensieve sector 

is en dat banken een groot deel van deze behoefte 

vervullen.  

 

FPIM onderhoudt regelmatig contacten met BNP 

Paribas over verschillende belangrijke 

onderwerpen, waaronder de klimaatgerelateerde 

vraagstukken. De kredieten die BNP Paribas 

verleent aan de olie- en gassector zijn sinds 2016 

stabiel gebleven. De kredieten voor hernieuwbare 

energie zijn in dezelfde periode verdubbeld. De 
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portent sur des transferts d'actifs existants entre 

entreprises et ne contribuent pas à la création de 

nouvelles capacités pétrolières et gazières.  

 

stijgingen die er wel zijn hebben betrekking op 

overdrachten van bestaande activa tussen bedrijven 

en dragen niet bij tot de creatie van nieuwe olie- en 

gascapaciteit. 

 

La banque BNP teste des outils et des méthodes 

afin d'évaluer le mieux possible l'exposition de son 

portefeuille aux risques climatiques. Elle soutient 

ainsi également les entreprises qui poursuivent des 

objectifs environnementaux. Une NGO britannique 

a reconnu ces efforts dans une enquête de 2020. 

En 2019, la banque a annoncé un calendrier pour 

l'abandon du charbon thermique. Parmi les dix plus 

grandes banques mondiales, BNP Paribas est l'une 

des deux seules à avoir déjà pris cette décision. 

Depuis 2017, elle n'a plus financé de centrales à 

charbon ni de mines de charbon. Le rapport 

Banking on climate change 2020 souligne 

également les engagements et le leadership de 

BNP Paribas dans le cadre de sa politique de 

financement restrictive à l'égard des combustibles 

fossiles. 

 

BNP test tools en methodes uit om de blootstelling 

van haar portefeuille aan klimaatrisico's zo goed 

mogelijk te evalueren. Zo ondersteunt het ook 

bedrijven die milieudoelstellingen nastreven. Een 

Britse ngo erkende in een onderzoek uit 2020 die 

inspanningen. In 2019 kondigden de bank een 

tijdschema aan voor de exit uit thermische 

steenkool. Van de tien grootste wereldbanken is 

BNP Paribas een van de enige twee die dat al 

gedaan heeft. Sinds 2017 heeft het geen 

steenkoolcentrales of steenkoolmijnen meer 

gefinancierd. Ook het Banking on climate change 

2020-rapport benadrukt de verbintenissen en het 

leiderschap van BNP Paribas voor zijn restrictief 

financieringsbeleid rond fossiele brandstoffen. 

 

15.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): La 

communication de la banque ne coïncide pas 

toujours avec la réalité. Je ne suis pas convaincu 

que toutes ces intentions pourront être réalisées. Le 

rapport indique que de toutes les banques 

européennes, BNP Paribas est celle qui procure le 

plus grand financement supplémentaire. Nous 

allons examiner attentivement si le représentant de 

notre pays au sein du conseil d'administration 

continuera à prendre les initiatives nécessaires.  

 

15.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): De 

communicatie van de bank stemt niet altijd overeen 

met de realiteit. Ik ben er niet van overtuigd dat al 

deze intenties behaald worden. In het rapport staat 

dat BNP Paribas de grootste bijkomende 

financiering verzorgt van al de Europese banken. 

Wij zullen opvolgen of de vertegenwoordiger van 

ons land in de raad van bestuur de nodige 

initiatieven blijft nemen. 

 

L'incident est clos. 

 

Le président: Les questions nos 55007012C et 

55007015C de M. Vanbesien sont transformées en 

questions écrites. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: De vragen nrs. 55007012C en 

55007015C van de heer Vanbesien zijn omgezet in 

schriftelijke vragen. 

 

16 Questions jointes de 

- Wim Van der Donckt à David Clarinval (VPM 

Budget et Fonction publique) sur "L'évaluation 

du coût du chèque consommation" (55007089C) 

- Wim Van der Donckt à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"L'estimation du coût des chèques de 

consommation" (55007790C) 

 

16 Samengevoegde vragen van 

- Wim Van der Donckt aan David Clarinval (VEM 

Begroting en Ambtenarenzaken) over "De 

kostenraming van de consumptiecheque" 

(55007089C) 

- Wim Van der Donckt aan Alexander De Croo 

(VEM Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) 

over "De raming van de kosten van de 

consumptiecheques" (55007790C) 

 

16.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Le 6 juin, le 

gouvernement a décidé que les employeurs 

pouvaient octroyer à leur personnel un chèque 

consommation de 300 euros, intégralement 

déductible et exonéré d'impôts. Le ministre du 

budget, M. Clarinval a estimé le coût de la mesure à 

221 millions d'euros. Comment est-il arrivé à ce 

chiffre?  

16.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Op 6 juni 

werd beslist dat de werkgevers hun personeel een 

consumptiecheque van 300 euro kunnen 

toekennen, die voor 100 % aftrekbaar is en 

belastingvrij. Minister Clarinval raamde de kosten 

van de maatregel op 221 miljoen euro. Hoe komt 

men aan dat bedrag?  
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16.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): L'administration fiscale n'a pas calculé 

l'impact de la mesure et je ne peux dès lors pas 

vous fournir d'explications. Les seuls coûts 

possibles résultent de la déductibilité fiscale dans 

l'impôt des sociétés. L'accroissement de la 

consommation peut, d'autre part, offrir une 

compensation du côté de la TVA. Le montant me 

paraît toutefois élevé.  

 

16.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

De impact van de maatregel werd niet door de 

fiscale administratie berekend en ik kan er dus geen 

toelichting bij geven. De enige mogelijke kosten 

vloeien voort uit de fiscale aftrekbaarheid in de 

vennootschapsbelasting. Anderzijds kan er een 

compensatie zijn in de btw, door de bijkomende 

consumptie. Het bedrag lijkt me wel hoog.  

 

16.03  Wim Van der Donckt (N-VA): L'inscription 

d'un montant trop élevé est évidemment une 

attitude avisée de la part d'un ministre du Budget 

prudent. Je poserai également la question à 

l'intéressé.  

 

16.03  Wim Van der Donckt (N-VA): Als 

voorzichtige minister van Begroting kan men 

natuurlijk beter wat te veel inschrijven. Ik zal die 

vraag ook aan de minister van Begroting stellen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

17 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Des bienfaiteurs criminels" 

(55007188C) 

 

17 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Criminele 

weldoeners" (55007188C) 

 

17.01 Steven Matheï (CD&V): L'année dernière, le 

parquet du Limbourg a annoncé qu'il ouvrirait une 

enquête sur les bienfaiteurs criminels au sein des 

associations et clubs de football amateur, sur la 

base de cas similaires rencontrés aux Pays-Bas. 

 

Le problème des bienfaiteurs criminels qui 

blanchissent de l'argent par le biais de clubs sportifs 

et d'autres associations se pose-t-il également dans 

notre pays? Disposons-nous de chiffres à ce sujet? 

Est-il possible d'informer et de sensibiliser les clubs 

sportifs afin d'anticiper les problèmes? 

 

17.01  Steven Matheï (CD&V): Vorig jaar kondigde 

het Limburgse parket naar aanleiding van 

Nederlandse ervaringen een onderzoek aan naar 

criminele weldoeners bij amateurvoetbalclubs en 

verenigingen. 

 

Vormen witwaspraktijken door criminele weldoeners 

via sportclubs en andere verenigingen ook hier een 

probleem? Zijn daar cijfers over? Kan men de 

sportclubs informeren en sensibiliseren om 

problemen te voorkomen?  

 

17.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): La Cellule de Traitement des 

Informations Financières (CTIF) a constaté, dans le 

cadre d'autres dossiers, que des organisations 

criminelles investissaient également dans des 

associations locales, non pas tant pour blanchir de 

l'argent mais pour s'acheter les faveurs de la base 

locale. La CTIF a transmis au parquet les dossiers 

où apparaissait également le soutien local. Entre 

2016 et 2019, le parquet a reçu cinq dossiers où on 

suspectait un soutien douteux à des associations à 

hauteur de 150 000 euros. La CTIF soulève 

également ce problème dans son analyse 

stratégique de 2019, dont les conclusions ont été 

partagées avec les institutions financières.  

 

Dans le contexte actuel de crise économique, il y a 

un risque accru d'investissement d'argent noir dans 

des associations. En outre, ces investissements se 

font souvent en espèces et échappent ainsi au 

contrôle des institutions financières. Pour les 

17.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

De Cel voor Financiële Informatieverwerking (CFI) 

stelde in het kader van andere dossiers vast dat 

criminele organisaties ook investeren in het lokale 

verenigingsleven, niet zozeer om geld wit te 

wassen, maar om invloed af te kopen. De CFI 

bezorgde de dossiers, waarin de lokale steun ook 

werd vermeld, aan de parketten. Tussen 2016 en 

2019 ging het om 5 dossiers waarin de verdachte 

steun aan verenigingen 150.000 euro bedroeg. In 

de strategische analyse van 2019 verwijst de CFI 

eveneens naar dit probleem. De conclusies werden 

met de financiële instellingen gedeeld.  

 

 

 

In de huidige economische crisis is het risico op 

investeringen van zwart geld in verenigingen groter. 

Bovendien gebeuren die investeringen vaak cash, 

waardoor ze onder de radar van de financiële 

instellingen blijven. Soms is er ook kennis van de 
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détecter, une bonne connaissance de la situation 

locale est parfois également nécessaire. Outre 

l'approche financière préventive, ce sont 

probablement les initiatives prises dans le cadre de 

l'approche administrative de la criminalité organisée 

qui sont les plus efficaces pour lutter contre les 

investissements des bienfaiteurs criminels dans des 

associations locales. 

 

lokale situatie vereist. Naast de financiële 

preventieve aanpak zijn initiatieven in het kader van 

de bestuurlijke aanpak van de georganiseerde 

misdaad waarschijnlijk efficiënter in het tegengaan 

van criminele investeringen in lokale verenigingen. 

 

17.03  Steven Matheï (CD&V): Je me réjouis que 

les institutions financières disposent déjà d'un fil 

conducteur à suivre, mais la police et les autorités 

locales ont elles aussi un rôle important à jouer, et 

elles devraient être sensibilisées à la question, ainsi 

que les associations et clubs eux-mêmes. 

 

17.03  Steven Matheï (CD&V): Het is goed dat de 

financiële instellingen al over een leidraad 

beschikken, maar ook voor de lokale politie en 

overheden is een belangrijke taak weggelegd. Ook 

de lokale besturen, de lokale politie en de clubs en 

verenigingen zelf zouden daarvoor moeten worden 

gesensibiliseerd.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

18 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le European Financial and 

Economic Crime Centre" (55007189C) 

 

18 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het 

European Financial and Economic Crime Centre" 

(55007189C) 

 

18.01  Steven Matheï (CD&V): La crise du 

coronavirus doit également nous inciter à renforcer 

notre vigilance en matière de blanchiment et de 

fraude. Début juin, la Commission européenne a 

créé à cette fin l'unité d'enquête European Financial 

and Economic Crime Centre (EFECC) avec 

Europol. 

 

Le ministre peut-il expliquer les possibilités de 

collaboration de cette unité avec l'État fédéral et le 

SPF Finances et évoquer les mesures 

supplémentaires qui seront prises? 

 

18.01  Steven Matheï (CD&V): De coronacrisis 

moet ook leiden tot verhoogde waakzaamheid 

inzake witwassen en misbruik. De Europese 

Commissie heeft daartoe begin juni samen met 

Europol de onderzoekseenheid European Financial 

and Economic Crime Centre (EFECC) opgericht. 

 

 

Kan de minister verduidelijken hoe de federale 

overheid en de FOD Financiën kunnen 

samenwerken met die eenheid en welke andere 

extra maatregelen worden genomen?  

 

18.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Il appartient au ministre de l'Intérieur 

de répondre à la première question. Dans le cadre 

de la nouvelle réglementation en matière de 

collaboration sur le plan de la TVA, les membres 

d'Eurofisc – à savoir, pour la Belgique, les 

fonctionnaires de l'Inspection spéciale des impôts 

(ISI) – peuvent fournir des informations et poser des 

questions à Europol. Durant la crise du coronavirus, 

l'ISI a mis sur pied une équipe spécialement 

chargée de contrôler les demandes de 

remboursement de la TVA. Plus de 80 millions 

d'euros ont ainsi été bloqués à ce jour. 

 

18.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Voor de eerste vraag verwijs ik naar de minister van 

Binnenlandse Zaken. In het raam van de nieuwe 

reglementering over de samenwerking inzake btw 

kunnen de leden van Eurofisc – de ambtenaren van 

de Bijzondere Belastinginspectie voor België (BBI) – 

informatie verstrekken en vragen stellen aan 

Europol. In de coronacrisis heeft de BBI een 

bijzonder team opgericht voor de screening van 

aanvragen tot terugbetaling van btw. Meer dan 

80 miljoen euro werden daardoor tot nu toe 

geblokkeerd. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

19 Questions jointes de 

- Sander Loones à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"La création d'une "bad bank" par la BCE" 

19 Samengevoegde vragen van 

- Sander Loones aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De oprichting van een "bad bank" door de ECB" 
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(55007322C) 

- Dieter Vanbesien à Alexander De Croo (VPM 

Finances et Coopération au développement) sur 

"La création d'une 'bad bank' européenne" 

(55007932C) 

 

(55007322C) 

- Dieter Vanbesien aan Alexander De Croo (VEM 

Financiën en Ontwikkelingssamenwerking) over 

"De oprichting van een Europese 'bad bank'" 

(55007932C) 

 

19.01  Sander Loones (N-VA): Une proposition de 

création d'une banque-poubelle européenne circule 

depuis un petit temps déjà. Elle centraliserait tous 

les prêts problématiques des banques. Cette 

proposition a été descendue en flamme, mais la 

présidente de la Banque centrale européenne 

(BCE), Christine Lagarde, l'a remise sur la table. 

 

Le ministre est-il informé de discussions à ce sujet 

et que peut-il en dire? Dans quelle mesure une telle 

banque est-elle pertinente pour la Belgique, par 

exemple dans le cas de Dexia? À quels risques se 

concept pourrait-il nous exposer dans un cadre 

européen? 

 

19.01  Sander Loones (N-VA): Al een tijdje 

circuleert er een voorstel om een Europese bad 

bank op te richten, die alle problematische leningen 

van de banken zou centraliseren. Dat voorstel werd 

afgeschoten, maar voorzitster Christine Lagarde 

van de Europese Centrale Bank (ECB) heeft het 

opnieuw op tafel gebracht. 

 

Is de minister op de hoogte van gesprekken 

hierover en wat kan hij erover kwijt? In hoeverre is 

dit relevant voor België, bijvoorbeeld in het geval 

van Dexia? Welke blootstellingen riskeren we in 

Europa met dit concept? 

 

19.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): La 

création d'une "banque-poubelle" serait, dit-on, à 

nouveau envisagée. En raison de l'augmentation 

potentielle des dettes problématiques dans la zone 

euro, qui s'élèvent aujourd'hui à 500 milliards 

d'euros et passeraient à un billion d'euros, celle-ci 

pourrait éviter que l'octroi de crédits à l'économie 

réelle soit mis en danger. 

 

Quel est l'état d'avancement de ce plan? Un groupe 

de travail européen sera-t-il créé pour s'y atteler? 

Ce plan a-t-il déjà été discuté cette année au sein 

d'un organe de l'UE ou au cours de l'une des 

réunions préparatoires? La Banque nationale de 

Belgique a-t-elle déjà été associée aux premières 

consultations de la BCE? Quelles conditions la 

Belgique poserait-elle à ce plan? Quel risque existe, 

selon le ministre, d'un doublement du nombre de 

dettes problématiques dans la zone euro? Quelle 

évolution affiche ce type de dettes en Belgique en 

comparaison des autres pays de la zone euro? 

 

19.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Naar 

verluidt wordt de oprichting van een zogenaamde 

bad bank opnieuw overwogen. Door de mogelijke 

toename van problematische schulden in de 

eurozone van nu 500 miljard euro naar zo maar 

even 1 biljoen euro, zou dit kunnen voorkomen dat 

de kredietverstrekking aan de reële economie in 

gevaar komt. 

 

Hoever is dit plan al gevorderd en wordt daarvoor 

een EU-taskforce opgericht? Werd dit plan dit jaar 

al besproken in een EU-orgaan of in een van de 

voorbereidende vergaderingen? Is de Nationale 

Bank van België al betrokken geweest bij de eerste 

raadplegingen vanuit de ECB? Welke voorwaarden 

zou België verbinden aan dit plan? Hoe schat de 

minister het risico in op een verdubbeling van het 

aantal problematische schulden in de eurozone? 

Hoe verhoudt de evolutie van dergelijke schulden 

zich in België tot de andere landen in de eurozone? 

 

19.03  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Ni mes services ni moi-même, ni la 

Banque nationale ou la Trésorerie ne sont au 

courant de la création d'une "banque poubelle" 

européenne. Je ne suis pas non plus informé de 

telles discussions entre la BCE et la Commission 

européenne. Je peux donc difficilement réagir, y 

compris par rapport à Dexia.  

 

19.03 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Ikzelf noch mijn diensten, de Nationale Bank of de 

Thesaurie, zijn op de hoogte van de oprichting van 

een zogenaamde Europese bad bank. Ik heb ook 

geen weet van dergelijke discussies tussen de ECB 

en de Europese Commissie. Ik kan daar dus 

moeilijk op reageren, ook niet in verband met Dexia.  

 

19.04  Sander Loones (N-VA): Le ministre n'a pas 

encore pu en prendre connaissance officiellement, 

mais si deux groupes au moins introduisent des 

demandes de questions sur ce thème, je suppose 

qu'il y accordera toute l'attention nécessaire. 

 

19.04  Sander Loones (N-VA): Formeel heeft de 

minister hiervan nog geen kennis kunnen nemen, 

maar als minstens twee fracties hierover vragen 

indienen, veronderstel ik dat hij dit toch de nodige 

aandacht zal schenken.  
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19.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Nous 

continuerons à suivre ce dossier et nous prions le 

ministre de nous avertir si des questions sont 

posées. 

 

19.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): We zullen 

dit verder opvolgen en we vragen de minister dat hij 

ons op de hoogte brengt als hierover toch vragen 

zouden komen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

20 Question de Sander Loones à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le programme d'aide pour 

la Grèce" (55007335C) 

 

20 Vraag van Sander Loones aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het 

steunpakket aan Griekenland" (55007335C) 

 

20.01  Sander Loones (N-VA): La Grèce a jadis 

obtenu un plan de sauvetage et un paquet de 

mesures de soutien de l'Europe. Ce pays profite à 

présent de la crise du coronavirus pour annoncer 

qu'il n'est pas en mesure de respecter les 

conditions de remboursement. 

 

Ce point a-t-il fait l'objet de plus amples 

discussions? Quelle exposition financière une 

cessation de paiement engendrerait-elle pour la 

Belgique? 

 

20.01  Sander Loones (N-VA): Griekenland heeft 

destijds een reddingsplan en steunpakket van 

Europa gekregen. Nu grijpt dat land corona aan om 

te melden dat ze zich niet kunnen houden aan de 

voorwaarden van terugbetaling. 

 

 

Is hier verder over gesproken? Welke financiële 

blootstelling zou een staking van betaling opleveren 

voor België? 

 

20.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Je n'ai pas connaissance d'une telle 

demande du gouvernement grec. Il va de soi que la 

crise du coronavirus a des conséquences pour tous 

les États membres, mais comme le gouvernement 

grec n'a formulé cette proposition à aucune réunion 

de l'Eurogroupe, il n'y a pas de répercussions pour 

notre pays. 

 

20.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): Ik 

ben niet op de hoogte van een dergelijk verzoek 

van de Griekse regering. De coronacrisis heeft 

natuurlijk gevolgen voor alle lidstaten, maar op geen 

enkele vergadering van de Eurogroep heeft de 

Griekse regering dit voorstel gedaan, zodat er dus 

ook geen impact is voor ons land. 

 

20.03  Sander Loones (N-VA): Un certain nombre 

d'articles à ce sujet ont paru dans les journaux il y a 

quelques semaines. Même si une demande 

formelle n'a probablement pas encore été formulée, 

un homme averti en vaut deux. 

 

20.03  Sander Loones (N-VA): Een aantal weken 

geleden waren een aantal krantenartikelen hieraan 

gewijd. Wellicht is er nog geen formele vraag, maar 

een verwittigd man is er twee waard. 

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55007336C de M. Van 

Hees est supprimée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55007336C van de 

heer Van Hees vervalt. 

 

21 Question de Yoleen Van Camp à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La crise du coronavirus et 

la déduction fiscale des chèques destinés à 

promouvoir l'économie locale" (55007375C) 

 

21 Vraag van Yoleen Van Camp aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

coronacrisis en de fiscale aftrekbaarheid van de 

cheques die de lokale economie aanmoedigen" 

(55007375C) 

 

21.01  Yoleen Van Camp (N-VA): Les villes et 

communes sont tenues d'octroyer plus d'avantages 

à leur personnel. Il serait intéressant d'y procéder 

d'une manière qui bénéficie également à l'économie 

locale, par exemple via des chèques à valoir auprès 

de commerces locaux. De nombreuses villes et 

communes l'envisagent pour 2020, vu la 

21.01  Yoleen Van Camp (N-VA): Steden en 

gemeenten wordt opgelegd hun personeel meer 

voordelen te geven. Het is interessant dat op een 

manier te doen die goed is voor de lokale 

economie, bijvoorbeeld via cheques bij de 

plaatselijke handelaren. Veel steden en gemeenten 

zien dat zitten voor 2020 omdat de fiscale 
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déductibilité fiscale majorée de ces chèques dans le 

cadre de la crise du coronavirus. Rien n'a par 

contre été décidé pour les années suivantes. 

 

Le ministre pourrait-il prendre une mesure en ce 

sens, puisque les effets de cette crise se feront 

sentir des années encore? Les commerçants et 

exploitants d'établissements horeca locaux lui en 

seraient reconnaissants. 

 

aftrekbaarheid van die cheques verhoogd is door de 

coronacrisis. 

 

 

Voor de volgende jaren is dat nog niet geregeld. 

Kan de minister dat doen, want de impact van de 

crisis zal nog jaren voelbaar zijn? Lokale 

handelaars en horeca-uitbaters zouden de minister 

dankbaar zijn.  

 

21.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Le chèque consommation exonéré 

d'impôts de 300 euros aura une durée de validité de 

douze mois, à compter de la date de réouverture de 

l'horeca. Ces chèques pourront être distribués 

jusqu'au 31 décembre 2020 inclus. S'agissant d'une 

mesure de crise, nous n'envisageons pas de 

prolongation à l'heure actuelle. 

 

21.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

De belastingvrije consumptiecheque van 300 euro 

zal 12 maanden geldig zijn vanaf de datum dat de 

horeca weer open mag. De cheques mogen tot en 

met 31 december 2020 worden uitgereikt. Voorlopig 

overwegen we geen verlenging omdat het een 

crisismaatregel is.  

 

21.03  Yoleen Van Camp (N-VA): J'invite 

précisément le ministre à envisager la prolongation 

de cette mesure. 

 

21.03  Yoleen Van Camp (N-VA): Ik vraag de 

minister juist om wel een verlenging te overwegen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

22 Question de Yoleen Van Camp à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'étude de la Banque 

nationale sur le coût de la migration" (55007573C) 

 

22 Vraag van Yoleen Van Camp aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De studie 

van de Nationale Bank over de kosten van 

migratie" (55007573C) 

 

22.01  Yoleen Van Camp (N-VA): J'ai déjà 

demandé en octobre, en février et en juin quand 

l'étude de la BNB sur le coût des demandeurs 

d'asile serait finalisée. Le ministre m'a à chaque fois 

répondu que les résultats seraient disponibles pour 

l'été. Qu'en est-il? 

 

22.01  Yoleen Van Camp (N-VA): 

In oktober, februari en juni vroeg ik al wanneer de 

studie van de NBB over de kosten van asielzoekers 

afgerond zal zijn. De minister zei steeds dat dit 

tegen de zomer beschikbaar zou zijn. Hoe staat het 

ermee? 

 

22.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): L'étude relative aux répercussions 

économiques de la migration en Belgique sera 

présentée en septembre ou en octobre au Conseil 

de régence de la BNB et sera publiée dans la revue 

économique de la BNB. 

 

22.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

De studie over de economische impact van migratie 

in België zal in september of oktober worden 

voorgesteld aan de Regentenraad van de NBB en 

gepubliceerd in het economisch tijdschrift van de 

NBB. 

 

22.03  Yoleen Van Camp (N-VA): Il est regrettable 

que l'échéance ait été reportée, car la population a 

droit à ces informations. 

 

22.03  Yoleen Van Camp (N-VA): Het is jammer 

dat de deadline is uitgesteld, want de bevolking 

heeft recht op deze informatie. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

23 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L"évaluation des 

recommandations de la commission d'enquête 

Panama Papers" (55007618C) 

 

23 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De evaluatie 

van de aanbevelingnen van de 

onderzoekscommissie Panama Papers" 

(55007618C) 
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23.01  Steven Matheï (CD&V): Une actualisation 

du tableau de bord est parvenue au cabinet aux 

environs du 1er mars. Un rapport de suivi devait être 

fourni à la Chambre en ce qui concerne les 

recommandations de la commission d'enquête 

Panama Papers. 

 

Ce rapport est-il déjà disponible? Quand pourrons-

nous en prendre acte? 

 

23.01  Steven Matheï (CD&V): Rond 1 maart is 

een update van de boordtabel op het kabinet 

toegekomen. Er zou een opvolgingsverslag aan de 

Kamer worden bezorgd inzake de aanbevelingen 

van de onderzoekscommissie Panama Papers. 

 

 

Is dat verslag er al? Wanneer kunnen wij daarvan 

akte nemen? 

 

23.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Je fournirai le rapport de suivi à la 

Chambre dans les meilleurs délais. On s'active à le 

finaliser. Nous espérons pouvoir le mettre à 

disposition d'ici à la fin du mois d'août. 

 

23.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Het opvolgingsverslag zal ik zo snel mogelijk aan de 

Kamer bezorgen. Men is daarmee volop bezig. Wij 

hopen die boordtabel tegen eind augustus 

beschikbaar te kunnen maken. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

24 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La réserve de 

progressivité" (55007619C) 

 

24 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het 

progressievoorbehoud" (55007619C) 

 

24.01  Steven Matheï (CD&V): La réserve de 

progressivité signifie que les revenus étrangers sont 

pris en compte pour déterminer le taux applicable 

en Belgique. Selon un arrêt de la cour d'appel 

d'Anvers, il ne peut être procédé de la sorte à 

l'égard des revenus de cette nature qui sont 

imposés à un taux distinct dans notre pays. 

 

Un pourvoi en cassation a-t-il été introduit ou va-t-il 

être introduit et, dans l'affirmative, sur quelles 

bases? L'administration va-t-elle établir une 

circulaire afin de tenir compte, le cas échéant, des 

conclusions de l'arrêt? 

 

24.01  Steven Matheï (CD&V): Het 

progressievoorbehoud houdt in dat buitenlandse 

inkomsten meegerekend worden om het tarief in 

België te bepalen. Volgens een arrest van het 

Antwerpse hof van beroep kan dat niet indien 

inkomsten van die aard in ons land aan een apart 

tarief worden belast. 

 

Wordt er cassatieberoep aangetekend en zo ja, op 

welke gronden? Zal de administratie een 

omzendbrief opstellen om in voorkomend geval 

rekening te houden met de conclusies van het 

arrest? 

 

24.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Après examen, mon administration a 

décidé de ne pas introduire de pourvoi en 

cassation. Elle va en effet élaborer une circulaire 

dans laquelle un commentaire sera consacré aux 

revenus imposés distinctement en Belgique. 

 

24.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Mijn administratie zal na onderzoek geen 

cassatieberoep aantekenen. Ze zal wel een 

omzendbrief uitwerken waarin de inkomsten die in 

België afzonderlijk belastbaar zijn aan bod komen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

25 Question de Steven Matheï à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Les contrôles des 

plateformes électroniques d'économie 

collaborative" (55007620C) 

 

25 Vraag van Steven Matheï aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De controles 

op erkende elektronische platformen van 

deeleconomie" (55007620C) 

 

25.01  Steven Matheï (CD&V): Le ministre a déjà 

répondu précédemment que les plateformes 

collaboratives sont contrôlées avant d'être incluses 

dans la liste des platesformes collaboratives 

agréées. 

 

25.01  Steven Matheï (CD&V): De minister 

antwoordde eerder dat deelplatformen worden 

gecontroleerd vooraleer ze op de lijst van erkende 

deelplatformen worden opgenomen. 
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Font-elles également l'objet d'un contrôle 

ultérieurement? Dans la négative, les personnes qui 

y recourent risquent d'être confrontées à des 

problèmes si ces plateformes ne satisfont plus aux 

conditions. Les plateformes collaboratives figurant 

sur la liste satisfont-elles à tout moment aux 

conditions fixées?  

 

Worden ze achteraf ook nog gecontroleerd? Zo niet 

dreigen mensen die er gebruik van maken in de 

problemen te komen wanneer die platformen niet 

langer aan de voorwaarden blijken te voldoen. 

Voldoen deelplatformen op de lijst op elk moment 

aan de voorwaarden?  

 

25.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Il convient d'établir une distinction 

entre les conditions d'agrément et les conditions 

relatives à l'exonération fiscale des revenus. La 

délivrance de l'agrément est précédée d'une 

enquête visant à vérifier si la plateforme satisfait 

aux conditions énumérées à l'article 53.1 du CIR. 

Après la publication de l'agrément au Moniteur 

belge, un contrôle est opéré en présence 

d'éléments indiquant que la plateforme ne remplit 

plus les conditions fixées. Si cela s'avère 

effectivement, il n'existe toutefois, selon moi, 

aucune procédure légale réglant le retrait de 

l'agrément.  

 

L'agrément de la plateforme collaborative constitue 

une condition essentielle – parallèlement à d'autres 

– à l'application du régime fiscal de l'économie 

collaborative. Pour pouvoir bénéficier de ce régime, 

les services doivent être uniquement rendus dans le 

cadre de conventions conclues par l'intermédiaire 

d'une plateforme agréée. Si au cours d'une année 

déterminée, le prestataire de services perçoit 

également des revenus pour des services de la 

même nature par le biais d'une plateforme 

non agréée, tous les revenus de l'ensemble de 

l'année sont exclus du régime de l'économie 

collaborative. 

 

Le retrait de l'agrément d'une plateforme est publié 

sur le site internet du SPF Finances et prend effet à 

partir du trentième jour de sa publication. Le 

prestataire de services dispose donc de 

suffisamment de temps pour prendre une décision. 

Je suis certainement disposé à faire intégrer une 

procédure pour le retrait de l'agrément dans une 

prochaine loi portant des dispositions diverses.  

 

25.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Er is een verschil tussen de 

erkenningsvoorwaarden en de voorwaarden voor de 

belastingvrijstelling van de inkomsten. Vóór de 

erkenning gebeurt een onderzoek om na te gaan of 

het platform voldoet aan de in artikel 53.1 WIB 

opgesomde voorwaarden. Na de publicatie van de 

goedkeuring in het Belgisch Staatsblad gebeurt er 

een controle wanneer er aanwijzigen zijn dat het 

platform niet langer aan de voorwaarden voldoet. 

Als dat het geval blijkt, is er volgens mij echter geen 

wettelijke procedure voor de intrekking van de 

erkenning.  

 

 

De erkenning van het deelplatform is een 

fundamentele voorwaarde – samen met een aantal 

andere – voor de toepassing van het 

belastingstelsel van de deeleconomie. Om op die 

regeling aanspraak te kunnen maken, moeten de 

diensten uitsluitend worden verleend in het kader 

van overeenkomsten door tussenkomst van een 

erkend platform. Wanneer de dienstverrichter in 

een bepaald jaar ook inkomsten voor diensten van 

dezelfde aard verkrijgt via een niet-erkend platform, 

dan worden al de inkomsten voor het volledige jaar 

uitgesloten van het stelsel voor de deeleconomie. 

 

 

De intrekking van de erkenning van een platform 

wordt bekendgemaakt op de website van de FOD 

Financiën en heeft uitwerking vanaf de dertigste 

dag na haar bekendmaking. De dienstverrichter 

heeft dus voldoende tijd om een beslissing te 

nemen. Ik ben zeker bereid in een volgende wet 

diverse bepalingen een procedure voor de 

intrekking van de erkenning te laten opnemen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

26 Question de Marco Van Hees à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le dernier rapport de la 

CTIF" (55007741C) 

 

26 Vraag van Marco Van Hees aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het jongste 

rapport van de CFI" (55007741C) 

 

26.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Le rapport 

2019 de la CTIF mentionne le nombre de 

déclarations reçues des acteurs économiques tenus 

de lui communiquer des informations. On est frappé 

par l'écart entre les établissements financiers d'un 

26.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Het verslag 

2019 van de CFI vermeldt het aantal meldingen die 

men ontvangen heeft van de economische actoren 

die aan de CFI informatie moeten meedelen. De 

kloof tussen de financiële instellingen enerzijds en 
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côté, les commerçants en diamant ou les avocats 

de l'autre, qui n'ont établi respectivement que 15 et 

11 déclarations. 

 

Comment expliquer ce nombre si bas de 

déclarations? Que ferez-vous pour y remédier?  

 

de diamantairs of de advocaten, die respectievelijk 

slechts 15 en 11 meldingen gemaakt hebben, 

anderzijds, is frappant. 

 

Hoe komt het dat het aantal meldingen zo gering is? 

Wat zult u doen om dit te verhelpen? 

 

26.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Le nombre de déclarations de soupçon émanant du 

secteur diamantaire est relativement faible mais 

nous prenons des mesures pour y remédier. Pour 

les avocats, la loi limite les cas et les activités où 

l'avocat est visé par les obligations LBC/FT et 

instaure un mécanisme particulier de 

communication avec la CTIF ainsi qu'une 

exemption de communication d'informations à la 

CTIF dans le cadre de leur activité de défense en 

justice et de conseil juridique, en raison du secret 

professionnel.  

 

 

Les avocats confrontés à des fonds, des opérations 

à exécuter ou des faits tels que visés par la loi sont 

tenus d'en informer immédiatement le bâtonnier de 

l'ordre dont ils relèvent.  

 

26.02 Minister Alexander De Croo (Frans): Het 

aantal meldingen van vermoedens door de 

diamantsector is betrekkelijk laag, maar we nemen 

maatregelen om dat te verhelpen. Voor de 

advocaten beperkt de wet de gevallen en de 

activiteiten waarvoor de advocaat gebonden is aan 

de SWG/FT-verplichtingen en wordt er wegens het 

beroepsgeheim een bijzonder mechanisme voor 

communicatie met de CFI, alsook een vrijstelling 

van het meedelen van informatie aan de CFI 

ingesteld in de context van de activiteiten van de 

advocaten, met name de verdediging voor het 

gerecht en het juridische advies.  

 

De advocaten die geconfronteerd worden met 

fondsen, uit te voeren verrichtingen of feiten zoals 

bedoeld in de wet, moeten dat onmiddellijk melden 

aan de stafhouder van de orde waartoe zij behoren.  

 

Le bâtonnier doit vérifier que l'avocat agit dans le 

cadre du champ d'application de la loi. Son 

évaluation ne porte pas sur le soupçon émis. Si les 

conditions sont respectées, le bâtonnier transmet à 

la CTIF sans les filtrer les informations reçues. 

 

 

Selon la Cour constitutionnelle, les informations 

connues de l'avocat dans l'exercice des activités 

essentielles de sa profession comme l'assistance et 

la défense en justice du client et le conseil juridique 

demeurent couvertes par le secret professionnel et 

ne peuvent être portées à connaissance de la CTIF. 

Ceci explique le faible nombre de déclarations de 

soupçon de la part des avocats. 

 

 

Le secteur financier est confronté à des opérations 

financières susceptibles d'être en relation avec du 

blanchiment ou du financement du terrorisme: il 

n'est pas étonnant de le voir produire plus de 

déclarations. Pour le secteur du diamant, on a pris 

des mesures pour encadrer et détecter les 

opérations suspectes. L'Antwerp World Diamond 

Center (AWDC) a sensibilisé ses membres au 

blanchiment de capitaux et au financement du 

terrorisme: il organise régulièrement des 

formations, a publié des documents et créé une 

cellule anti-blanchiment pour aider les diamantaires 

à répondre à leurs obligations LBC/FT.  

 

De stafhouder moet nagaan of de advocaat wel 

degelijk binnen het toepassingsgebied van de wet 

handelt. Zijn beoordeling slaat niet op het eigenlijke 

vermoeden. Als er aan de voorwaarden werd 

voldaan, stuurt de stafhouder de ontvangen 

informatie integraal door naar de CFI. 

 

Volgens het Grondwettelijk Hof vallen de gegevens 

die de advocaat verneemt tijdens de uitoefening van 

de wezenlijke activiteiten van zijn beroep, zoals het 

bijstaan en verdedigen in rechte van de cliënt en het 

verlenen van juridisch advies, onder het 

beroepsgeheim en mogen die gegevens niet ter 

kennis worden gebracht van de CFI. Dat verklaart 

het geringe aantal meldingen van vermoedens door 

advocaten. 

 

De financiële sector wordt geconfronteerd met 

financiële operaties die verband zouden kunnen 

houden met witwaspraktijken of financiering van 

terrorisme, het is dus niet verbazingwekkend dat er 

meer meldingen uit die sector komen. Voor de 

diamantsector heeft men maatregelen genomen om 

verdachte operaties te omkaderen en op te sporen. 

Het Antwerp World Diamond Centre (AWDC) heeft 

zijn leden gesensibiliseerd voor het witwassen van 

geld en de financiering van terrorisme: het AWDC 

organiseert regelmatig opleidingen, heeft 

documenten gepubliceerd en een 

antiwitwashelpdesk opgericht om diamantairs te 

helpen aan hun SWG/FT-verplichtingen te voldoen. 
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En 2019, le SPF Économie a mis à jour l'analyse 

des risques de blanchiment et de financement du 

terrorisme dans le secteur des commerçants en 

diamant. À cet effet, des réunions de coordination 

ont eu lieu avec les intéressés pour discuter des 

conclusions et recommandations.  

 

La loi a désigné les bâtonniers pour superviser la 

mise en œuvre des obligations LBC/FT chez les 

avocats. Ils peuvent leur imposer des sanctions 

administratives. La CTIF a organisé des réunions 

avec les deux ordres des avocats où on a évoqué le 

nombre de déclarations de soupçon reçues.  

 

In 2019 heeft de FOD Economie de risicoanalyse 

inzake het witwassen van geld en de financiering 

van terrorisme in de diamantsector bijgewerkt. 

Daartoe vonden er coördinatievergaderingen plaats 

met de stakeholders om de bevindingen en 

aanbevelingen te bespreken. 

 

Er werden bij wet stafhouders aangesteld om toe te 

zien op de naleving van de SWG/FT-verplichtingen 

bij advocaten, aan wie ze administratieve sancties 

kunnen opleggen. De CFI heeft vergaderingen 

georganiseerd met de twee ordes van advocaten 

waarin het aantal ontvangen meldingen werd 

meegedeeld. 

 

26.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Merci pour 

ces détails. Ne faut-il pas revoir cette législation qui 

établit des filtres à l'information que les avocats 

pourraient transmettre au sujet de blanchiment et 

de financement du terrorisme? Je prends note des 

mesures pour "moraliser" le secteur du diamant. 

Cependant, des mesures comme la taxe Carat ne 

me semblent pas de nature à améliorer les 

contrôles mais plutôt à faciliter la fraude et le 

blanchiment.  

 

26.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Ik dank u 

voor uw uitvoerige antwoord. Moet de wetgeving 

niet worden herzien, aangezien er daarbij filters 

werden ingevoerd voor de informatie die advocaten 

zouden kunnen doorgeven met betrekking tot het 

witwassen van geld en de financiering van 

terrorisme? Ik neem nota van de maatregelen om 

een moreel appel te doen op de diamantsector. 

Maatregelen zoals de karaattaks lijken de controles 

evenwel niet te verbeteren, maar de fraude en het 

witwassen juist te faciliëren.  

 

L'incident est clos. 

 

Président: M. Van Hees 

 

Het incident is gesloten. 

 

Voorzitter: de heer Van Hees 

 

27 Question de Marco Van Hees à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le rapport annuel du SPF 

Finances" (55007775C) 

 

27 Vraag van Marco Van Hees aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het 

jaarverslag van de FOD Financiën" (55007775C) 

 

27.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Depuis 

quelques années, le SPF ne fait plus de rapport 

annuel unique aisément consultable, ce qui 

complique la comparaison. De plus, le dernier 

rapport n'a plus d'annexes statistiques mais 

présente des chiffres clés "les plus intéressants et 

les plus consultés" selon le SPF Finances, qui le 

justifie par la faible fréquentation de ces pages. 

 

 

Depuis quand un service public peut-il bafouer la 

transparence au nom de l'audimat? Pouvez-vous lui 

imposer de publier sur son site internet un 

document comprenant toutes les annexes 

statistiques disponibles les années précédentes? 

 

27.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Sinds enkele 

jaren publiceert de FOD niet langer één, 

gemakkelijk raadpleegbaar jaarverslag, wat de 

vergelijking bemoeilijkt. Bovendien bevat het 

jongste verslag geen statistische bijlagen meer, 

omdat die volgens de FOD toch maar weinig 

bezoekers telden, maar kerncijfers die volgens de 

FOD Financiën 'de interessantste en meest 

geraadpleegde' zijn. 

 

Sinds wanneer kan een openbare dienst de 

transparantie op grond van de bezoekersaantallen 

aan zijn laars lappen? Kunt u de FOD verplichten op 

zijn website een document te publiceren met alle 

statistische bijlagen die de voorgaande jaren ook 

beschikbaar waren? 

 

27.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Depuis toujours, le SPF Finances transmet ses 

chiffres à tous ceux qui le demandent. En 2020, il a 

décidé de ne plus publier les tableaux statistiques 

avec le rapport annuel au vu de leur très faible 

27.02 Minister Alexander De Croo (Frans): De 

FOD Financiën heeft zijn cijfers altijd doorgegeven 

aan wie erom vraagt. In 2020 heeft hij beslist de 

statistische tabellen niet langer samen met het 

jaarverslag te publiceren omdat die zeer weinig 
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consultation. Or, leur réalisation nécessite un 

important travail des différentes administrations. 

Les tableaux en PDF ou HTML ne sont pas 

aisément consultables et leur comparaison est 

compliquée. 

 

Les administrations continuent à collecter des 

données et les tableaux chiffrés seront publiés sur 

internet dans un format plus adéquat. De plus, une 

série de chiffres figurent sur le site du SPF 

Finances sous la rubrique "statistiques et analyses". 

 

geraadpleegd werden. Het opstellen ervan vergt 

echter veel werk van de verschillende 

administraties. De tabellen in PDF of HTML zijn niet 

gemakkelijk raadpleegbaar en het is moeilijk om ze 

te vergelijken.  

 

De administraties blijven gegevens verzamelen en 

de cijfertabellen zullen op het internet in een 

geschikter formaat gepubliceerd worden. Daarnaast 

worden er op de website van de FOD Financiën 

cijfergegevens onder de rubriek 'statistieken en 

analyses' gepubliceerd. 

 

27.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): D'un côté, 

vous justifiez le retrait de ces tableaux et de l'autre, 

vous dites que certains chiffres sont publiés ailleurs. 

Tous ceux qui étaient disponibles avant dans le 

rapport annuel sont-ils publics? Peut-on les obtenir?  

 

 

J'espérais que vous défendriez l'obligation de 

transparence du SPF Finances quel que soit le 

nombre de consultations. Si ces chiffres ne sont 

pas accessibles et que vous refusez d'enjoindre le 

SPF Finances de les publier, je vous adresserai des 

questions écrites pour les obtenir.  

 

27.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Enerzijds 

rechtvaardigt u het niet-publiceren van die tabellen, 

en anderzijds zegt u dat sommige cijfers elders 

gepubliceerd worden. Worden alle cijfers die 

voorheen in het jaarverslag stonden 

bekendgemaakt? Kunnen wij ze ontvangen? 

 

Ik hoopte dat u de verplichting tot transparantie voor 

de FOD Financiën zou verdedigen, ongeacht het 

aantal raadplegingen. Als die cijfers niet 

toegankelijk zijn en u weigert de FOD Financiën te 

gelasten de cijfers te publiceren, zal ik u schriftelijke 

vragen stellen om dit cijfermateriaal in handen te 

krijgen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

28 Question de Marco Van Hees à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'absence d’envoi de 

déclarations fiscales sur papier" (55007742C) 

 

28 Vraag van Marco Van Hees aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Het niet 

versturen van papieren 

belastingaangifteformulieren" (55007742C) 

 

28.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Il me revient 

que des citoyens n'ont pas reçu de déclaration 

fiscale papier au 30 juin 2020. Il leur faut donc 

introduire une plainte, pour découvrir que s'ils n'ont 

pas reçu de déclaration papier, c'est parce qu'ils ont 

utilisé Tax-on-web l'année passée ou parce qu'ils 

ont activé leur eBox. Il existe pourtant de 

nombreuses raisons empêchant d'utiliser Tax-on-

web. 

 

 

Trouvez-vous normal que des citoyens ne reçoivent 

pas de déclaration papier et n'en soient pas 

prévenus? N'est-il pas grave de laisser des citoyens 

dans une situation de non-déclaration? Est-il normal 

que l'administration ne soit pas joignable par email? 

 

28.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Ik verneem 

dat sommige burgers op 30 juni 2020 geen 

papieren belastingaangifteformulier ontvangen 

hebben. Ze moeten dus klacht indienen, om dan te 

vernemen dat de reden waarom ze geen papieren 

versie ontvangen hebben, is dat ze vorig jaar Tax-

on-web gebruikt hebben of hun eBox geactiveerd 

hebben. Er kunnen nochtans talloze redenen zijn 

waarom men niet in staat is Tax-on-web te 

gebruiken.  

 

Vindt u het normaal dat burgers geen papieren 

belastingaangifteformulier ontvangen en daarvan 

niet op de hoogte gebracht worden? Is het geen 

ernstig feit om burgers in een situatie te doen 

verzeilen waarbij ze geen aangifte gedaan hebben? 

Is het normaal dat de administratie niet via e-mail te 

bereiken is? 

 

28.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Depuis l'exercice d'imposition 2019, le 

SPF Finances n'envoie plus de déclaration papier 

28.02 Minister Alexander De Croo (Frans): Sinds 

het aanslagjaar 2019 stuurt de FOD Financiën geen 

papieren aangifteformulier meer naar 
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aux contribuables qui ont utilisé Tax-on-web l'année 

précédente. En 2020, le SPF y a ajouté les 

contribuables ayant activé leur eBox, également 

rentrés dans le canal numérique. Cette mesure 

présentée lors de la conférence de presse 2019 

permet de diminuer les coûts financiers et 

environnementaux.  

 

L'administration se basant sur le canal utilisé par le 

contribuable l'année précédente, celui-ci n'est pas 

pris au dépourvu. Un contribuable peut toujours 

demander, par téléphone, une déclaration papier.  

 

belastingplichtigen die het jaar voordien Tax-on-web 

gebruikt hebben. In 2020 heeft de FOD daar ook de 

personen aan toegevoegd die hun eBox 

geactiveerd hebben, omdat die ook de digitale 

kanalen gebruiken. Die maatregel, die tijdens de 

persconferentie van 2019 voorgesteld werd, helpt 

de financiële en milieukosten te verminderen.  

 

Aangezien de administratie zich baseert op het 

kanaal dat de belastingplichtige het vorige jaar 

gebruikt heeft, komt dit voor die laatste niet als een 

verrassing. Een belastingplichtige kan steeds 

telefonisch een papieren aangifteformulier 

aanvragen.  

 

Une déclaration leur sera alors envoyée endéans 

les deux mois.  

 

L'administration a choisi de réduire l'utilisation de 

l'adresse email mais développe les services en 

ligne, plus sécurisés puisque le contribuable a dû 

s'identifier pour y avoir accès. Le téléphone est un 

moyen plus efficient que l'email, tant pour le 

contribuable que pour l'administration. Le 

SPF Finances s'aligne sur un modèle développé 

par l'OCDE. 

 

Er zal hun binnen de twee maanden een 

aangiftefomulier worden toegestuurd. 

 

De administratie heeft ervoor gekozen om het 

gebruik van e-mailadressen te verminderen, maar 

ontwikkelt onlinediensten, die beter beveiligd zijn 

omdat de belastingplichtige zich heeft moeten 

identificeren om er toegang toe te krijgen. De 

telefoon is een efficiënter middel dan het e-

mailadres, zowel voor de belastingplichtige als voor 

de administratie. De FOD heeft zich afgestemd op 

een door de OESO ontwikkeld model. 

 

28.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Le SPF 

change de politique sans en informer les 

contribuables. Ce changement est disproportionné 

quand on pense à l'impact que peut avoir une non-

déclaration sur le budget d'un ménage. 

 

28.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): De FOD 

past zijn beleid aan, maar licht de 

belastingplichtigen daar niet over in. Deze 

verandering is buiten proportie als men beseft welke 

impact een niet-aangifte op een gezinsbudget kan 

hebben.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

29 Question de Hugues Bayet à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La prolifération des 

arnaques financières durant le confinement et le 

déconfinement" (55007785C) 

 

29 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De forse 

toename van de financiële oplichtingspraktijken 

tijdens de lockdown en de exitfase" (55007785C) 

 

29.01  Hugues Bayet (PS): La FSMA a relevé une 

augmentation des arnaques financières durant la 

crise sanitaire. Des fraudeurs auraient profité d'une 

forte présence de consommateurs sur le web pour 

leur proposer des produits à rendements 

mirobolants et des offres de gestion de patrimoine 

avec des intérêts plus élevés que sur le marché. 

 

 

Les fraudeurs profitent des pertes de revenus de 

citoyens pour les attirer avec des rendements soi-

disant garantis. Ces arnaques mènent à des 

situations dramatiques vu la précarisation des 

victimes. 

 

29.01  Hugues Bayet (PS): De FSMA heeft een 

toename van financiële oplichtingspraktijken tijdens 

de gezondheidscrisis vastgesteld. Fraudeurs 

zouden van de sterke aanwezigheid van 

consumenten op het internet geprofiteerd hebben 

om hun producten met een duizelingwekkend 

rendement en vermogensbeheeraanbiedingen met 

een hogere rente dan op de markt voor te stellen. 

 

Fraudeurs misbruiken het inkomensverlies van de 

burgers om hen te lokken met zogenaamd 

gegarandeerde rendementen. Die 

zwendelpraktijken leiden tot dramatische situaties 

omdat de slachtoffers armer achterblijven. 
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Avez-vous des chiffres sur le nombre de victimes 

durant la crise sanitaire? A-t-on idée des sommes 

perdues par nos concitoyens? Des plaintes ont-

elles été déposées pour des fraudes durant la 

crise? A-t-on pris des mesures face à la 

prolifération de ces arnaques? 

 

Hebt u cijfers over het aantal slachtoffers tijdens de 

gezondheidscrisis? Heeft men er enig idee van 

hoeveel geld onze medeburgers verloren hebben? 

Werden er tijdens de crisis klachten wegens fraude 

ingediend? Werden er maatregelen genomen om 

de verspreiding van die zwendelpraktijken tegen te 

gaan? 

 

29.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Au cours du premier semestre 2020, la FSMA a 

reçu 493 notifications sur les fraudes à 

l'investissement contre 495 en 2019. Observant que 

les escrocs exploitaient l'actualité, elle a plusieurs 

fois mis en garde du risque d'escroquerie. Les 

statistiques sur le nombre de victimes et les 

montants de leurs pertes ne sont pas disponibles. 

Cependant, 31 consommateurs l'ont contactée pour 

des fraudes à l'investissement en lien avec le 

COVID-19. Vingt-deux ont signalé que les escrocs 

utilisaient la crise pour justifier le non-payement de 

sommes. Quatre ont signalé la réclamation de 

nouveaux montants au titre de taxes 

supplémentaires. 

 

29.02 Minister Alexander De Croo (Frans): In de 

eerste helft van 2020 heeft de FSMA 493 meldingen 

van beleggingsfraude ontvangen, tegenover 495 in 

2019. Toen ze constateerde dat de fraudeurs 

misbruik maakten van de crisissituatie, heeft ze 

herhaaldelijk voor het risico van fraude 

gewaarschuwd. Er zijn geen statistieken over het 

aantal slachtoffers en de bedragen van hun 

verliezen beschikbaar. 31 consumenten hebben 

echter contact met de FSMA opgenomen voor aan 

COVID-19 gelinkte beleggingsfraude. 22 mensen 

hebben gemeld dat oplichters de crisis als 

rechtvaardiging gebruikten om bepaalde sommen 

niet te betalen. Vier van hen hebben gemeld dat er 

nieuwe bedragen voor bijkomende belastingen 

geëist werden. 

 

Des consommateurs ont signalé avoir perdu 

23 654 euros. 

 

Cinq d'entre eux ont reçu des offres frauduleuses 

d'investissement présentées comme alternatives 

aux banques qui seraient en crise suite à la 

pandémie. Ils y ont placé pour 25 901 euros. La 

FSMA a également reçu neuf signalements de 

phishing exploitant l'actualité. 

 

 

Dans ses réponses aux victimes, la FSMA leur 

conseille systématiquement de porter plainte en 

justice. En outre, elle dénonce à celle-ci les faits liés 

aux fraudes qu'elle constate lors de son contrôle. 

 

 

Elle communique à la justice les informations 

obtenues lors de ses enquêtes et répond aux 

demandes d'information des parquets et juges 

d'instruction. Elle n'a toutefois pas une vue sur le 

nombre de plaintes déposées à la police en la 

matière. 

 

La FSMA dénonce aux autorités judiciaires les sites 

web agissant irrégulièrement en Belgique. Quand 

c'est opportun, elle propose à celles-ci de bloquer 

l'accès aux sites internet concernés. En 2019, 

173 blocages ont été opérés. 

 

 

Enfin, la FSMA a développé des outils et 

procédures pour sensibiliser les consommateurs au 

Consumenten hebben voor in totaal 23.654 euro 

verliezen gemeld.  

 

Vijf van hen kregen frauduleuze 

beleggingsvoorstellen, die hun voorgeschoteld 

werden als alternatieven voor de banken, die 

zogezegd door de pandemie in een crisis zouden 

verkeren. Ze hebben 25.901 euro belegd. De FSMA 

kreeg tevens negen meldingen van phishing waarbij 

er misbruik van de huidige situatie gemaakt werd. 

 

Om de slachtoffers bij te staan raadt de FSMA hun 

systematisch aan bij het gerecht een klacht in te 

dienen. Bovendien geeft de FSMA bij het gerecht 

de fraudegerelateerde feiten aan die zij tijdens haar 

controle vaststelt. 

 

Ze geeft de informatie die ze tijdens haar 

onderzoeken verzamelt door aan de justitie en 

antwoordt op de informatieaanvragen van de 

parketten en de onderzoeksrechters. Ze heeft 

echter geen zicht op het aantal klachten die over dit 

onderwerp bij de politie ingediend worden. 

 

De FSMA geeft bij de gerechtelijke overheden de 

websites aan die op onregelmatige basis in België 

actief zijn. Indien het opportuun geacht wordt, stelt 

ze het gerecht voor de toegang tot de betrokken 

websites te blokkeren. In 2019 werden er 173 sites 

afgesloten.  

 

De FSMA heeft tot slot instrumenten en procedures 

ontwikkeld om de consumenten te sensibiliseren 
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risque de fraude à l'investissement et pour aider les 

victimes. 

 

voor het risico van beleggingsfraude en om de 

slachtoffers bij te staan.  

 

En janvier 2020, le parquet fédéral et la FSMA ont 

réuni la presse pour communiquer sur la fraude à 

l'investissement afin de sensibiliser le public belge. 

C'est la première action conjointe de 

communication entre ces autorités. 

 

 

La FSMA a lancé sur Facebook et Google une 

campagne contre la fraude à l'investissement 

mettant en garde contre des offres trop belles pour 

être vraies. Lancée en juin 2020, la première vague 

vise les pensionnés et a connu un grand succès. La 

deuxième est prévue à l'automne. 

 

 

Elle a également proposé sur son site web un test 

pour évaluer le caractère frauduleux ou non d'une 

offre d'investissement. 

 

 

Afin de sensibiliser un public encore plus large, la 

FSMA envisage aussi de développer des vidéos 

d'animation abordant ce thème. 

 

In januari 2020 hebben het federale parket en de 

FSMA de pers bijeengeroepen om te 

communiceren over beleggingsfraude teneinde de 

Belgische bevolking te sensibiliseren. Dat was de 

eerste gezamenlijke communicatieactie van beide 

autoriteiten. 

 

De FSMA heeft op Facebook en Google een 

campagne tegen beleggingsfraude gelanceerd 

waarbij er gewaarschuwd wordt voor aanbiedingen 

die te mooi zijn om waar te zijn. De eerste actie 

werd gelanceerd in juni 2020 en was gericht op de 

gepensioneerden, en was bijzonder succesvol. De 

tweede actie is gepland in het najaar. 

 

De FSMA heeft op haar website ook een test ter 

beschikking gesteld waarmee het al dan niet 

frauduleuze karakter van een beleggingsaanbod 

kan worden ingeschat. 

 

Teneinde een nog groter publiek te bereiken 

overweegt de FSMA ook animatievideo's over dat 

thema te ontwikkelen. 

 

29.03  Hugues Bayet (PS): Je remercie la FSMA 

pour son travail. 

 

29.03  Hugues Bayet (PS): Ik dank de FSMA voor 

haar werkzaamheden op dat vlak. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

30 Question de Hugues Bayet à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Les comptes en banque 

détenus par les Belges à l’étranger" (55007786C) 

 

30 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

buitenlandse bankrekeningen van Belgische 

onderdanen" (55007786C) 

 

30.01  Hugues Bayet (PS): En 2019, les contrôles 

concernant les comptes des Belges détenus à 

l'étranger avaient rapporté plus de 87 millions 

d'euros. Sur les 11 223 dossiers examinés, 75 % 

étaient positifs. 

 

30.01  Hugues Bayet (PS): In 2019 hebben de 

controles van de buitenlandse bankrekeningen van 

Belgen meer dan 87 miljoen euro opgebracht. In 

75 % van de 11.223 onderzochte dossiers moesten 

er belastingtoeslagen betaald worden.  

 

Cette somme a, en grande partie, pu être récupérée 

grâce aux échanges d'informations entre États, que 

ce soit au sein de l'Union européenne, via les 

directives DAC, ou par le biais d'accords 

interétatiques – comme c'est le cas avec la Suisse. 

Il est dès lors devenu beaucoup plus difficile pour 

quelqu'un de dissimuler une partie de son 

patrimoine dans un autre pays puisque, désormais, 

l'administration reçoit des informations à ce sujet. 

En témoigne le fait que de plus en plus de Belges 

déclarent leurs comptes étrangers au fisc. 

 

Reste qu'au vu des ressources humaines limitées 

dont dispose l'administration fiscale et du 

Dat bedrag kon grotendeels ingevorderd worden 

dankzij de informatie-uitwisseling tussen Staten, of 

dat nu gebeurt binnen de Europese Unie, via de 

DAC-richtlijnen of in het kader van overeenkomsten 

tussen Staten, zoals met Zwitserland. Het is dus 

veel moeilijker geworden om een deel van een 

vermogen in een ander land in het geheim op een 

rekening te laten staan, omdat de 

belastingadministratie gegevens daarover ontvangt. 

Dat blijkt wel uit het feit dat steeds meer Belgen hun 

buitenlandse rekeningen bij de fiscus opgeven. 

 

Gezien de beperkte personele middelen van de 

fiscus en het percentage positieve controles kan 
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pourcentage de contrôles positifs, on peut supposer 

qu'une part importante de ces comptes détenus à 

l'étranger sont utilisés aux fins d'éviter l'imposition 

en Belgique. On est donc certainement, avec ces 

87 millions d'euros, face à la partie émergée de 

l'iceberg. 

 

Au sujet de ces 87 millions, parle-t-on d'impôts 

effectivement récupérés? Comment expliquez-vous 

un pourcentage de contrôles positifs aussi élevé? 

Quelles sont les ressources, tant matérielles 

qu'humaines, dont dispose l'administration fiscale 

pour récupérer ces sommes? Dans quels États les 

comptes contrôlés se trouvaient-ils 

majoritairement? 

 

men er niettemin van uitgaan dat een aanzienlijk 

deel van die rekeningen in het buitenland gebruikt 

worden om de belasting in België te ontduiken. Die 

87 miljoen euro is dus zeker maar het topje van de 

ijsberg. 

 

 

Wordt die 87 miljoen euro beschouwd als effectief 

geïnde belastingen? Hoe verklaart u het bijzonder 

hoge percentage positieve controles? Over welke 

middelen, zowel materiële als personele, beschikt 

de fiscus om die bedragen in te vorderen? In welke 

Staten bevonden de gecontroleerde rekeningen 

zich hoofdzakelijk? 

 

30.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Le montant de 87 millions correspond au 

supplément de revenus enrôlés lors des contrôles 

effectués dans le cadre de l'échange de données 

internationales sur les comptes détenus par les 

résidents belges à l'étranger. L'impôt de 30 % sur 

ces suppléments dépend de chaque dossier. 

 

 

Le service de gestion des risques cherche à 

maximiser le rendement des contrôles. Un 

processus de sélection a mis en avant les dossiers 

présentant une absence de revenu immobilier 

d'origine étrangère ou une différence significative 

entre les revenus connus et ceux déclarés. La mise 

à disposition des informations via Myminfin rend 

leur existence plus incontestable en cas de 

rectification de la déclaration. 

 

 

L'administration a automatisé l'identification des 

informations reçues de l'étranger, avec l'appui d'un 

réseau d'agents identifiant manuellement les 

informations restantes. Elles ont été mises à 

disposition de la gestion des risques via la 

data warehouse en support de la sélection via 

l'application Taxi et en support des contrôles via 

Myminfin. 

 

Les dossiers sélectionnés sont traités en priorité 

pour leur rendement élevé. Pour le recouvrement, le 

fisc belge doit avoir recours à une procédure 

d'assistance mutuelle au recouvrement.  

 

Le pays d'origine des revenus n'est pas un critère 

de sélection. La répartition des pays suit la 

répartition de l'origine de la détention des comptes à 

l'étranger. Les quatre pays limitrophes de la 

Belgique représentent la majorité des comptes. Les 

autres pays sont l'Espagne, le Royaume-Uni, la 

Suisse, l'Italie, la Pologne, le Portugal et les USA. 

 

30.02 Minister Alexander De Croo (Frans): Het 

bedrag van 87 miljoen euro komt overeen met de 

inkomstensupplementen die ingekohierd werden 

tijdens de controles in het kader van de 

internationale gegevensuitwisseling over de 

buitenlandse rekeningen van Belgische 

ingezetenen. De heffing op die supplementen 

bedraagt 30 % maar hangt ook af van het dossier. 

 

De dienst Risicobeheer wil het rendement van de 

controles maximaliseren. In het kader van een 

selectieprocedure worden de dossiers geselecteerd 

waarin er het ontbreken van onroerende inkomsten 

van buitenlandse oorsprong of een significant 

verschil tussen de bekende en de aangegeven 

inkomsten opvallen. Door informatie via Myminfin 

ter beschikking te stellen kan het bestaan ervan in 

geval van wijziging van de aangifte moeilijker 

betwist worden. 

 

De administratie heeft de identificatie van de 

informatie uit het buitenland geautomatiseerd, met 

de hulp van een netwerk van ambtenaren die de 

overige informatie handmatig identificeren. Deze 

informatie werd via het datawarehouse ter 

beschikking gesteld van het risicobeheer ter 

ondersteuning van de selectie via de Taxi-app en 

van de controles via Myminfin. 

 

De geselecteerde dossiers worden met voorrang 

behandeld wegens hun hoge opbrengst. Voor de 

inning moet de Belgische fiscus gebruikmaken van 

een procedure van wederzijdse bijstand.  

 

Het land van herkomst van de inkomsten is geen 

selectiecriterium. De verdeling van de landen volgt 

de verdeling van de herkomst van de in het 

buitenland aangehouden rekeningen. De vier 

buurlanden van België vertegenwoordigen het 

grootste deel van de rekeningen. De andere landen 

zijn Spanje, het Verenigd Koninkrijk, Zwitserland, 

Italië, Polen, Portugal en de Verenigde Staten. 
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30.03  Hugues Bayet (PS): Il reste beaucoup de 

travail pour lutter contre l'évasion fiscale. 

 

30.03  Hugues Bayet (PS): Er is nog veel werk aan 

de winkel in de strijd tegen belastingontwijking.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

31 Question de Hugues Bayet à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L’action de la BCE face à la 

crise du coronavirus" (55007787C) 

 

31 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De door de 

ECB in het licht van de coronacrisis genomen 

maatregelen" (55007787C) 

 

31.01 Hugues Bayet (PS): Depuis le début de la 

crise sanitaire, la BCE a pris des mesures pour en 

contrer les effets négatifs, économiques et sociaux, 

notamment le Pandemic emergency purchase 

programme (PEPP) qui consiste à racheter de 

dettes d'États et d'entreprises pour un montant de 

1 350 milliards d'euros. La BCE a également décidé 

de refinancer 742 banques à taux négatifs, pour 

1 300 milliards d'euros, via le Targeted Longer-

Term Refinancing Operation (TLTRO). Ainsi, la 

BCE va rémunérer les banques pour qu'elles 

octroient des crédits à leurs clients. 

 

 

 

Ces mesures pourront avoir des effets bénéfiques 

mais les programmes passés, comme la politique 

d'assouplissement quantitatif grâce auquel la BCE a 

injecté 2 600 milliards dans l'économie européenne 

entre 2015 et 2018, a entraîné une spéculation des 

banques, la création de bulles financières et le 

financement d'activités polluantes. Alors que nous 

sortons d'une crise sanitaire sans précédent, il 

serait indécent que les banques utilisent cet argent 

pour spéculer et non pour l'injecter dans l'économie 

réelle dans l'intérêt général.  

 

 

 

Combien la BCE a-t-elle injecté dans les banques 

entre 2015 et 2018? Qu'en est-il pour la Belgique? 

Y a-t-il des garanties pour que les 1 300 milliards 

octroyés grâce au TLTRO soient consacrés à 

l'économie réelle? Sinon, ne faudrait-il pas plaider 

en ce sens au niveau européen? 

 

Président: M. Bertels 

 

31.01  Hugues Bayet (PS): Sinds het begin van de 

gezondheidscrisis heeft de ECB maatregelen 

genomen om de negatieve economische en sociale 

effecten ervan tegen te gaan. Een van die 

maatregelen is het pandemic emergency purchase 

programme (PEPP), dat erin bestaat staatsschulden 

en schulden van bedrijven op te kopen voor een 

bedrag van 1.350 miljard euro. De ECB heeft 

eveneens besloten 742 banken voor 1.300 miljard 

euro te herfinancieren via leningen met een 

negatieve rente in het kader van de targeted longer-

term refinancing operations (TLTRO's). Zo zal de 

ECB de banken vergoeden opdat zij op hun beurt 

kredieten verlenen aan hun klanten. 

 

Die maatregelen kunnen gunstige gevolgen 

hebben, maar eerdere programma's, zoals het 

kwantitatieve verruimingsbeleid waarmee de ECB 

tussen 2015 en 2018 2.600 miljard euro in de 

Europese economie heeft gepompt, hebben geleid 

tot speculatie door banken, het ontstaan van 

financiële zeepbellen en de financiering van 

vervuilende activiteiten. In een periode waarin we uit 

een ongekende gezondheidscrisis komen, zou het 

onfatsoenlijk zijn dat banken dat geld zouden 

gebruiken om te speculeren in plaats van het – in 

het algemeen belang – in de reële economie te 

investeren. 

 

Hoeveel geld heeft de ECB tussen 2015 en 2018 in 

de banken gepompt? Hoe zit dat voor België? Zijn 

er garanties dat de via de TLTRO's toegekende 

1.300 miljard euro aan de reële economie zullen 

worden besteed? Zo niet, moet België daar dan niet 

voor pleiten op het Europese niveau? 

 

Voorzitter: de heer Bertels 

 

31.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Les mesures pour lutter contre l'inflation faible 

comprennent des octrois de liquidités et des taux 

d'intérêt directeurs de la BCE historiquement faibles 

sans condition d'usage spécifique. Néanmoins, tout 

indique que ces mesures ont contribué à ce que les 

banques financent l'économie réelle à des tarifs 

avantageux. Les estimations fondées sur des 

31.02 Minister Alexander De Croo (Frans): De 

maatregelen om de lage inflatie aan te pakken, 

omvatten de liquiditeitsverstrekkingen en de 

historisch lage referentierentes van de ECB, 

waarvoor er geen specifieke gebruiksvoorwaarden 

gelden. Alles wijst er evenwel op dat die 

maatregelen ertoe hebben bijgedragen dat de 

banken de reële economie tegen voordelige 
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modèles montrent que la reprise d'octroi de prêts 

bancaires à l'économie réelle de la zone euro aurait 

été plus lente sans ces mesures de politique 

monétaire.  

 

tarieven financieren. Uit ramingen op basis van 

modellen blijkt dat de hervatting van het verlenen 

van bankleningen aan de reële economie in de 

eurozone langzamer was verlopen zonder die 

monetaire beleidsmaatregelen. 

 

La Belgique est en ligne avec ces estimations qui 

valent pour la zone euro dans son ensemble. 

Depuis 2014, les prêts aux entreprises non 

financières sont au-dessus de la moyenne de la 

zone. Les taux des prêts aux sociétés financières et 

au logement se sont réduits au rythme de la baisse 

du taux directeur plancher de la BCE. Cela a permis 

de préserver des conditions de financement 

avantageuses pour l'économie réelle. 

 

 

Les effets secondaires indésirables de la politique 

monétaire accommodante, comme les risques de 

bulle financière, sont suivis de près. Or on ne voit 

pas jusqu'ici de signes de surchauffe. 

 

 

Pour traiter les risques non généralisés, on 

privilégie toujours les outils de la politique 

prudentielle. Face à l'accélération du cycle de crédit 

belge, la BNB a imposé des mesures visant à 

contrecarrer une surchauffe du marché de 

l'immobilier résidentiel. 

 

 

Le PEPP et l'assouplissement des TLTRO ont pu 

éviter un durcissement des conditions financières, 

contrecarrer l'augmentation des spreads sur les 

marchés obligataires et contribuer au maintien des 

conditions favorables pour tous les États de la zone 

euro sur les marchés obligataires souverains.  

 

De situatie in België ligt in de lijn van deze 

ramingen, die voor de eurozone in haar geheel 

gelden. Sinds 2014 ligt het aantal leningen aan niet-

financiële bedrijven hoger dan het gemiddelde voor 

de zone. De intrestvoeten van leningen aan 

financiële vennootschappen en van woningleningen 

volgden de dalende trend van het bodemtarief van 

de referentie-intrestvoet van de ECB. Hierdoor 

konden de gunstige financieringsvoorwaarden voor 

de reële economie gevrijwaard worden. 

 

De ongewenste nevenwerkingen van het 

inschikkelijke monetaire beleid, zoals het risico van 

een financiële zeepbel, worden van nabij 

opgevolgd. Tot op vandaag zien we echter nog 

geen tekenen van oververhitting.  

 

Om de niet-veralgemeende risico's in te dammen, 

geven wij nog steeds de voorkeur aan de 

instrumenten van het prudentiële beleid. Gelet op 

de versnelling van de Belgische kredietcyclus, heeft 

de NBB maatregelen opgelegd om een 

oververhitting van de residentiële vastgoedmarkt 

tegen te gaan.  

 

Het PEPP en de versoepeling van de TLTRO 

hebben een verstrenging van de financiële 

voorwaarden kunnen voorkomen, de stijging van de 

spreads op de obligatiemarkten kunnen tegengaan 

en voor alle lidstaten van de eurozone de gunstige 

voorwaarden op de soevereine obligatiemarkten 

helpen behouden.  

 

La réunion publique de commission est suspendue 

de 15 h 53 à 16 h 00. 

 

De openbare commissievergadering wordt 

geschorst van 15.53 uur tot 16.00 uur. 

 

L'assouplissement des TLTRO III soutient l'octroi 

des prêts bancaires à l'économie réelle en dépit 

d'un environnement macroéconomique détérioré. 

Plus une banque octroie des prêts à l'économie 

réelle, plus elle peut emprunter des fonds via les 

TLTRO et obtenir des fonds à un tarif avantageux. 

Le taux d'emprunt peut descendre jusqu'à – 1 % 

de juin 2020 à juin 2021, à condition que les 

banques participantes maintiennent l'octroi de prêts 

à l'économie réelle, excepté les prêts au logement.  

 

De versoepeling van TLTRO-III houdt de 

ondersteuning in van de bancaire kredietverlening 

aan de reële economie ondanks een verslechterde 

macro-economische situatie. Hoe meer kredieten 

een bank aan de reële economie verleent, hoe 

meer ze via de TLTRO's kan lenen en hoe meer ze 

kan lenen tegen een voordelig tarief. De rentevoet 

kan voor de periode van juni 2020 tot juni 2021 tot 

 –1 % dalen, op voorwaarde dat de deelnemende 

banken kredieten blijven verlenen aan de reële 

economie, met uitzondering van de 

woningkredieten. 

 

31.03  Hugues Bayet (PS): Je vous remercie pour 

cette réponse complète. 

 

31.03  Hugues Bayet (PS): Ik dank u voor dat 

volledige antwoord.  
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L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

32 Question de Hugues Bayet à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L’étude de l'ONG Tax 

Justice Network identifiant un 'axe de l’évasion 

fiscale' en Europe" (55007946C) 

 

32 Vraag van Hugues Bayet aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De studie 

van de ngo Tax Justice Network die een 'as van 

belastingontwijking' in Europa blootlegt" 

(55007946C) 

 

32.01  Hugues Bayet (PS): Une étude récente 

établit un axe européen de l'évasion fiscale formé 

par quatre pays: Royaume-Uni, Suisse, Pays-Bas et 

Luxembourg. Il causerait une perte de recettes 

fiscales de 27,6 milliards de dollars par an. Pour 

l'identifier, on a comparé les bénéfices des 

multinationales américaines dans ces pays 

(271 milliards) avec ceux enregistrés dans les 

autres pays de l'UE (102 milliards). Sur ces 

271 milliards, les multinationales ont versé 

15,9 milliards de dollars d'impôts, soit 5,8 %. 

 

 

 

 

Avez-vous connaissance de cette étude et des 

montants perdus à cause de la politique fiscale de 

nos voisins? Un taux d'imposition européen minimal 

des sociétés ne pourrait-il éviter les transferts de 

bénéfices et les pertes qu'ils génèrent? Ne pourrait-

on financer le plan de relance de l'UE avec les 

sommes récupérées? 

 

32.01  Hugues Bayet (PS): Uit een recente studie 

blijkt dat er een Europese as voor 

belastingontwijking bestaat, die vier landen verbindt: 

het Verenigd Koninkrijk, Zwitserland, Nederland en 

Luxemburg. Daardoor zou er een verlies van fiscale 

ontvangsten ter waarde van 27,6 miljard dollar per 

jaar veroorzaakt worden. Om die as te identificeren 

heeft men de winsten van de Amerikaanse 

multinationals in die landen (271 miljard) vergeleken 

met de winsten die in de andere EU-lidstaten 

opgetekend werden (102 miljard). Op die 

271 miljard hebben de multinationals 15,9 miljard 

dollar aan belastingen betaald. Dat komt neer op 

5,8 %. 

 

Draagt u kennis van die studie en van de bedragen 

die men misloopt ten gevolge van het fiscaal beleid 

van onze buurlanden? Zou men met een Europese 

minimaal belastingtarief voor bedrijven niet kunnen 

voorkomen dat er winsten verschoven worden en 

dat men daardoor belastinginkomsten derft? Zou 

het Europese relanceplan niet gefinancierd kunnen 

worden met de bedragen die op die manier 

gerecupereerd worden? 

 

32.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Mon administration a examiné cette étude qui 

repose sur une méthode incorrecte pour l'évaluation 

globale comme pour la répartition entre pays. Cela 

dit, l'érosion de base imposable engendrée par la 

concurrence fiscale existe bel et bien. Ce 

phénomène pourrait être atténué par une base 

imposable harmonisée ou un taux d'imposition 

minimal. L'UE et l'OCDE explorent ces pistes. 

 

 

 

 

Les travaux au sujet de l'ACCIS (Assiette commune 

consolidée de l'impôt sur les sociétés) ont 

commencé sous l'égide de la présidence croate du 

Conseil et reprendront une fois connus les contours 

du projet de l'OCDE de taxation des acteurs de 

l'économie numérique.  

 

32.02 Minister Alexander De Croo (Frans): Mijn 

administratie heeft die studie onderzocht. Ze is 

gebaseerd op onjuiste methodes, zowel voor de 

globale evaluatie, als voor de vergelijking tussen de 

landen. Dat gezegd zijnde, is de afkalving van de 

belastbare grondslag ten gevolge van de 

concurrentie op het vlak van fiscaliteit wel degelijk 

een feit. Dat probleem zou afgezwakt kunnen 

worden door middel van een geharmoniseerde 

belastbare grondslag of een minimaal 

belastingtarief. De EU en de OESO verkennen die 

denkpistes.  

 

Onder het Kroatische voorzitterschap van de Raad 

van de Europese Unie werd er een aanvang 

gemaakt met de werkzaamheden op het stuk van 

de Common Consolidated Corporate Tax Base 

(CCCTB). Die zullen voortgezet worden zodra de 

krijtlijnen van het OESO-project betreffende de 

belasting van de actoren van de digitale economie 

gekend zijn. 

 

L'ACCIS ne concernera que les États membres et 

n'aura donc aucune incidence sur la manière dont 

De CCTB zal enkel betrekking hebben op de 

lidstaten en zal dus geen enkele weerslag hebben 
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le Royaume-Uni et la Suisse conçoivent leur base 

imposable.  

 

De son côté, l'OCDE travaille sur la proposition 

GloBE, visant à garantir que les groupes 

multinationaux cherchant à transférer leurs revenus 

dans des États ne les imposant pas ou très peu 

supportent un niveau d'imposition minimal. 

 

op de manier waarop het Verenigd Koninkrijk en 

Zwitserland hun belastbare grondslag opvatten. 

 

De OESO werkt aan het GloBE-voorstel, dat ertoe 

strekt dat multinationals die proberen hun 

inkomsten door te schuiven naar landen waar die 

niet of weinig belast worden, een minimum aan 

belasting moeten betalen. 

 

32.03  Hugues Bayet (PS): L'ACCIS n'est  peut-

être pas la solution miracle mais il faut bien 

commencer quelque part. L'Europe peut montrer le 

chemin. Il est difficile de faire comprendre aux 

entrepreneurs belges qu'ils doivent payer des 

impôts alors que les multinationales en sont 

pratiquement exemptes.  

 

32.03  Hugues Bayet (PS): De CCTB kan geen 

mirakeloplossing zijn, maar men moet ergens 

beginnen. Europa kan het pad effenen. Het is 

moeilijk om de Belgische ondernemers te doen 

inzien dat zij belastingen moeten betalen terwijl 

multinationals daar nagenoeg helemaal vrijgesteld 

van zijn. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

33 Question de Malik Ben Achour à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Le rôle des banques 

centrales dans l'après-crise-COVID-19" 

(55007788C) 

 

33 Vraag van Malik Ben Achour aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De rol van de 

centrale banken in het postcoronatijdperk" 

(55007788C) 

 

33.01  Malik Ben Achour (PS): En juillet dernier, le 

CNCD a publié une étude sur l'action des banques 

centrales dans la crise que nous traversons. Il est 

temps d'adapter le mandat de la BCE en y intégrant 

les risques climatiques et en précisant que la 

neutralité carbone et le plein emploi sont des 

objectifs aussi importants que la stabilité des prix. 

Cette étude aborde aussi les recettes propres de 

l'UE, qui devront permettre de rembourser cette 

dette commune en augmentation. Plusieurs pistes 

sont avancées, dont la lutte contre l'optimisation 

fiscale des sociétés transnationales induisant 

chaque année 650 milliards de dollars de pertes 

fiscales, selon le FMI.  

 

 

 

Avez-vous pris connaissance de cette étude? Que 

pensez-vous d'une possible évolution du mandat de 

la BCE? Quels remèdes privilégiez-vous pour 

répondre à la question des recettes propres de 

l'UE?  

 

33.01  Malik Ben Achour (PS): In juli jongstleden 

publiceerde het CNCD een studie over de actie van 

de centrale banken in de huidige crisis. Het is tijd 

om het mandaat van de ECB aan te passen en er 

de klimaatrisico's in op te nemen en te preciseren 

dat koolstofneutraliteit en volledige tewerkstelling 

even belangrijke doelstellingen zijn als de stabiliteit 

van de prijzen. In die studie wordt ook ingegaan op 

de eigen inkomstenbronnen van de EU, die het 

mogelijk moeten maken om die stijgende 

gemeenschappelijke schuld af te lossen. Er worden 

verscheidene opties naar voren geschoven, 

waaronder de strijd tegen de fiscale optimalisatie 

door multinationale bedrijven, die volgens het IMF 

leidt tot een jaarlijks verlies aan fiscale ontvangsten 

van 650 miljard dollar. 

 

Hebt u kennisgenomen van die studie? Wat vindt u 

van een mogelijke aanpassing van het mandaat van 

de ECB? Welke oplossingen genieten uw voorkeur 

in verband met de kwestie van de eigen 

inkomstenbronnen van de EU? 

 

33.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Les propositions de cette étude outrepassent le 

mandat actuel de la BCE. Pour changer ce dernier, 

une modification du Traité de l'UE et du protocole 

sur le statut du système européen de banques 

centrales et de la BCE sont nécessaires et doivent 

être approuvés par une majorité d'États. Le 

gouvernement belge n'a pas encore pris position, 

mais la BCE a indiqué qu'elle veut davantage tenir 

compte de l'économie verte et durable dans ses 

33.02 Minister Alexander De Croo (Frans): De 

voorstellen die in die studie naar voren worden 

geschoven gaan verder dan het huidige mandaat 

van de ECB. Om dat mandaat aan te passen is een 

wijziging van het EU-Verdrag en van het protocol 

over het statuut van het Europees systeem van 

centrale banken en van de ECB noodzakelijk, en 

een en ander moet door een meerderheid van de 

lidstaten worden goedgekeurd. De Belgische 

regering heeft nog geen standpunt ingenomen, 
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opérations.  

 

 

 

Concernant les remèdes pour les ressources 

propres, seule une solution mixte permettra d'arriver 

à un niveau adéquat de celles-ci. Pour la lutte 

contre l'optimisation fiscale des multinationales ou 

la taxe sur les services digitaux, une solution plus 

globale sera nécessaire.  

 

maar de ECB heeft aangegeven dat ze in het kader 

van haar optreden meer rekening wil houden met 

de groene en duurzame economie. 

 

Wat de oplossingen met betrekking tot de eigen 

inkomstenbronnen betreft, kan enkel een 

gemengde oplossing soelaas bieden. Inzake de 

strijd tegen de fiscale optimalisatie door de 

multinationals of de digitaks zal er een globalere 

oplossing nodig zijn.  

 

Modifier le mandat de la BCE est très ambitieux. 

Cette étude qui aborde le rôle des banques 

centrales et pose la question des dettes 

souveraines et de leur annulation ou restructuration 

peut nourrir la réflexion politique à l'avenir.  

 

Het idee om het mandaat van de ECB te wijzigen is 

zeer ambitieus. Die studie, waarin dieper wordt 

ingegaan op de rol van de centrale banken en de 

kwestie van de staatsschulden en de kwijtschelding 

of herschikking ervan aan de orde wordt gesteld, 

kan stof leveren voor de politieke reflectie in de 

toekomst.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

34 Question de Sander Loones à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La taxe sur les géants du 

web" (55007794C) 

 

34 Vraag van Sander Loones aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De belasting 

op internetreuzen" (55007794C) 

 

34.01  Sander Loones (N-VA): Nous ne sommes 

pas les seuls à discuter de la taxation des géants 

du net, l'Europe et l'OCDE le font aussi. Les 

discussions au sein de l'OCDE patinent à cause 

des tensions avec les États-Unis et des élections 

présidentielles de cet automne. Notre représentant 

auprès de l'OCDE, Luc Batselier, estime du reste 

que cette taxe ne rapporterait pas grand-chose à la 

Belgique. Le ministre confirme-t-il cette information? 

Quelles sanctions commerciales les États-Unis 

pourraient-ils décréter? Quelles économies sont 

sensibles aux sanctions américaines? 

 

Dans le débat sur la Common Consolidated 

Corporate Tax Base (CCCTB), je remarque que les 

paramètres jouent surtout en faveur des grands 

pays industrialisés. Si la taxation des GAFA 

(Google, Facebook et Apple) nous rapporte un 

trophée symbolique, nous subirons des pertes 

colossales sur le plan de la CCCTB. Qu'en pense le 

ministre? 

 

34.01  Sander Loones (N-VA): Het debat over een 

belasting op internetreuzen wordt niet alleen hier, 

maar ook binnen Europa en de OESO gevoerd. De 

zaken daar lopen niet zo vlot door spanningen met 

de VS en de presidentsverkiezingen deze herfst. 

Volgens onze vertegenwoordiger bij de OESO, Luc 

Batselier, zouden de opbrengsten uit zo'n taks voor 

België overigens minimaal zijn. Bevestigt de 

minister dat? Welke handelssancties zouden de VS 

kunnen nemen? Welke economieën zijn gevoelig 

voor VS-sancties? 

 

 

In het debat over de Common Consolidated 

Corporate Tax Base (CCCTB) merk ik dat de 

parameters vooral in het voordeel spelen van de 

grote industriële landen. Als we een symbolische 

trofee binnenhalen met GAFA (Google, Amazon, 

Facebook en Apple), zouden we gigantisch veel 

verliezen op het vlak van de CCCTB. Wat is de 

mening van de minister? 

 

34.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): La France a lancé la taxe en 2019 et 

l'a ensuite suspendue pour éviter des problèmes 

avec les États-Unis. Nous devrons parvenir à un 

compromis au niveau supranational au sujet de ces 

taxes afin de leur donner une chance de réussite. 

Tant l'Europe que l'OCDE s'y attèlent. Les recettes 

potentielles dépendront de la base légale qui sera 

adoptée. En France, la recette s'est élevée la 

première année à 280 millions d'euros, et avait été 

34.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 

Frankrijk heeft de taks in 2019 ingevoerd en later on 

hold gezet om problemen met de VS te vermijden. 

We zullen op supranationaal vlak tot een vergelijk 

moeten komen over deze taksen om ze een kans 

op slagen te geven. Zowel Europees als binnen de 

OESO wordt daaraan gewerkt. De mogelijke 

opbrengst zal afhangen van de wettelijke basis die 

zal worden aangenomen. In Frankrijk bedroeg de 

opbrengst in het eerste jaar 280 miljoen euro, 
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estimée initialement à 500 millions d'euros. Il 

s'agirait dans notre pays sans doute d'une fraction 

de ce chiffre. 

 

L'OCDE veut un accord au sujet du prélèvement 

d'un impôt sur les entreprises multinationales 

numériques pour la fin de l'année. Il sera difficile de 

le faire en octobre en raison des élections 

présidentielles aux États-Unis. Cet impôt doit être 

lancé au niveau européen. Des initiatives 

individuelles perturberaient le marché unifié et 

créeraient des charges administratives 

disproportionnées pour les entreprises, lesquelles 

courraient le risque de double imposition. Ce n'est 

que si une solution mondiale ou européenne s'avère 

impossible que la Belgique pourra envisager une 

initiative propre. Nous nous exposerions alors au 

risque réel de sanctions commerciales américaines. 

 

La taxe sur les services numériques proposée par 

la Commission européenne n'est pas liée 

formellement à l'ACCIS, mais elle aura par contre 

des conséquences sur celle-ci, par exemple par le 

biais de sa déductibilité. Nous devrons 

soigneusement étudier cela. 

 

tegenover een raming van 500 miljoen. Ik denk dat 

het in ons land een fractie daarvan zal zijn. 

 

 

De OESO wil een akkoord hebben over de 

belastingheffing van digitale multinationals tegen 

het einde van het jaar. Tegen oktober wordt 

moeilijk, gezien de presidentsverkiezingen in de VS. 

Deze belasting moet op Europees niveau worden 

ingevoerd. Individuele initiatieven zullen de 

eengemaakte markt verstoren en zullen tot 

buitenproportionele administratieve lasten zorgen 

voor de bedrijven, met het risico op dubbele 

belastingheffingen. Enkel wanneer een mondiale of 

Europese oplossing onmogelijk blijkt, kan België 

een eigen initiatief overwegen. We lopen dan wel 

het reële risico op handelssancties door de VS. 

 

 

De digitale dienstenbelasting die de Europese 

Comissie voorstelt, is niet formeel verbonden met 

de CCCTB, maar zal er wel gevolgen voor hebben, 

bijvoorbeeld via de aftrekbaarheid ervan. Dat 

moeten we zorgvuldig analyseren. 

 

34.03  Sander Loones (N-VA): Les géants du 

numérique n'existaient pas encore au moment où 

l'impôt des sociétés a été instauré. Ces entreprises 

ne sont de ce fait pas taxées aujourd'hui, ce qui est 

déloyal. Les recettes ne seraient toutefois pas très 

importantes pour notre pays. Nous ne pouvons pas 

remporter un trophée pour perdre des recettes de 

l'ACCIS. Je remercie le ministre pour sa 

coopération agréable et étroite avec le Parlement. 

 

34.03  Sander Loones (N-VA): Toen de 

vennootschapsbelasting werd ingevoerd, bestonden 

de digitale reuzen nog niet. Daardoor worden deze 

bedrijven vandaag niet belast, wat oneerlijk is. De 

inkomsten voor ons land zouden evenwel niet erg 

groot zijn. We mogen geen trofee binnenhalen om 

inkomsten uit de CCCTB te verliezen. Ik dank de 

minister voor de fijne en grondige samenwerking 

met het Parlement. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

35 Question de Dieter Vanbesien à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "Les négociations à l'OCDE 

sur la lutte contre l'évasion fiscale opérée par les 

multinationales" (55007931C) 

 

35 Vraag van Dieter Vanbesien aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De OESO-

onderhandelingen over de aanpak van 

belastingontwijking door multinationals" 

(55007931C) 

 

35.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Quelle est 

actuellement la position précise des États-Unis? Le 

ministre croit-il encore à une marche arrière après 

les élections présidentielles? En attendant une 

action de l'OCDE ou de l'UE, la Belgique pourrait-

elle déjà prendre une initiative unilatérale? Notre 

pays pourrait-il insister auprès de la présidence 

allemande pour œuvrer sans retard à cette assiette 

commune consolidée pour l’impôt sur les sociétés 

(ACCIS) et s'efforcer de conclure un accord à ce 

sujet sous cette même présidence? 

 

35.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Wat is de 

exacte positie van de VS op dit moment? Gelooft de 

minister nog dat men na de presidentsverkiezingen 

hierop terugkomt? Zou België al unilateraal een 

initiatief kunnen nemen, in afwachting van de OESO 

of Europa? Kan België er bij het Duitse 

voorzitterschap op aandringen om onmiddellijk werk 

te maken van die CCCTB en binnen het Duitse 

Voorzitterschap een akkoord proberen te sluiten? 

 

35.02  Alexander De Croo, ministre (en 35.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): 
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néerlandais): Les futures élections présidentielles 

américaines freinent la conclusion d'un accord, 

mais ne nous empêchent pas de poursuivre le 

travail. Notre première option demeure l'instauration 

d'un impôt à l'échelon européen, car nous risquons 

sinon d'avoir une double imposition et des charges 

administratives disproportionnées. Une mesure 

unilatérale n'est envisageable qu'en dernier recours. 

 

De Amerikaanse presidentsverkiezingen 

belemmeren een akkoord maar we werken wel 

verder. Een belasting op Europees niveau blijft onze 

preferentiële optie, omdat dit anders kan leiden tot 

dubbele belasting en buitenproportionele 

administratieve last. Het unilateraal invoeren kan 

pas in laatste instantie. 

 

35.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Le sujet 

restera d'actualité. J'espère que nous pourrons 

enregistrer des avancées au cours de ces 

prochaines années, de préférence à l'échelon 

européen. 

 

35.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Dit thema 

zal niet meer weggaan. Ik hoop in de komende 

jaren vooruitgang te zien, liefst op Europees niveau. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

36 Question de Dieter Vanbesien à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "L'argent au noir et les 

mesures dans le cadre de la lutte contre la fraude 

fiscale" (55007933C) 

 

36 Vraag van Dieter Vanbesien aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "Zwart geld 

en de maatregelen tegen fiscale fraude" 

(55007933C) 

 

36.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Il y a 

quelques semaines, le patron du service des 

décisions anticipées et l'ancien directeur régional de 

l'ISI, Karel Anthonissen, ont déclaré presque 

simultanément qu'il y avait des milliards d'argent 

noir sur les comptes belges. Depuis lors, de 

nombreux députés ont exrpimé leur volonté de faire 

de la lutte contre la fraude une priorité absolue.  

 

Quelles mesures doit prendre le prochain 

gouvernement pour lutter contre la fraude? Faut-il 

fixer une date précise pour la fin de la quatrième 

vague de régularisation? Le ministre s'en tient-il à 

son interprétation selon laquelle il est obligatoire de 

régulariser les capitaux prescrits? Un certain 

nombre de fiscalistes contestent cette obligation et 

des procès ont été intentés en ce sens. 

 

36.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): De 

topman van de rulingdienst en voormalig 

gewestelijk directeur van de BBI Karel Anthonissen 

verklaarden enkele weken geleden haast gelijktijdig 

dat er op Belgische rekeningen voor miljarden aan 

zwart geld staat. Sindsdien hebben heel wat 

parlementsleden de wil getoond om van 

fraudebestrijding een topprioriteit te maken.  

 

Welke maatregelen moet de volgende regering 

nemen op het vlak van fraudebestrijding? Moet er 

een duidelijke einddatum komen van de vierde 

regularisatieronde? Blijft de minister bij zijn 

interpretatie dat verjaarde kapitalen verplicht 

geregulariseerd moeten worden? Een aantal 

fiscalisten betwisten dit en er lopen al rechtszaken 

om dat aan te vechten. 

 

36.02  Alexander De Croo, ministre (en 

néerlandais): Je ne peux pas décider de ce que doit 

faire ou non le prochain gouvernement. Pour la 

quatrième vague de régularisation, il y a un 

renversement de la charge de la preuve. Les 

capitaux fiscalement prescrits doivent être 

régularisés, sauf si le contribuable peut démontrer 

que le capital a subi son régime fiscal ordinaire. À 

l'heure actuelle, il y a une dizaine de procès en 

cours concernant ces capitaux prescrits. Le 29 juin, 

le tribunal a rendu un premier jugement, qui était 

favorable. 

 

36.02 Minister Alexander De Croo (Nederlands): Ik 

kan niet bepalen wat de volgende regering al dan 

niet moet doen. Voor de vierde regularisatieronde is 

er een omkering van de bewijslast. Fiscaal 

verjaarde kapitalen moeten geregulariseerd worden, 

tenzij de belastingplichtige kan aantonen dat het 

kapitaal zijn normale belastingregime heeft 

ondergaan. Momenteel zijn er een tiental 

rechtzaken hangende over deze verjaarde 

kapitalen. Op 29 juni heeft de rechtbank een eerste 

vonnis afgeleverd, dat gunstig was. 

 

36.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Les 

personnes qui travaillent sur le terrain proposent 

une source de financement réaliste. J'espère que 

leurs propositions seront soigneusement étudiées 

36.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mensen 

uit het werkveld bieden een realistische bron van 

financiering aan. Ik hoop dat hun voorstellen 

nauwgezet onderzocht zullen worden en dat 
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et que le prochain exécutif soutiendra largement les 

éventuelles modifications législatives nécessaires. 

 

wetswijzigingen die nodig zouden blijken, een brede 

steun zullen genieten in de volgende regering. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

37 Question de Malik Ben Achour à Alexander De 

Croo (VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La taxation des 

multinationales" (55007949C) 

 

37 Vraag van Malik Ben Achour aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

belastingheffing voor multinationals" 

(55007949C) 

 

37.01  Malik Ben Achour (PS):  Les 

multinationales pratiquent une stratégie offensive 

d'optimisation fiscale, comme le montre le rapport 

publié le 8 juillet par l'OCDE. L'organisation 

constate un décalage entre le lieu où sont déclarés 

les bénéfices et celui où sont exercées les activités 

économiques. Or l'impôt des sociétés demeure une 

source importante de revenus pour les États.  

 

 

En juin, les États-Unis ont annoncé une pause dans 

les pourparlers sur la taxation des multinationales. 

Pour le directeur du Centre de politique et 

d'administration fiscale de l'OCDE, cela ne doit pas 

empêcher les autres pays d'avancer. J'ai déposé 

une proposition de résolution en vue d'une 

contribution juste des entreprises. 

 

 

Où en sont les pourparlers à l'OCDE? Quel mandat 

la Belgique a-t-elle donné à ses négociateurs? La 

France a décidé d'avancer seule sur la taxation des 

GAFA: la Belgique compte-t-elle s'en inspirer? 

 

37.01  Malik Ben Achour (PS): Multinationals 

houden er een offensieve strategie van fiscale 

optimalisatie op na, zoals blijkt uit het rapport van 

de OESO van 8 juli. Daarin stelt de OESO een 

discrepantie vast tussen de plaats waar de winsten 

aangegeven worden en de plaats waar de 

economische activiteiten uitgeoefend worden. 

Niettemin blijft de vennootschapsbelasting een 

belangrijke bron van inkomsten voor alle landen.  

 

In juni hebben de Verenigde Staten een pauze 

ingelast in de gesprekken over de belastingheffing 

op multinationals. Volgens de directeur van het 

Centre for Tax Policy and Administration van de 

OESO belet dat niet dat de andere landen stappen 

vooruit zetten. Ik heb een voorstel van resolutie 

ingediend voor een rechtvaardige bijdrage van de 

bedrijven.  

 

Hoe staat het met de gesprekken bij de OESO? 

Welk mandaat hebben onze onderhandelaars 

gekregen? Frankrijk heeft besloten om in zijn eentje 

stappen te zetten op het stuk van de GAFA-

belasting. Zal België dat voorbeeld volgen? 

 

37.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

Je souhaite qu'on arrive à une contribution fiscale 

juste des entreprises multinationales. La 

perspective d'élections présidentielles aux États-

Unis compromet l'obtention d'un accord à l'OCDE 

cette année mais les travaux se poursuivent. C'est 

au niveau mondial qu'une solution doit être trouvée; 

les initiatives unilatérales exposent les États à des 

sanctions de la part des États-Unis. La France a 

suspendu l'application de sa taxe dans l'attente 

d'une solution européenne. 

 

37.02 Minister Alexander De Croo (Frans): Ik wil 

streven naar een rechtvaardige fiscale bijdrage van 

multinationals. Door de komende 

presidentsverkiezingen in de Verenigde Staten komt 

een akkoord binnen de OESO dit jaar in het 

gedrang, maar de werkzaamheden worden 

voortgezet. We moeten een oplossing vinden op 

wereldvlak. Landen die eenzijdig initiatieven nemen, 

lopen het risico op sancties van de VS. Frankrijk 

heeft de invoering van zijn belasting opgeschort in 

afwachting van een Europese oplossing. 

 

L'instauration d'une taxe à l'échelle belge doit être la 

dernière option à envisager si une mesure 

coordonnée apparaît impossible. 

 

De invoering van een Belgische belasting mag pas 

in laatste instantie overwogen worden, als een 

gecoördineerde maatregel onmogelijk blijkt.  

 

37.03  Malik Ben Achour (PS): Les économistes 

Stiglitz, Piketty, Ghosh et Ocampo plaident en 

faveur de l'instauration d'une taxation sur les 

multinationales et d'un impôt sur la fortune.  

 

37.03  Malik Ben Achour (PS): De economen 

Stiglitz, Piketty, Ghosh en Ocampo pleiten voor de 

invoering van een belasting op multinationals en 

van een vermogensbelasting. 

 

L'incident est clos. Het incident is gesloten. 
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38 Question de Benoît Friart à Alexander De Croo 

(VPM Finances et Coopération au 

développement) sur "La frilosité des banques à 

prêter de l’argent aux entreprises" (55007378C) 

 

38 Vraag van Benoît Friart aan Alexander De 

Croo (VEM Financiën en 

Ontwikkelingssamenwerking) over "De 

terughoudendheid van de banken om geld te 

lenen aan bedrijven" (55007378C) 

 

38.01 Benoît Friart (MR): Selon la presse, la BCE 

a octroyé, dans le contexte de crise du coronavirus, 

près de 1 310 milliards d'euros de prêts aux 

banques de la zone euro à des conditions 

particulièrement favorables. Pouvez-vous nous 

indiquer si des banques belges ont fait appel à ces 

prêts et, si oui, lesquelles?  

 

Parallèlement, les banques semblent rechigner à 

prêter de l'argent aux entreprises malgré la garantie 

de l'État. Or, vous nous aviez présenté un plan de 

soutien massif avec un système de garantie de 

50 milliards d'euros pour les entreprises, un 

dispositif qualifié de "bazooka". Ce dispositif est-il 

utilisé? 

 

Par ailleurs, il semblerait qu'un dispositif 

"bazooka 2" soit en préparation afin de mieux 

répondre à la demande de crédits des PME. 

Pouvez-vous nous le présenter? 

 

Enfin, il apparaîtrait que certaines banques refusent 

systématiquement des crédits à certains secteurs, 

comme par exemple le commerce de détail ou 

l'horeca. Confirmez-vous cela? Que peut-on faire 

pour l'éviter?  

 

38.01  Benoît Friart (MR): De pers bericht dat de 

ECB in de context van de coronacrisis bijna 

1.310 miljard euro aan leningen aan banken in de 

eurozone toegekend heeft tegen zeer gunstige 

voorwaarden. Hebben Belgische banken een 

beroep gedaan op die leningen en, zo ja, welke?  

 

 

Tegelijk zijn de banken blijkbaar zeer terughoudend 

wat het toekennen van leningen aan bedrijven 

betreft, ondanks de staatswaarborg. U hebt ons een 

grootscheeps steunplan voorgesteld met een 

garantieregeling ter waarde van 50 miljard euro 

voor de bedrijven, de zogenaamde bazooka. Wordt 

dat systeem gebruikt? 

 

Bovendien zou er een 'bazooka 2' in de pijplijn zitten 

om beter tegemoet te komen aan de vraag naar 

kredieten van de kmo's. Kunt u dat toelichten? 

 

 

Tot slot zouden bepaalde banken systematisch 

kredieten aan bepaalde sectoren, zoals de 

detailhandel of de horeca, weigeren. Kunt u dat 

bevestigen? Hoe kunnen we dat voorkomen?  

 

38.02  Alexander De Croo, ministre (en français): 

L'extension de la mesure de garantie bancaire est 

en fait une adaptation. La date jusqu'à laquelle on 

peut contracter des emprunts a été étendue jusqu'à 

la fin de l'année. Il s'agit de crédits de liquidités, sur 

maximum 12 mois.  

 

La nouveauté, c'est l'introduction de crédits 

d'investissements de 12 à 36 mois spécifiquement 

orientés vers les PME. 

 

Le schéma de garantie a un peu changé en 

introduisant d'emblée un partage de 80-20 dans le 

cas de perte. La demande est très forte 

spécifiquement au sein des PME pour avoir accès à 

des prêts garantis à plus longue durée que le 

dispositif actuel. 

 

38.02 Minister Alexander De Croo (Frans): De 

uitbreiding van de bankgarantie betreft eigenlijk een 

aanpassing. De deadline om leningen af te sluiten 

werd verschoven naar eind dit jaar. Het gaat over 

liquiditeitskredieten met een looptijd van maximum 

12 maanden.  

 

Wat wel nieuw is, is de invoering van 

investeringskredieten van 12 tot 36 maanden, die 

specifiek bedoeld zijn voor de kmo's. 

 

Het garantieschema is wat gewijzigd doordat er 

vanaf de eerste verliezen een lastenverdeling van 

80 versus 20 % ingevoerd werd. Vooral binnen de 

kmo's is er een grote vraag naar leningen onder 

staatswaarborg met een langere looptijd dan 

momenteel het geval is.  

 

Concernant l'utilisation, le volume de crédits a 

augmenté pour les mois de mars et avril par rapport 

à l'an dernier. Nous n'avons pas encore les chiffres 

pour mai. 

 

Je ne dispose actuellement pas de données par 

Wat het gebruik ervan betreft, is het kredietvolume 

voor de maanden maart en april gestegen in 

vergelijking met vorig jaar. Wij beschikken nog niet 

over de cijfers voor de maand mei. 

 

Ik beschik momenteel niet over gegevens per 
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secteur. Cependant, les entreprises qui n'auraient 

pas obtenu de financement peuvent s'adresser à un 

point de contact: soit la FSMA, soit le service de 

médiation. 

 

L'octroi d'un crédit doit correspondre à un projet 

économique valable. Le but n'a jamais été que 

chaque demande soit exaucée. 

 

sector. De ondernemingen die nog geen 

financiering hebben verkregen kunnen zich wenden 

tot een contacpunt, namelijk ofwel de FSMA ofwel 

de ombudsdienst. 

 

De toekenning van een krediet moet gekoppeld zijn 

aan een leefbaar economisch project. Het is niet de 

bedoeling dat elke aanvraag wordt ingewilligd. 

 

38.03  Benoît Friart (MR): Prolonger ce crédit de 

douze à trente-six mois est important car la crise du 

coronavirus va perdurer. Les effets sur les 

entreprises ont été destructeurs et elles doivent 

pouvoir reconstruire leur trésorerie. 

 

 

Ce nouveau schéma de garantie ne pourra que 

favoriser l'octroi de crédits par les banques à nos 

entreprises. 

 

38.03  Benoît Friart (MR): De verlenging van dat 

krediet van twaalf tot zesendertig maanden is 

belangrijk, want de coronacrisis is nog lang niet 

voorbij. Ze heeft rampzalige gevolgen voor de 

bedrijven, die hun geldpositie moeten 

heropbouwen.  

 

Die nieuwe garantieregeling kan de toekenning van 

kredieten door banken aan onze ondernemingen 

alleen maar bevorderen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

16 h 39. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 16.39 uur. 

 

 


